
Kosmosa odiseja 
nav izdevusies

Pansionāts ceļ cenas. 
Vai pamatoti?

Gēbelsa meli  
Lemberga gaumē

Ventspils lielā 
augšana

3. lpp.
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Lappuses no dzimtas 
dzīvesgrāmatas

 turpinājums 2. lpp.

Pagājušajā pavasarī, 
akcijā par godu Latvi
jas simtgadei, vienas 
dzimtas triju paaudžu 
lībieši 4. maijā kā sim
bolu valsts ilgmūžībai 
iestādīja ozolu pie savas 
tautas nama Mazirbē. 
Vecākais no trijotnes, Mi
ķeļtorņa iedzīvotājs Ēriks 
Kāpbergs no šī simta 
kopā ar Latviju nodzīvojis 
astoņdesmit gadus, un tieši šodien, 1. martā, svin 
savu dzimšanas dienu. Apsveikumi sagaidāmi ne 
vien no dēla Ērika, kurš dzīvo un strādā Ventspilī, no 
Rīgā studējošā mazdēla Ērika un mazmeitas Līvas, 
kas strādā Norvēģijā, arī citiem tuviniekiem un 
draugiem, jo seniora mūžs gan jūrā, gan krastā bijis 
gana raibs un ļaužu vidū joprojām turpinās ar dzīves 
krāsām bagāts. 

«Valsts prezidents nevar būt vienas partijas idejiskais ideju izpildītājs,» uzskata Eiropas Savienības 
Tiesas tiesnesis Egils Levits, piebilstot, ka šī iemesla dēļ ir grūti atrast prezidentu, kurš atbilstu simt
procentīgi visu politisko partiju vēlmēm. «Valsts prezidentam ir nepieciešama prāta kapacitāte un 
autoritāte, lai varētu pārliecināt partiju politiķus par to, kas būtu kopējās valsts intereses,» norāda līdz 
šim vienīgais koalīcijā publiski apspriestais iespējamais prezidenta amata kandidāts. 

Levits: Valsts prezidents nevar būt  
vienas partijas idejiskais ideju izpildītājs

ATKLĀTAIS BALSOJUMS –  
IZVAIRĪŠANĀS NO POLITISKĀ TIRGUS

2019. gads iezīmēsies ar to, ka Latvijā būs Saeimā atklā
ti vēlēts prezidents, un Levits sauc to par izaugsmi. «No 
Satversmes sistēmas izriet, ka Valsts prezidentam ir jābūt atklāti 
ievēlētam, lai pilsoņi redz, kuras partijas, kuri deputāti ir balso
juši «par« un kuri «pret», jo Valsts prezidenta ievēlēšana tomēr 
ir valsts dzīvē nozīmīgs notikums, un tas nevar notikt slepeni.»

Lūgts komentēt to, ka iepriekš prezidenta vēlēšanas bija 

«slepenas», kā arī pastāvējusi balsu tirgošanas prakse, Levits 
atzīst: «Tā līdz šim arī bija. Es nedomāju, ka tas būtu ļoti labas 
politiskās kultūras paraugs. Tas nav arī nedemokrātiski, arī 
līdzšinēji Valsts prezidenti tika ievēlēti demokrātiskā kārtībā, 
leģitimācija nevar tikt apšaubīta. Tomēr politiskai kultūrai ir 
dažādi līmeņi, un šis [atklātas vēlēšanas] būtu viens līme
nis augstāk.»

Runājot par valdības pārrunām un līdzšinējo atbalstu, Levits 
uzsver, ka ir svarīgi, lai koalīcijai būtu kopējs kandidāts, turklāt 

arī opozīcija var piedalīties šī kopējā kandidāta meklēšanā un 
atrašanā. Pretējā gadījumā katrai partijai ir savs pretendents 
un notiek «politiskais tirgus – tiek iemainīts Valsts prezidenta 
amats pret citiem amatiem».

«Tas nav pareizi. No valsts viedokļa ir labi, ka ir kopējais 
kandidāts. Ir labi, ka ir tāds kandidāts, ko arī vismaz daļa opo
zīcijas var atbalstīt,» norāda Levits.

P 
rātā savas dzim
tas dzīvesgrā
matu pāršķir
stot, vecākais 
no Kāpbergu 

Ērikiem salīdzina, cik 
dažāda aizvadītā gad
simta laikā ir bijusi tau
tiešu un viņa paša pie
redze saskarsmē ar pir
mās Latvijas valsts varu 
pēc tās nodibināšanās, cik 
pāri darījumu pieredzēts 
no tās un abiem okupā
cijas režīmiem, kā rezul
tātā etnisko lībiešu skaits 
viņu mūžsenajā teritorijā 
Ziemeļkurzemes piekras
tē pēc oficiālās statisti
kas datiem  pēdējos simts 
gados samazinājies gandrīz 
septiņas reizes, bet valodas 
pratēju daudzumu tagad 
var uz roku pirkstiem salikt. 

PIE JŪRAS, KUR 
“MIGLAS TAURE”

Līdzsvaram Ēriks neaiz
mirst piebilst, ka tieši 
atjaunotā Latvija viņam 
devusi – lai arī ne rozēm 
kaisītu, bet tomēr – iespē
ju atkal atgriezties no oku
pantiem brīvajā Miķeļtornī 
un dzīvot vēl tuvāk pie 
jūras, nekā savā īsbikšu 
bērnībā. Atmodas gados 
šeit izdevies nodibināt 
Latvijā pirmo zvejniecības 
kooperatīvu “Rāndalist” 
(“Jūrmalnieks”), bet tagad 
brīvi un jebkurā laikā 
izmest tīklus pašpatēriņa 
lomam, jo sava mūža lie
lāko daļu to nācies darīt, 
tuvās un tālās jūrās nozvejo
tās zivis atdodot kolhozam. 

7. lpp.

Jau šajā nedēļas nogalē Krievijas pilsētā Krasnojar-
skā pulcēsies studenti no visas pasaules, lai piedalī-
tos pasaules ziemas Universiādē. Sākot ar 2. martu, 
turpmākās 10 dienas Krievijā studentu ziemas Olim-
piādē būs pārstāvēta arī Ventspils pilsēta, precīzāk 
– mūsu pilsētas viens no sporta lepnumiem, hokeja 
klubs “VENTA 2002”. Latvijas studentu hokeja izla-
ses rindās ir iekļauti arī vairāki mūsējie sportisti!

Mūsējie “VENTA 2002” 
hokejisti – pasaules 
studentu  
Universiādē!

L 
atvijas studen
ti startēs kopumā 
piecos sporta vei
dos: hokejā vīrie
šiem, kalnu slē

pošanā, šorttrekā, daiļsli
došanā un snovbordā. Lai 
nodrošinātu Latvijas spor
tistu startu Universiādē, 
valsts piešķīrusi 30 000 
eiro lielu finansējumu, 
taču līdzekļus iegulda arī 
Latvijas Hokeja federācija 
(LHF) un pašvaldības. 

Ventspilnieki būs pārstā
vēti vienā sporta veidā – 
protams, hokejā. Latvijas 
studentu hokeja izlasē 
iekļauti 20 hokejisti no 
dažādiem Latvijas klu
biem. Ņemot vērā to, ka 
Latvijas virslīgas čempio
nātā klāt izslēgšanas spēļu 
laiks, vairākus spēlētājus 
nav iespējams iekļaut izla
sē. Visi izlasē iekļautie spē
lētāji pārstāv ne tikai savas 
augstskolas, bet arī Latvijas 
virslīgas un Junioru attīstī
bas hokeja līgas klubus.

Ventspils hokeja klubs 
“VENTA 2002” šajā zie
mas Universiādē ir pārstā
vēts ar četriem hokejis

tiem. Paredzams, ka pir
mais numurs vārtos būs 
Deniss Baranovs, izlasē ir 
iekļauti viens no Junioru 
attīstības hokeja līgas 
rezultatīvākajiem spē
lētājiem Elvis Kaimiņš, 
Kristers Bergmanis un 
Kristers Krišs Petraškevičs. 
Vārtsargs D.Baranovs ikdie
nā studē tepat – Ventspils 
Augstskolā. E.Kaimiņš ir 
Banku augstskolas stu
dents, K.Bergmanis 
studē Latvijas Sporta 
pedagoģijas akadēmi
jā, bet K.K.Petraškevičs 
apgūst zinības Latvijas 
Universitātē. Latvijas stu
dentu hokeja izlases kap
teinis būs Kristaps Millers, 
kurš spēlē “Zemgale/LLU” 
komandā.

Latvijas studenti tur
nīra pirmajā spēlē tiksies 
ar Šveices izlasi, pēc tam 
sekos cīņa ar Kazahstānas, 
Kanādas, Zviedrijas un 
Lielbritānijas studen
tu komandām. Pa divām 
labākajām komandām no 
divām grupām iekļūs pus
finālā un turpinās cīņas par 
medaļām. 

Par “zelta bedri” dēvētā būšana Latvijas lielo ostu val-
dēs daudziem politiskajiem dinozauriem jau drīzumā 
nozīmēs būtisku zelta dzīslas sašaurināšanos, dažam 
labam – arī grūtus laikus nākotnē, jo par nekā neda-
rīšanu tik dāsnas algas vairs neizmaksās. Satiksmes 
ministrija (SM) ar jauno nozares ministru Tāli Linkaitu 
priekšgalā turpina iepriekš solīto kursu ostu darbu 
sakārtošanā, kas jau iepriekš daudziem politiskajiem 
dienaskārtības noteicējiem raisīja lielu nepatiku. Pie-
mēram, T.Linkaita iecere par ostu pārņemšanu valsts 
pārvaldījumā. Tagad SM virza grozījumus Ministru 
kabineta noteikumos par ostas valdes locekļu mēnešal-
gu un speciālo piemaksu. Tie paredz būtiski samazināt 
tieši lielo ostu – Rīgas, Ventspils un Liepājas – valdes lo-
cekļu ikmēneša atalgojumu un mainīt prēmiju sistēmu.

Par neko nedarīšanu Ventspils 
ostā valdes locekļiem un 
Lembergam samazinās algas 
un noņems piemaksas

Kā 
l i e c i 
na šone
dēļ valsts 
sekretāru 
sanāksmē 

(pirmais solis uz noteiku
mu grozījumu skatīšanu val
dības sēdē) iesniegtie SM 
dokumenti, ministrija iero
sinājusi pielāgot ostu valdes 
priekšsēdētāja un valdes 
locekļu mēnešalgas apmēru 
publiskas personas kapitāl
sabiedrību padomes priekš
sēdētāju un padomes locek
ļu mēneša atlīdzībai. Īsi 
sakot, būtiskākais jauninā
jums ir samazināt ikmēne
ša atalgojumu, kas Ventspils 
gadījumā īpaši sāpīgi skars 
smagos noziegumos apsū
dzēto Aivaru Lembergu, kurš 
ir valdes priekšsēdētājs jau 
kopš 1994. gada. Saskaņā 
ar ieceri turklāt plānots lik
vidēt arī absurdo sistēmu, 
ka tiek maksāta arī sauca
mā “piemaksa” par iepriek
šējo gadu visa gada garu
mā. Turpmāk tas tiks aiz

stāts tikai ar viena mēneša 
atalgojumu pēc tam, kad ir 
apstiprināts pagājušā gada 
pārskats, turklāt ar vēl kādu 
būtisku nosacījumu – ja ir 
sasniegti uzdotie rādītāji.

Jaunais atalgojuma līme
nis tiks noteiks sekojoši: valstī 
strādājošo iepriekšējā gada 
mēneša vidējo darba samak
su plānots sareizināt ar attie
cīgu koeficientu. 

Bet kāds tas bija līdz šim? 
Daudziem darbs ostu val
dēs līdz šim bijis daudzkārt 
ienesīgāks nekā savs pamat
darbs. Arī Ventspils domes 
ilggadējiem vadoņiem ar ilg
stoši tiesvedībās aizņemto 
A.Lembergu priekšgalā darbs 
Brīvostas valdē nodrošinājis 
divkārt un vēl vairākkārt lie
lākus ienākumus nekā būt 
par tautas kalpu – deputā
tu. 2010. gadā ostu valdes 
locekļu mēnešalgas apmērs 
tika noteikts atbilstoši ostu  
iedalījumam, tāpēc pašreiz 

 turpinājums 3. lpp.

4. lpp.

Ēriks Kāpbergs seniors.

-  – 3. lpp.

-  – 4. lpp.

-  – 5. lpp.

-  – 7. lpp.
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Veiksmīgs koncerts
Ventspils Centra sākumskolas audzēkņa 
atbalstam rīkotajā labdarības koncertā 
saziedoti vairāk nekā trīs tūkstoši eiro.

Gleznošanas studijas izstāde
Pārventas bibliotēkā apskatāmas nefor
mālās gleznošanas studijas “Konsuelo” 
dalībnieču gleznas – skaitā vairāk nekā 
20.

Slēgs nomas līgumus
Drīzumā izsolīs Ostas ielas jauno tirdz
niecības kiosku nomas tiesības. Uz pie
ciem gadiem noslēgtajos līgumus nebūs 
paredzēta atļauja alkohola un tabakas 
tirdzniecībai.

Eksperimenti beigušies
Noslēgusies jauno vides pētnieku konkur
sa “Skolēni eksperimentē” Ventspils atla
ses kārta. 10 labākie eksperimenti atlasīti 
demonstrēšanai Rīgā.

Projektēšana turpinās
Šovasar tiks pabeigts darbs pie 
Ziemeļkurzemes reģionālās slimnī
cas Rehabilitācijas nodaļas būvprojek
ta. Nodaļu cels kā divstāvu piebūvi pie 
Infekcijas slimību un Paliatīvās aprūpes 
nodaļas ēkas.

Būs jauna viesnīca
Vecpilsētā, Lielās un Pils ielas stūra namā, 
tiek atjaunota ēka, kur kādreiz atradās 
kafejnīcas “Māra” un “Mārīte”. Tur ierī
kos viesnīcu.

Lirisks iestudējums
Pensionāru biedrība “Liedags” iestudējusi 
Valentīna Fainberga lirisko komēdiju “Trīs 
skaistas sievietes”. Pirmizrādes – 2. martā 
un 20. aprīlī.

Diskusija par spēlēm
Digitālajā centrā notika diskusija par spēļu 
industrijas attīstību Latvijā un Kurzemē. 
Piedalījās vairāku pilsētas IT uzņēmumu 
pārstāvji.

Krāpjas “Facebook”
Kāds ventspilnieks sodīts ar 140 stundām 
piespiedu darba, jo “Facebook” tīklā izlicis 
pārdošanā mobilo tālruni, naudu iekasē
jis, bet tālruni nav atdevis.

Bibliotēka drīz būs
Jau šoruden Akmeņu ielā sāks būvēt jauno 
bērnu bibliotēku. Vēl atlikušas nelielas 
korekcijas projektā.

Ansambļi atlasīti
Vokālās mūzikas konkursa “Balsis2019” 
atlasē divi mūsu pilsētas bērnu vokā
lie ansambļi izcīnījuši tiesības piedalīties 
reģionālajā atlasē.

Demonstrēs speciālistus
Lai popularizētu Digitālo centru un parādī
tu tā darbu no iekšienes, turpmāk uzņē
muma “Instagram” kontu ik pa nedē
ļai kontrolēs kāds no centra darbinie
kiem, uzskatāmi demonstrējot savu darba 
ikdienu.

Grib jaunu torni
“Tele2” vēlas būvēt jaunu mobilo saka
ru torni Packules ciemā. Pilsētas dome 
apspriedīs tā iespējamo ietekmi uz apkār
tējo vidi.

VENTSPILĪ

AS “BALTIC COAL TERMINAL”

Dzintaru iela 39b, Ventspils

+371 63634000

info@balt iccoal.com

AS “BALTIC COAL TERMINAL” 
Vienīgais specializētais slēgtā tipa 
ogļu pārkraušanas termināls Eiropā

Vismodernākās videi draudzīgas 
ogļu pārkraušanas tehnoloģijas

Pilna spektra ogļu 
pārkaušanas pakalpojumi

REDAKCIJAS KOMENTĀRS

Desmit reiz desmittūkstoš numuru!
ASV skandalozais prezidents, kura iecienītākā komunikācijas 
forma ar savas valsts iedzīvotājiem un medijiem, ar pasau-
les citiem varenajiem un arī citviet pasaulē dzīvojošajiem 
“ierindas ļaudīm” ir pusotrs simts zīmju sociālās saziņas 
vietnē “Twitter”, mēdz teikt, ka žurnālisti un mediji ir gana 
riebīga parādība visādi citādi gaišajā pasaules lielvalsts sa-
biedriskajā dzīvē. Un mediji, protams, atbild ar tādu pat siltu 
attieksmi pret vietējo vadoni – sak, beidzot esam nonākuši 
pie valsts vadītāja, kura darbības un komunikācijas augstā-
kais lidojums nav lielāks par skandaloziem izteikumiem 140 
zīmju apjomā. Un tad nu, ziniet, cienījamie žurnālisti, sapro-
tiet paši, ko esmu ar to domājis, jo citu komentāru nebūs.

A 
merika, protams, ne tuvu nav Ventspils. Un mūsu 
pilsētas tēvi parasti ir krietni daiļrunīgāki, epitetos 
bagātāki un tekstuāli plašāki. Tātad – būtu gribējies, 
ka arī argumentos pārliecinošāki. Dzīve gan ir parā
dījusi, ka parasti arī mūsu pilsētas dzīve patiesībā aiz 

daiļrunības plūdiem un skarbiem epitetiem oponentu virzienā 
slēpjas vien “esence”, kas tāpat ierakstāma vien 140 zīmēs. Jo arī 
pie mums “personības kults” un vadoņu nemaldīgums gluži vai 
Ventspils Likteņgrāmatā ierakstīts. Un to ilgus jo ilgus gadus uzcī
tīgi popularizējusi arī pilsētas mediju vide. Proti, tās neesamība. 
Šķiet, vienīgā un pareizā viedokļa paušana jau bija kļuvusi par 
tādu kā vizītkarti notiekošajam mūsu pilsētā...

Un tieši tāpēc “Ventspilnieks.lv” ir ienesis pārmaiņu laikus mūsu 
pilsētas dzīvē. Kaut vai ar savu eksistenci vien. Jo beidzot ir parā
dījusies iespēja salīdzināt, vērtēt un analizēt informāciju, nemek
lējot īsto nozīmi starp “vienīgās un īstās patiesības” drukātajām 
rindām, bet lasot atklātu, godīgu un cita skatupunkta informā
ciju. Lasot ne tikai oficiālo viedokli, bet saņemot informāciju arī 
no citiem, ar pilsētas varu nesaistītiem avotiem. Dzīve ir daudz
krāsaina, daudzšķautņaina un tik raiba kā Latvijas dzeņa vēders. 
Mēs nekad neesam pretendējuši uz to, ka paužam vienīgo parei
zo viedokli, tāpēc savās slejās esam mēģinājuši nodrošināt domu 
un pasaules uzskatu dažādību, informējuši par lietām, cilvēkiem 
un notikumiem, kuriem, mūsuprāt, Ventspilī pievēršama lielā

ka vērība, neesam vairījušies no kritikas, ja tāda vajadzīga. Mēs 
neesam dzinušies pakaļ jaunākajām ziņām, mēs neesam rakstījuši 
par privātās dzīves aizkulisēm, bet esam saskatījuši un parādījuši 
tos notikumus, kuri ilgtermiņā ietekmē mūsu pilsētas dzīvi. Esam 
mēģinājuši skatīt lietas kopsakarībās, vedinot lasītājus pašus izda
rīt secinājumus. Un pats galvenais – “Ventspilnieks.lv” ļāvis savam 
lasītājam domāt. Par to, kā vajadzētu būt, par to, kas svarīgs pilsē
tai un novadam, par to, kādā virzienā mums iet tālāk.

“Ventspilnieks.lv” šodien svin savu pirmo nozīmīgo jubileju – 
100. numura iznākšanu. No vienas puses, protams, tas nav daudz. 
Bet no otras – tas ir pietiekami, lai mēs būtu ieņēmuši nozīmīgu 
vietu Ventspils mediju telpā. Tajā telpā, kur pirms “Ventspilnieks.
lv” iznākšanas dažādības un demokrātijas bijis visai maz. Vēl brīdi 
pirms iepriekšējām pašvaldību vēlēšanām dažas kontrolējošās 
iestādes uzdeva redakcijai jautājumu – vai tikai neesam “rupors” 
kāda noteikta politiskā spēka rokās, vai tikai šis nav tāds “priekš
vēlēšanu projekts”... Laiks ir pierādījis – “Ventspilnieks.lv” iznāk arī 
pēc vēlēšanām, iznāk, lai katru nedēļu informētu par svarīgāko. 
Un tā jau simts nedēļas no vietas.

Mūsu mērķis arī turpmāk būs tas pats: rosināt sabiedriskās 
domas atmošanos Ventspilī, aicināt cilvēkus darīt un rīkoties, lai 
brīdī, kad tiekamies ar kādu neventspilnieku, varam ar lepnumu 
teikt, ka esam no pilsētas Ventas krastā. Un arī pie mums, tāpat 
kā citviet Latvijā, pilsēta dzīvotu normālu, demokrātisku, labu pil
sētas saimnieku pārvaldītu Ventspils dzīvi. Un mums nebūtu pie
sarkstot jādzird vērtējums: nu, jā, tas jau tajā jūsu kņazistē tikai tā 
notiek... Ventspilij var un vajag attīstīties kā īstenai pilsētai ar rīt
dienu, nevis tādai pilsētai, kur “rītdiena” saulaina ir tikai dažiem 
pietuvinātajiem, bet pārējiem no pilsētas jābēg...

Ventspilniekiem un paši sev novēlam – desmit reiz desmittūk
stoš numurus mūsu laikrakstam. Lai arī turpmāk mūsu laikrak
sta slejās mutuļo īstā dzīve ar tās dažādajām krāsām, toņkārtām, 
niansēm un viedokļiem. Lai arī turpmāk laikraksts ir tikpat raibs 
kā Latvijas dzeņa vēders. Jo tādi – raibi un krāsaini – esam mēs 
paši. 

Patiesi jūsu, “Ventspilnieks.lv”
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ostu valdes priekšsēdētāja alga lielajās ostās, 
tātad – arī Ventpils ostā – ir 3984 eiro mēne
sī, savukārt lielo ostu valdes locekļu mēne
šalgu nosaka 95% apmērā no ostas valdes 
priekšsēdētāja mēnešalgas. Parēķiniet paši, 
taču sanāk tuvu A.Lemberga atalgojumam. 
Savukārt mazajām ostām algu izmaksā vai 
neizmaksā izmantoja arī uzdoto mērķu izpil
di, kas nebija lielo ostu vadoņiem. Pērn četras 
mazās ostas no septiņām neatbilda iepriekš 
minētajam kritērijam un šajās ostās valdes 
priekšsēdētāji un valdes locekļi nesaņēma 
atalgojumu.

Tagad reizi gadā pēc ostas gada pārskata 
apstiprināšanas, ievērojot Centrālās statisti
kas pārvaldes paziņojumu par norādīto valstī 
strādājošo gada mēneša vidējo darba algu, 
tiks pārrēķināta ostu valdes priekšsēdētāja 
mēneš alga. Plānots piemērot attiecīgās ostas 
koeficientu, kas mazajām ostām būs 0,9, 
vidējām ostām – 2,4, lielajām ostām – 3,0. 
Mēnešalga tiks noapaļota pilnos eiro. Attiecīgi 
no valdes priekšsēdētāja aprēķinātās mēne
šalgas, vidējās un lielās ostās valdes locek
ļu mēnešalgu noteiks 90% apmērā no tās. 
Tātad, valdes locekļiem ienākumi saruks vēl 
nedaudz vairāk.

Pilnīgs absurds ir līdzšinējā kārtība, ka lielās 
ostas valdes priekšsēdētājs un valdes locek
lis saņem arī ikmēneša speciālo piemaksu 
pie mēnešalgas, ja iepriekšējā kalendārajā 
gadā pieaudzis ostas kravu apgrozījums, kā 
arī ja ostas valdes priekšsēdētājs un valdes 
loceklis iepriekšējā gadā veicis pienākumus 
ne mazāk kā sešus mēnešus. Pagājušo gadu 
visas lielās ostas, tajā skaitā arī Ventspils osta 
(ar mazu, tomēr kāpumu), gadu noslēdza 
ar apgrozījuma kāpumu attiecībā pret 2017. 
gadu. SM piedāvātie grozījumi paredz speciālo 
piemaksu izmaksāt vairs tikai reizi gadā, tur

Par neko nedarīšanu Ventspils ostā valdes locekļiem  
un Lembergam samazinās algas un noņems piemaksas

klāt – vienas mēneš
algas apmērā. Taču 
arī tā nebūs garantē
ta, jo piemaksu varēs 
saņemt tikai tādā 
gadījumā, ja iepriek
šējā kalendārajā gadā 
pieaudzis ostas kra
vas apgrozījums, kā 
arī ja ostas valdes 
priekšsēdētājs un val
des loceklis iepriekšē
jā gadā veicis pienā
kumus ne mazāk kā 
sešus mēnešus. 

“Manuprāt, tas nav pieņemami, ka šie lielo 
ostu valžu priekšsēdētāji un locekļi saņem lie
lāku atalgojumu, nekā savos pamatdarbos, vai 
otro algu, patērējot šiem pienākumiem tikai 
pāris stundas mēnesī vai ne vairāk kā dienu 
mēnesī,” pauda T. Linkaits. “Es uzskatu, ka par 
līdzīgu darbu ir jāsaņem līdzīgs atalgojums. 
Mēs pielīdzinām lielo ostu valžu atalgojumu 
lielo valsts kapitālsabiedrību atalgojumam, un 
ne tikai ikmēneša atalgojumu, bet arī bonusu 
un prēmiju sistēmu mēs vienādojam ostām 

un valsts kapitālsabiedrībām.”
A.Lembergam, kā arī viņa tuvākajiem 

līdzgaitniekiem Jānim Vītoliņam, Guntim 
Blumbergam un Didzim Ošeniekam būšana 
Ventspils ostas valdē ilgst jau no 12 līdz pat 24 
gadiem, kas visiem nodrošina milzīgus ienā
kumus un ievērojami pārsniedz domes depu
tāta atalgojumu. Pēc jaunās valdības stāšanās 
darbā Ventspils ostā ir apstiprināti četri jauni 
valdes locekļi, kuru vidū ir arī Ventspils domes 
vadībai neērtais opozīcijas deputātu grupas 
līderis Ģirts Valdis Kristovskis. 
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«KORUPCIJA DEMOKRĀTIJĀ IR 
KĀ VĒZIS, KĀ METASTĀZES,  
KURAS IR JĀIZGRIEŽ»

Attiecībā uz skandāliem un situāciju, kurā 
šobrīd Latvija atrodas, tai skaitā risks nokļūt 
Finanšu darījumu darba grupas (FATF) «pelē
kajā sarakstā», Levits norāda: «Tā, protams, 
ir nolaidība. Es nevarētu ticēt, ka tādas sum
mas, kas plūda caur Latviju, bija tik slepenas, 
ka to neviens nemanīja. Tas nav īpaši ticami. 
Visticamāk, zināmu labumu guva gan ban
kas, gan citi cilvēki, bet tika pievērtas acis.» 
Viņaprāt, šobrīd uz Latviju raugās stingrāk. 
«Šī [koruptīvā] sistēma ir jālikvidē, un, kā es 
saprotu, arī Latvijas valdība ir stingri apņē
musies šo «netīrās naudas krānu» aizgriezt 
ciet.»

Tāpat Levits uzskata, ka reti ir iedomāja
mas situācijas, kurās ekonomiskie noziegumi 
var tikt veikti bez amatpersonu piekukuļoša
nas. «Tādēļ tas, protams, ir cieši saistīts. Man 
jāsaka, ka korupcija demokrātijā ir kā vēzis, 
kā metastāzes, kuras ir jāizgriež.»

Viņš bilst: «Svarīgi, lai būtu zināma atbildī
ba ģenerālprokuratūrai par noziedzības apka
rošanas efektivitāti. Neviena valsts institūci
ja nevar darboties tādā režīmā, ka tā nevie

nam ne par ko neatbild. Mēs te darbojamies 
ātrāk vai lēnāk, tā ir mūsu darīšana, kādā 
veidā tas tiek vai tiktu īstenots, tas ir atka
rīgs no konkrētiem lēmumiem. Taču ir jābūt 
kādam, kādai amatpersonai, kura ir atbildī
ga par efektīvu noziedzības apkarošanu visos 
līmeņos.»

VAI TUR, KUR IESAISTĪTI POLITIĶI,  
TIESAS NOTIEK ILGĀK?

Levits atzīmē, ka finanšu noziegumi, nau
das atmazgāšana vērienīgi grauj Latvijas valsts 
prestižu. Vienlaikus viņš uzsver: «Latvija ir tie
siska valsts. To es saku ar pilnu atbildību un to 
es varu pamatot, jo mēs atrodamies Eiropas 
Savienībā,» piebilstot, ka Eiropas Savienībā 
valsts, kura nav tiesiska, nevar atrasties. «Tādā 
gadījumā mēs vai nu netiktu uzņemti 2004. 
gadā, vai arī tiktu sankcionēti.»

Jautāts, vai tiesu process nav ilgāks lietās, 
kurās iesaistītas tieši amatpersonas, Levits 
atbild, lai arī ne visos, tomēr daudzos gadī
jumos šādu korelāciju var saskatīt. «Tas tā ir, 
un tas ir nepareizi. Ir zināmi risinājumi, kā šo 
problēmu var atrisināt. Tur ir nepieciešama 
politiska griba. Es saprotu, ka tagad jaunā 
valdība ir nākusi ar saukli – bezkompromisa 
tiesiskums, un to es bezkompromisa veidā 
atbalstu.»

Viņaprāt, Latvijā «tādā tiešā veidā poli
tiskās ietekmes uz tiesām nav». «Mūsu tie
sas ir principā neatkarīgas. Ir zināmi proce
suāli triki, ko var izmantot. Labi advokāti to 
izmanto savu bagāto klientu interesēs, gan 
arī varbūt politiķu interesēs. Šie triki ir nelieli, 
ko varbūt ar neapbruņotu aci nejuristi nevar 
saskatīt. Tie mums ir jāizskauž. Tādā veidā, 
lai saprātīgos termiņos lietas tiktu iztiesātas 
visiem.»

Levits piebilst, ka 99% gadījumu cilvēkiem 
tas arī tā notiek, bet tomēr ir «šīs skaļās lie
tas, par ko raksta prese», kas tiek ilgi vilcinā
tas un nav pieņemamas. Tas savukārt rada 
iespaidu, ka Latvijas tiesu sistēma nestrādā 
pietiekoši labi, norāda Levits.

Levita ieskatā šo negatīvo piemēru, ir iespē
jams pilnībā izskaust. «Kā es saprotu, mūsu 
valdība patlaban ir apņēmusies to darīt.»

VALSTS PREZIDENTA GALVENĀ  
LOMA IR REDZĒT VALSTI KOPUMĀ 
KĀ GLEZNU

Šobrīd Levits saredz divus galvenos valdī
bas uzdevumus – likvidēt tiesiskos trūkumus 
un pilnveidot izglītību un zinātni, tā kā tieši 
šīs jomas, viņaprāt, ir attīstības motors, kas 
rezultējas visiem arī materiālajā labklājībā.

«Valsts prezidenta galvenā loma ir redzēt 

Levits: Valsts prezidents nevar būt  
vienas partijas idejiskais ideju izpildītājs
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Pirms dažām dienām, 20. februārī, Aivars Lembergs, kā ierasts, atbildēja uz žurnā-
listu uzdotajiem ventspilnieku jautājumiem. Kā ierasts, Aivars Lembergs meloja. Kā 
ierasts, melu izplatīšanai tika izmantots viņa privātais, par ventspilnieku nodokļu 
maksājumiem uzturētais pašvaldības – "Ventas Balss" video portāls. Kā ierasts, 
Gēbelsa cienīgi Lemberga meli šoreiz bija vājš un tuvredzīgs mēģinājums attaisnot 
Ventspils pilsētas pašvaldības 2019. gada neleģitīmo budžetu un tā pieņemšanas 
apkaunojošo prettiesisko procesu.

valsti kopumā, kā gleznu – ar dažādām 
daļām, dažādiem momentiem, kas tur 
attēloti, bet arī redzēt, kas ir valsts kopē
jais labums,» saka Levits, atgādinot, ka 
jēdziens «valsts kopējais labums» ir ietverts 
Satversmē, tās ievadā.

IESPĒJA DOT PIENESUMU,  
LAI NOKĻŪTU STARP PASAULES  
ATTĪSTĪTĀKAJAM VALSTĪM

Viņaprāt, pēc trīsdesmit neatkarības 
gadiem tas, ko esam paveikuši, «lielā mērā 
ir solīdi», tomēr Latvijai vajadzētu uzstādīt 
jaunu latiņu, kas jāsasniedz: kļūt par moder
nu valsti.

Turklāt, Levita ieskatā, Latvijai tas ir vien
kāršāk nekā lielām valstīm ar piecdesmit vai 
simts miljoniem iedzīvotāju. «Es teiktu, ka 
mēs varētu kļūt tāds kā nākotnes izmēģināju
ma poligons, kur mēs redzam, kā risināt jau
nas problēmas, kas «nāk virsū» sakarā ar digi
talizāciju, ar sabiedrības transformāciju. Tie ir 
jautājumi, par ko mēs līdz šim maz domājām, 
bet kuri kļūs arvien svarīgāki ne tikai mums, 
bet arī Eiropai un pasaulei.

«Es domāju, ka mēs varam dot savu piene
sumu, lai nonāktu starp pasaules attīstītākajām 
valsītim. Tādā ziņā nav nepieciešamas lielas 
investīcijas, ja tā varētu teikt, «dzelžos». Šeit ir 
nepieciešamas investīcijas cilvēkos, lai cilvēku 
kapacitāti palielinātu – izglītībā, zinātnē. Tās ir 
tās jomas, kas mūsu valsti var attīstīt tālāk, tur
klāt pat diezgan strauji,» uzskata Levits.

Simona Šjadīte, Liene Millere,
www.bnn.lv

Gēbelsa cienīgi Lemberga meli apliecina pilsētas budžeta 
pieņemšanas apkaunojošo un prettiesisko procesu

T 
o, kāpēc tieši šādi un tik asi mēs, 
Ventspils pilsētas domes mazākuma 
deputāti, raksturojam pirms dažām 
nedēļām pieņemto partijas “Latvijai 
un Ventspilij” apstiprināto neleģitī

mo Ventspils pilsētas budžetu, jau izklāstī
jām un pamatojām intervijā "Ventspilnieks.
lv." Šajā intervijā viss ir absolūti skaudri un 
precīzi pateikts. Mēs, mazākuma deputāti, 
esam precīzi izklāstījuši Ventspils pilsētas 
budžeta lietu patiesi kroplo ainu un būtī
bu, tāpēc pašvaldības vadība ventspilnie
ku pārliecināšanai lietā ir likusi pārbaudītu 
paņēmienu, proti, Lemberga fantāzijas par 
budžeta tēmu, jeb patiesībā  melus.  

Ir jāpievērš uzmanība tam, ko deputātam 
Lembergam vaicāja žurnālists?! Vai budžets 
ir neleģitīms, kā to vērtē mazākuma depu
tāti? Vai tas ir neleģitīms, ja budžets ir pie
ņemts bez mazākuma deputātu atbalsta? 
Kā Lembergs vērtē budžetu un budžeta pie
ņemšanas procesu? Vai opozīcijas deputātu 
priekšlikumi ir bijuši konstruktīvi?

Tā kā deputāta Lemberga atbilde un runa 
par budžeta tēmu tiešām ir Gebelsa propa
gandas cienīga, nolēmu pavērtēt deputāta 
Lemberga sniegtās atbildes. 

Lembergs, protams, visu novienkāršo līdz 
budžeta procesu noslēdzošajam posmam – 
balsojumam. Viņš neko nesaka par budžeta 
procesu, lai gan tieši to jautā žurnālists, tur
klāt budžeta procesa jēdziens ir likts video
konferences nosaukumā. Tā vietā Lembergs 
aprobežojas tikai uz norādi, ka par budžetu 
balso pozīcija un ka opozīcija balso pret. Tā 
esot bijis visus Latvijas neatkarības gadus. 
Līdz ar to neesot pamata budžetu uzskatīt 
par neleģitīmu. Lai raksturotu Ventspils 2019. 
gada budžeta atbilstību Latvijas demokrā
tiskas un tiesiskas valsts principiem, depu
tāts Lembergs ironizē par Ulmaņa laiku un 
padomju varas gadiem, jo tikai tolaik nekāda 

opozīcija netika pieļauta. Balsojums tajos lai
kos par budžetu bijis vienbalsīgs. 

Ko gan mēs, mazākuma deputāti, par šādu 
Lemberga mēģinājumu "pūderēt" ventspilnie
kiem smadzenes varam teikt? Pirmkārt, jau to, 
ka 2019. gada, kā arī iepriekšējā Ventspils pil
sētas budžeta neleģitimitāti mēs pamatojam 
ar tā prettiesiskās veidošanas un apsprieša
nas procesa atklātības trūkumu, informācijas 
slēpšanu, mūsu piekļuves budžeta informā
cijai totālu ierobežošanu. Visi šie prettiesis
kie pasākumi, nepārprotami, pamato to, ka 
budžeta process, tā būtība neatbilst Latvijas 
likumos un demokrātiskas valsts dabai, labas 
pārvaldības principiem, tādejādi tas ir neleģi
tīms. Protams, ka šādā situācijā mēs nevaram 
balsot “uz dullo”, “uz aklo”.  

Ja mēs, mazākuma deputāti, Ģirts Valdis 
Kristovskis, Dace korna, Aivis Landmanis un 
Ivars Landmaņi, būtu tādi primitīvi ļautiņi, 
par kādiem mūs Lembergs un viņa sabied
rotie attēlo publiski, tad mēs nekad neat
balstītu tos 99% pilsētas dzīvei būtiskos 
jautājumus, kurus mēs, mazākuma deputā
ti, līdz ar vairākuma deputātiem atbalstām 
domes sēdē un komitejās, kurās mums ir 
dota iespēja piedalīties. Tad mēs ar Aivi 
Landmani "norautu" to pašvaldības Finanšu 
komitejas sēžu kvorumu, gadījumos, kad val
došā vairākuma deputāti nav atnākuši nepie
ciešamajā skaitā.  Mēs to nedarām. Turklāt 
Lembergs ļoti labi zina, ka mēs neskaitāmas 
reizes esam uzsvēruši, ka mēs zinām, ka viņa 
deputātu vairākuma grupa ir lielāka! Turklāt 
viņš zina, ka mēs vienmēr viņiem tūlīt uzdo
dam arī nākamo retorisko jautājumu – kāpēc, 
Lemberg, jūs slēpjat informāciju, pārkāpjat  
civilizētas budžeta pieņemšanas procedūras, 
ja esat vairākums un vienmēr varat mūs pār
balsot!? Kādēļ?

Tiešām – kādēļ? Atbilde ir vienkārša. Tādēļ, 
ka acīmredzot ir budžeta pozīcijas, kas ir 

nesaimnieciskas, notiek pašvaldības līdzek
ļu šķērdēšana, tie tiek izmantoti Lemberga 
un viņam pietuvināto personu privātipoli
tisko interešu apkalpošanai un apmierinā
šanai. Ja tā nebūtu, tad atbilstoši Latvijas, 
tiesiskas un demokrātiskas valsts statusam, 
budžets  būtu caurspīdīgs, visiem savlaicīgi 
pieejams un saprotams, tā veidošanas proce
sā sabiedrības, ventspilnieku kopējo interešu 
vārdā tiktu izmantoti labākie no opozīcijas 
priekšlikumiem. 

Uz šī vērtējuma fona, ikviens var pārlieci
nāties, cik nekaunīgi maldinoša ir Lemberga 
ironizēšana par Ulmaņa laiku un padomju 
varas gadiem raksturīgo pārvaldi. Pat vēl vai
rāk, ir spilgti redzamas pašreizējās Ventspils 
pilsētas pašvaldības vadības līdzība ar to 
laiku autoritatīvajiem un totalitārajiem režī
miem. Pat ja varas metode Ventspilī pašlaik 
ir viltīgāk noformēta, mērķis kā Lemberga 
piesauktajos laikos, tā arī tagad ir viens, tas 
ir, nedot nekādas iespējas opozīcijai piedāvāt 
alternatīvu, iespējams, labāku pārvaldes pie
dāvājumu, pašvaldības budžeta izlietojumu. 

Lai šādu varu realizētu, lai to noturē
tu, Lembergs turpina melot un fantazēt 
par Kristovska nostalģiju pēc padomju lai
kiem, par vienas partijas diktatūru! To dzir
dēt ir vienkārši smieklīgi, jo ikviens zina, 
ka neviens cits kā Lembergs bija padomju 
laiku augsta amatpersona, kompartijas rajo
na sekretārs un ideoloģiskās frontes cīnī
tājs. Piedēvēt šādu netikumu citiem, lietot 
šajā zemiskajā procesā pašvaldības resursus, 
interneta portālu, nav pieklājīgi. Tas ir pavi
sam nesmuki. Tas ir nepieļaujami.

Lūk, tāpēc mēs bijām iesnieguši veselu 
virkni priekšlikumus, kas ierobežo Lemberga 
iespējas ekskluzīvi savās interesēs pretliku
mīgi izmantot šo un citus pašvaldības resur
sus, kas pašvaldībai izmaksā simtiem tūksto
šus eiro katru gadu. Taču par šiem priekšliku
miem Lembergs “aizmirsa” savā 20. februā
ra videokonferencē pieminēt. Ne velti visā 
budžeta veidošanas procesā Ventspils pilsētas 
dome, tās vadības, speciālisti, Finanšu noda
ļa tā arī nav atbildējusi, cik daudz naudas 
Ventspils pilsētas pašvaldība, tās uzņēmumi 
un kapitālsabiedrības šogad atkal ieskaitīs 

biedrībai "Ventspils attīstības aģentūra", no 
kuras saskaņā ar A.Lemberga amatperso
nas datiem atalgojumā šis censonis ikgadē
ji saņem gandrīz 100 000 eiro!?  Ikviens var 
padomāt, vai tas ir pareizi, vai tomēr nav.  
Ja saņem, tad kāpēc slēpj? Lūk, tas ir viens 
uzskatāms piemērs, kāpēc Ventspils pilsētas 
pašvaldības budžets ir neleģitīms! 

Tāpēc tas ir ne tikai neleģitīms, bet arī 
nesaimniecisks! Lembergs melīgi biedē 
ventspilniekus, norādot, ka pašvaldības kontā 
9 miljoni brīvas naudas, ko gluži vai alkatīgie 
mazākuma deputāti plāno pāris gados noēst. 
Taču pašvaldība turpina klusēt par izdevu
miem, kas aiziet Ventspils attīstības aģentū
rai un masu medijiem, kurus  iespaidīgi, sim
tos tūkstošu eiro apmērā, piefinansē no paš
valdības līdzekļiem!

Kā lai mēs mazākuma deputāti par tādu 
necaurspīdīgu budžetu balsojam? Turklāt 
kāds tam visam sakars ar Ulmaņa vai 
padomju laikiem, ko līdzībās prātuļojot, 
mums pārmet pašvaldības, valsts un Eiropas 
Savienības līdzekļus izsaimniekojošs depu
tāts Lembergs?! Lembergs to savā 20. feb
ruāra videokonferencē skaidro vienkārši. Viņš 
izsaka pārliecību, ka opozīcija vienmēr teiks, 
ka budžets nekam neder, ka tas ir normāli. 

Šādam uzskatam nevaru piekrist. Uzskatu, 
ka opozīcija ir demokrātijas sastāvdaļa. Ja 
taisnīgi un tiesiski valda vairākums, respektē 
opozīcijas tiesības un izprot tās pienākumus, 
tad opozīcija, vai tās dala, visticamāk nobal
sos par labi sagatavotu budžeta projektu. Lai 
gan uz šādu opozīcijas, mazākuma depu
tātu soli nav pamata cerēt gadījumā, ja no 
tiem slēpj informāciju, kurai jābūt atklātai un 
pārākstāmai. Likums paredz, ka tā kalpo visas 
sabiedrības interesēm. Diemžēl Ventspils pil
sētas pašvaldības budžeta veidošanas pro
cess par to neliecina, tas šādām pazīmēm 
neatbilst. Drīzāk tas ir varu sagrābušas pret
tiesiski organizētas grupas budžets, kura cita 
starpā atvēl un iegulda arī pilsētā. Citādi jau 
nevar, ja runa ir par vistu, kas kādam dēj 
zelta olas.   

Ģirts Valdis Kristovskis
Ventspils pilsētas domes deputāts
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Noraida ZZS un “Saskaņas” 
kārtējo provokāciju
Saeimas vairākums noraidīja partijas 
“Saskaņa” un Zaļo un zemnieku savie
nības, kā arī atsevišķu "KPV LV" (tie, 
kuri neatbalsta Krišjāņa Kariņa valdību) 
deputātu rosinājumu par ministriju skai
ta samazināšanu. Provokatoru ieskatā, 
Ministru kabineta sastāvs pašlaik ir pārāk 
plašs un to iespējams konsolidēt vismaz 
uz pusi.

ES Tiesa liek atjaunot 
Rimšēviču amatā 
ES Tiesa secināja, ka Latvijas Bankas pre
zidenta Ilmāra Rimšēviča faktiskā atstā
dināšana no amata uz laiku, kamēr 
likumsargi izmeklē iespējamās apjomī
gās kukuļošanas lietu, nebija pietiekami 
pamatota. Tiesa lēma, ka viņš jāatjauno 
Latvijas Bankas prezidenta amatā.

Pirmais kūlas ugunsgrēks – 
Ventspils pusē
Šī gada pirmais kūlas ugunsgrēks Latvijā 
šogad tika reģistrēts Ventspils novada 
Ugālē, kur bija degusi pērnā zāle no bez 
uzmanības atstāta ugunskura.

Gripa atkāpjas
Gripas sezona tuvojas noslēgumam, jo 
ievērojami sarukusi slimības intensitāte. 
Visstraujāk gripas intensitāte ir noplakusi 
Ventspils pilsētā. Kā liecina Slimības profi
lakses un kontroles centra (SPKC) monito
ringa dati, iepriekšējās nedēļas laikā gri
pas dēļ miruši vēl 11 cilvēki. Kopumā kopš 
gripas sezonas sākuma miruši 48 cilvēki.

“AP!” līderi – Ilvesa  
un Rubesa
Eiropas parlamenta vēlēšanās “Attīstībai/
Par!” saraksta līderu vidū būs bijušā 
Igaunijas prezidenta Tomasa Hendrika 
Ilvesa sieva Ieva Ilvesa un bijusī “RB Rail” 
valdes priekšsēdētāja Baiba Rubesa, bet 
pirmais numurs būs politologam Ivaram 
Ījabam.

Ja Vējonis kandidēs,  
ZZS viņu atbalstīs
Lai gan no Raimonda Vējoņa kandidatūras 
Valsts prezidenta amatam Zaļo un zem
nieku savienība bija atteikusies, tomēr 
tagad tā domas ir mainījusi. Ja R. Vējonis 
izlems kandidēt, ZZS viņu atbalstīšot. 
Tomēr, visticamāk, Latvijai būs jauns pre
zidents, jo R. Vējoni amatā neatbalsta val
došā koalīcija, kas sliecas ES Tiesas tiesne
ša Egila Levita virzienā.

Skolotāji sola streiku, 
Kariņš sola risinājumu
Ja līdz marta sākumam budžetā nebūs 
rasti līdzekļi, lai pildītu pedagogu darba 
samaksas paaugstināšanas grafiku, tad 
aprīlī pedagogi pulcēsies protesta akci
jā. Ja tas nelīdzēs, tad notiks streiks 
tieši eksāmenu norises laikā. Premjers 
Krišjānis Kariņš sola rast līdzekļus skolotā
ju algām jau šogad, lai gan pašlaik neesot 
ideju, kur to ņemt ZZS atstātajā tukšajā 
valsts budžeta projektā.

1/4 daļa jauniešu jūtas 
vientuļi
Vismaz 1/4 daļa jauniešu Latvijā jūtas 
vientuļi, liecina Latvijas Bērnu labklājības 
tīkla pētījuma rezultāti. Satraucoši rādītā
ji jauniešu psihoemocionālajai veselībai ir 
izsmiešana skolās, aizskaršana internetā 
un nepietiekams emocionālais atbalsts. 
Ekspertus īpaši satrauc arī fakts, ka Latvijā 
ir augsts jauniešu pašnāvību skaits, turklāt 
tas arvien turpina strauji kāpt.

Konkursa  kārtībā aicina darbā
TRANSPORTA STRĀDNIEKUS 
Prasības kandidātam:
• Vidējā izglītība;
• Autovadītāju tiesības B kategorijai;
• Par priekšrocību tiks uzskatīts:
   • Darba pieredze ar ostas tehniku;
   • Traktortehnikas tiesības C kategorijai;
   • Darba pieredze vilcienu sastādītāja 
un DŠK operatora amatos.
Maiņas darbs, stundas likme 4,10 EUR.

CV  un pieteikumus sūtīt  
„Personāla daļai”pa pastu Ventspils, 

Dzintaru 22, vai epastu:  
personals@vto.lv

AS “MECHPORT” aicina darbā: 
 Metinātājus
- Prasības kandidātam:  
profesionālā vai vidējā speciālā izglītība, darba pieredze.
-Piedāvājam: Stabilu darbu, ikmēneša piemaksas par darba rezultātiem, sociālās 
garantijas, summēto darba laiku, samaksa no 4.00 EUR/h.
 Atslēdzniekus 
Prasības kandidātam: profesionālā vai vidējā speciālā izglītība, vēlama darba 
pieredze. 
Piedāvājam: Stabilu darbu, ikmēneša piemaksas par darba rezultātiem, sociālās 
garantijas, summēto darba laiku, samaksa no 3.40 EUR/h.
 Palīgstrādniekus nekvalificētu darbu veikšanai
Prasības kandidātam: izglītība - vidējā vai pamatizglītība.
Piedāvājam: Stabilu darbu, ikmēneša piemaksas par darba rezultātiem, sociālās 
garantijas, summēto darba laiku, samaksa no 3.40 EUR/h.

CV sūtīt uz e-pastu mechport@mechport.lv līdz 31.03.2019.

Ventspils pilsēta dome nolēmusi paaugstināt samaksu par 
sniegtajiem pakalpojumiem Ventspils sociālās aprūpes namā 
“Selga”. No vienas puses samaksa dienā sadārdzināsiestikai 
nedaudz, taču mēnesī summa iznāk diezgan liela – vidēji par 
60 eiro dārgāk. Pašvaldība neskaidro, kādēļ nolemts paaugsti-
nāt maksu tieši tik, cik nolemts, vien skaidro, ka jauno maksu 
par sociālās aprūpes un sociālās rehabilitācijas pakalpojumiem 
“dome ir noteikusi atbilstoši klientam nepieciešamajam ap-
rūpes līmenim”. Saskaņā ar pašvaldības sniegto informāciju, 
pašlaik “Selgā” dzīvo 18 bērni un 136 seniori, viņu vidū 44 ir 
intensīvās aprūpes nodaļā.

Ventspils dome sadārdzina 
dzīvošanu “Selgā”

M 
aksa par klientiem snieg
tajiem sociālās aprūpes un 
sociālās rehabilitācijas pakal
pojumiem Ventspils soci
ālās aprūpes namā “Selga” 

paaugstināsies par vidēji nedaudz vairāk 
nekā diviem eiro diennaktī. Saskaņā ar 
nolemto, uzturēšanās maksa sociālās aprū
pes centrā vienai personai diennaktī tagad 
būs 16,50 eiro diennaktī līdzšinējo 14,53 
eiro vietā, ja cilvēkam ir nepieciešama 
intensīvā aprūpe – tad 20,00 eiro diennaktī 
līdzšinējo 17,83 eiro vietā. Paaugstināsies 
arī uzturēšanās maksa bērnu sociālās aprū
pes centrā vienai personai diennaktī – turp
māk tā būs 38,50 eiro diennaktī līdzšinējo 
36,58 eiro apmērā.

Klientiem, kuri paši vai kuru apgādnieki 
pilnā apmērā veic maksu par sniegto sociālās 
aprūpes un sociālās rehabilitācijas pakalpoju
mu "Selgā"' un kuru dzīvesvieta pirms pakal
pojuma saņemšanas bija deklarēta Ventspils 

Paldies Dievam, Latvijā tikai ļoti reti notiek bruņoti uzbrukumi cilvēkiem sabiedris-
kās vietās, kur neviens un nekad nevar paredzēt šādas briesmas. Un tomēr – notiek. 
Viens no šādiem asins stindzinošiem notikumiem šonedēļ notika Ventspils pilsētā 
– vietā, kur ik dienu pulcējas liels skaits ventspilnieku. Ventspils poliklīnikā kāds 
gados jauns vīrietis, iespējams, ar atkarībām un garīga rakstura problēmām ar nazi 
uzbruka savam ārstējošajam ārstam. Mediķis uzbrukumā savainots, taču nelaime 
varēja būt arī traģiska.

pilsētas administratī
vajā teritorijā, inten
sīvās aprūpes nodaļā 
noteikta atlaide 9% 
apmērā, bet pārē
jiem klientiem – 6% 
apmērā.

Visiem soci
ālās aprūpes nama 
“Selga” iemītnie
kiem, neatkarīgi no 
viņu aprūpes līmeņa, 
ikdienas izmaksās 
ietilpst četras ēdien
reizes, medicīniskie 
pakalpojumi, pirmās 
nepieciešamības preces un maksa par komu
nālajiem pakalpojumiem. “Selgā” ir pieejami 
arī sociālā rehabilitētāja, friziera, masiera un 
ergoterapeita pakalpojumi, kā arī klientiem ir 
iespēja piedalīties un darboties savām inte
resēm atbilstošās nodarbībās, piemēram, 

Ventspilnieks.lv piedāvā:
• Ievietot sludinājumus un reklāmu laikrakstā “Ventspilnieks.lv”
• Izstrādāt reklāmas dizainu pēc klienta vēlmēm
• Sagatavot un publicēt reklāmlapas un informatīvās lapas laikrakstā “Ventspilnieks.lv”
• Izplatīt reklāmieliktņus kopā ar laikrakstu “Ventspilnieks.lv”
• Ievietot reklāmas banneri portālā “Ventspilnieks.lv” 
Par reklāmas un sludinājumu izcenojumiem, reklāmas izgatavošanas iespējām un izvieto
šanu laikrakstā un portālā “Ventspilnieks.lv”, lūdzu sazinieties ar redakciju.
epasts: redakcija.ventspilnieks@gmail.com

Par mata tiesu no traģēdijas

A 
siņainais incidents norisinājās 
otrdien, 26. februārī, Ventspils 
poliklīnikā. Kāds gados jauns, 
1994. gadā dzimis vīrietis, ar nazi 
uzbrucis savam ārstējošajam ār 

stam, nodarot viņam miesas bojājumus un 
no notikumu vietas aizbēgot. Drīz pēc tam 

ventspilnieks tika aizturēts, “Ventspilnieks.
lv” pastāstīja Valsts policijas Kurzemes reģio
na pārvaldes pārstāve Signe Šteinberga.

Pirmā informāciju saņēma Ventspils pil
sētas pašvaldības policija, kuras patruļdie
nesta ekipāža ieradās notikumu vietā vienas 
minūtes laikā. Pēc personas pazīmju un datu 

noskaidrošanas, Valsts policijas Kurzemes 
reģiona pārvaldes Ventspils iecirkņa darbi
nieki kopā ar Ventspils pašvaldības policiju 
operatīvi pusstundas laikā aizturēja vīrieti, 
kurš poliklīnikā bija pastrādājis uzbrukumu 
un aizbēdzis. Uzbrucējs aizturēts Pārventā, 
P.Stradiņa ielā.

Poliklīnikā skaidroja, ka ārstam nodarītie 
miesas bojājumi ir virspusēji un nav dzīvī
bai bīstami. Tiesa, netiek atklāts, kas ir cietu
šais ārsts un arī pāridarītājs, lai gan neoficiāli 
izskanējis, ka, iespējams, uzbrucējs ir cilvēks 
ar atkarībām un garīga rakstura problēmām. 
“Protams, esam nepatīkami pārsteigti par 
šādu pacienta rīcību, bet diemžēl to iepriekš 
nekādi nevarējām paredzēt un novērst. Taču 
šobrīd pacienti var droši doties uz poliklī
niku, apdraudējums ir novērsts,” norādīja 
Ventspils poliklīnikas valdes priekšsēdētāja 
Dace Sormule.

Par notikušo policijā uzsākts kriminālpro
cess. Pašlaik vēl turpinās izmeklēšana, kuras 
laikā policija skaidro precīzus notikušā ap  
stākļus. Kriminālprocesa ietvaros ir nozīmētas 
arī papildu ekspertīzes, tai skaitā, lai noskaid
rotu uzbrucēja veselības stāvokli. 

darināt rokdarbus vai zīmēt.
Lēmums par maksas paaugstināšanu 

stāsies spēkā jau pēc mēneša – 1.aprī
lī. Iepriekšējais lēmums par pakalpojumu 
samaksu “Selgā” bija spēkā kopš pagājušā 
gada vidus. 
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Sadala ceļazīmes uz 
Eiropas kausa finālu

Ventspilī notikušajā “Danubia” kausa 
izcīņā šorttrekā ceļazīmes uz Eiropas 
kausa finālu savās vecuma grupās 
ieguva vairāki Ventspils jaunie šort
trekisti. Anna Jansone, Alīna Usatova, 
Daniela Aņikeviča, Maksims Soleičuks, 
Kristaps Kanbergs. Jau iepriekš ceļazīmi 
uz Eiropas kausa izcīņu bija nopelnījuši 
Ventspils Olimpiskās vienības sportisti 
Kārli un Roberts Krūzbergi. Fināls notiks 
martā Vācijā.

Izsludina sporta projektu 
konkursu

Ventspils pilsētas domes Sporta pār
valde izsludinājusi konkursu par finan
siālu atbalstu 2019. gada sporta pro
jektiem, kas sekmē pilsētas bērnu un 
jauniešu saturīga brīvā laika pavadīša
nu, kā arī sporta pasākumu organizē
šanai pilsētā. Pieteikumi jāiesniedz līdz 
6. martam Sporta pārvaldē. Projektu 
realizēšanas laiks – līdz 2020. gada 31. 
martam.

Apspēlē Aizkraukli
Pārliecinošu uzvaru Latvijas 

Nacionālās 1. līgas čempionāta spēlē 
svinējis VK “Ventspils”, kas mājās ar 
30 apspēlēja Aizkraukles volejbolistus. 
Pēc šīs uzvaras pamatturnīra noslēgu
mā ventspilnieki ar 14 spēlēs iekrāta
jiem 23 punktiem ierindojās 3. pozīcijā. 

“VENTA 2002” paklūp  
pret valmieriešiem

Negaidītu zaudējumu Junioru attīs
tības hokeja līgas (JAHL) čempionā
ta spēlē piedzīvoja “VENTA 2002”, 
kas savā laukumā ar 1:3 piekāpās 
Valmieras hokeja klubam. Vienīgos 
vārtus Ventspils labā tikai divas ar 
pusi minūtes pirms pamatlaika beigām 
guva Raivo Freidenfelds. Pēc šī zau
dējuma ventspilnieki ar 56 punktiem 
saglabāja 2. pozīciju.

Ventspils frīsbija  
komandām – dubultuzvara

Par Latvijas Skolēnu spartakiādes 
uzvarētājiem frisbijā kļuva Ventspils 6. 
vidusskolas zēnu un meiteņu koman
das, turklāt abās grupās finālos pārspē
tas Ventspils 4. vidusskolas komandas. 

Sagrauj Nīcas klubu
Ļoti pārliecinošu uzvaru Latvijas 

Telpu futbola čempionāta 1. līgas spēlē 
svinēja Ventspils Augstskolas koman
da, kas savās mājās ar 7:0 sagrāva FK 
«Nīca»/»OtankiMill.eu». Divus vārtus 
guva Artūrs Soņecs. Pēc šīs uzvaras VeA 
ar 21 punktu nostiprinājās 3. vietā. Ja 
pēdējā VeAs spēlē pieveiks līderus FC 
“Nikers”, VeA finišēs otrie.

Santušs un Aijeguns – 
precīzi

Vēl vienu pārbaudes spēli treniņno
metnē Spānijā aizvadījis FK “Ventspils”, 
kas šoreiz ar 3:1 pārspēja Norvēģijas 
“Ranheim”. Divus vārtus ventspilnieku 
labā guva Žo Santušs, reizi precīzs bija 
Tosins Aijeguns. 

Meļņičenko pametis  
FK “Ventspils”

FK “Ventspils” aizvadītās sezonas 
pamatvārtsargs Vitālijs Meļņičenko 
ir atkal atstājis komandu un atgrie
zies bijušās čempionvienības Jūrmalas 
“Spartaks” rindās. Iepriekš no Ventspils 
kluba aizgāja arī otrs bijušais komandas 
pirmais numurs – Maksims Uvarenko, 
kurš pievienojās pašreizējai čempion
vienībai “Riga FC”.

SPORTA ZIŅAS

 HK “VENTA2002” AICINA:

Tiekamies 
Ventspils ledus hallē

SIA “ELEKTRIĶIS”

V.B.”MEŽA SERVISS”

NĀC ATBALSTI SAVĒJOS!!!
Mūs atbalsta:

uz 2018./2019. sezonas  
LHF čempionātu spēlēm

Junioru Attīstības Hokeja Līga

SVĒTDIEN 3. martā

plkst. 15.15

HK Venta 2002 – 
Pārdaugava

Sapnis par Latvijas kosmiskajiem panākumiem vismaz pagaidām laikam būs izsap-
ņots. Aizpērnā gada jūnija beigās kosmosā palaistais Ventspils augstskolā tapušais 
mākslīgais zemes pavadonis „Venta-1” tā arī nespēja pildīt savu galveno uzdevumu 
– sekot kuģu kustībai un drošībai pasaules okeānos. 

Jo tuvāk pavasaris, jo vairāk ļaužu sāk domāt, kā atbrīvoties no ziemas mēnešos 
uzkrātajiem liekajiem kilogramiem. Daudzi šā mērķa sasniegšanai priekšroku dod 
“slinkajiem” notievēšanas veidiem: plastiskajai ķirurģijai, līdzekļiem, kas rosina 
tauku sadegšanu... Īsāk sakot, populārs ir viss, kas neprasa fizisku piepūli un daudz 
laika. Taču bez fiziskās aktivitātes notievēšanas process nebūs tik aktīvs kā gribētos. 
Turklāt kājāmiešana pagarina mūžu.

Enerģijas patēriņš vienas stundas laikā

Braukšana ar divriteni – 450 kcal/stundā
Kāpšana augšup pa kāpnēm – 900 kcal/stundā
Peldēšana – 500 kcal/stundā
Skriešana – no 600 līdz 800 kcal/stundā
Tenisa spēle – 450 kcal/stundā
Vizināšanās ar skrituļslidām – 500 kcal/stundā
Gājiens ātrā tempā – no 300 līdz 450 kcal/stundā

Gribat dzīvot ilgāk? Vairāki staigājiet!

Tā 
tiešām ir tiesa. Ja gribat dzī
vot ilgāk, vairāk un biežāk 
staigājiet kājām.  Ilgstošas 
pastaigas tiek uzskatītas 
par pašu vienkāršāko un 

iedarbīgāko fizisko vingrojumu pret nove

cošanu  – šo patiesību apstiprinājuši arī 
zinātnieku pētījumi. Pēc savas iedarbības 
iešana kājām pielīdzināma ne tikai musku
ļu, bet visu iekšējo orgānu masāžai. Turklāt, 
pateicoties spēcīgajam asins pieplūdumam 
iekšējiem orgāniem, šūnās sākas aktīvs 
vielmaiņas process. Zinātnieku atzinums ir 
nešaubīgs  – regulāras fiziskās nodarbības 
katru dienu vai pat pusstundu ilga pastai
ga ātrā solī var pagarināt cilvēka mūžu par 
trim un vairāk gadiem.

APBRĪNOJAMI IEDARBĪGS VEIDS
Vienlaikus tika veikti divi pētījumi par aktī

vā dzīvesveida lietderību. Viens no tiem, ko 
veica Roterdamas Erasma medicīnas centra 
darbinieki, pamatojās uz vērojumiem, kas 
bija veikti 40 gadu garumā un kurā piedalījās 
vairāk nekā četri tūkstoši brīvprātīgo, kas bija 
iedalīti trīs grupās: ar zemu, vidēju un augstu 
fiziskās aktivitātes līmeni. Zinātnieki sekoja, 
cik intensīvi brīvprātīgie pievēršas fiziskajām 
aktivitātēm. Izdarītie secinājumi apliecināja, 
ka mūža ilgums 50  gadu veciem cilvēkiem 
vidējā grupā par pusotru gadu bija augstāks 
nekā tiem eksperimenta dalībniekiem, kas 
deva priekšroku mazkustīgam dzīvesveidam. 
Bet grupā ar augstu fizisko efektivitāti rādītā
ji bija par 3,5 gadiem augstāki nekā pirmajai 
grupai. Svarīgi arī tas, ka šos papildu gadus 
lielākā daļa brīvprātīgo nodzīvoja praktiski 
bez jebkādām sirdskaitēm. 

Otrs pētījums, ko veica Floridas 
štata universitātes zinātnieki, bija 
veltīts tieši kājāmiešanas lietderī
bai. Noskaidrojās, ka 30 minūšu ilga 
pastaiga ne retāk kā piecas reizes 
nedēļā būtiski uzlabo sirdsasinsva
du sistēmas darbību un pazemina 
holesterīna līmeni asinīs. Bet ja ieša
na notiek ātrā solī, pietiek pat ar 
3–4 pastaigām nedēļā. Kā uzska

ta speciālisti, tikai viena vienīga soļa laikā 
tiek iedarbināti 346 muskuļi, kas ir 60% no 
visiem organisma muskuļiem. Tātad, lai jus
tos labi, nebūt nav nepieciešams noslogot 
sevi trenažieru un sporta zālē. Kājāmiešana 
ir apbrīnojami iedarbīgs veids, kā pagarināt 
mūžu un turēt organismu tonusā.

VESELĪGAS KĀJĀMIEŠANAS  
NOSLĒPUMI

Vislabāk sākt ar īsām un neilgām pastai
gām, pakāpeniski laiku pagarinot. Lai no 
pastaigas tiktu gūts maksimāls labums, jāiet 
tā, lai organisms justu zināmu piepūli. Vēlams 
izvēlēties tādu tempu un soļa garumu, lai 
būtu “mazliet grūti”. Spert soli jāsāk no gurna, 
nevis no ceļa. Ja iešanas laikā ir grūti sarunā
ties, tas nozīmē, ka temps jāsamazina. 

Pirmā pazīme, kas liecina par parei
zas kājām iešanas iedarbību uz organismu, 
ir  labs miegs. Tomēr nav ieteicams doties 
pastaigā īsi pirms gulētiešanas, jo ejot 
pastiprinās asinsrite un tūlīt pēc tam būs 
grūti aizmigt. 

Un vēl – labāk noiet mazāku attālumu, 
bet ātrāk, un pēc tam atpūsties nekā stai
gāt daudz un lēnām. Kustoties ātrā tempā, 
tiek patērēts lielāks daudzums enerģijas. 
Piemēram, ja iešanas temps ir 110  soļu 
minūtē, cilvēks, kura svars ir 70 kg, stundas 
laikā zaudē 290  kcal, bet, ja temps ir 120 
soļu, – par 100 kcal vairāk.

Jauniem un veselīgiem cilvēkiem priekšro
ka jādod iešanas tempam, bet gados vecā
kiem un ne tik veseliem – iešanas ilgumam. 
Taču jebkurā gadījumā gājiens nedrīkst izrai
sīt aizdusu, bet pulsam 10 minūtes pēc ieša
nas pārtraukšanas jābūt tuvu normai. 

“Venta-1” kosmosa odiseja nav izdevusies

J āatzīmē, ka satelīta “Venta1” tap
šanas un palaišanas process ne tuvu 
nebija no vieglajiem, lai gan sākot
nēji šķita, ka ar šo projektu Ventspils 
Augstskola izvilkusi laimīgo lozi. 

Pirmkārt, jau projektu virzīja Latvijas kos
mosa jomas korifejs profesors Juris Žagars, 
menedžmenta līmenī pie tā strādāja Dana 
Reizniece Ozola, tolaik vēl Ventspils Augsto 
tehnoloģiju parka vadītāja, satelīta būvē 
piedalījās Brēmenes Lietišķo zinātņu uni
versitāte un Vācijas aerokosmisko tehnolo
ģiju uzņēmums “OHB System”. Sadarbību 
vēl ciešāku padarīja tas, ka minētās 
Brēmenes universitātes galvenais kons
truktors bija Rīgas Tehniskās universitā
tes absolvents profesors Indulis Kalniņš. 
Finansējumu satelīta būvei – aptuveni 350 
000 eiro – no Latvijas valsts budžeta līdzek
ļiem piešķīra Izglītības un zinātnes minis
trija. Satelīta projekta nolūks bija attīstīt 
inženierzinātnes un mudināt jauniešus stu
dēt informācijas tehnoloģijas, elektroni
ku un satelīttehnoloģijas. Kā tolaik uzsvē
ta Starptautiskā radioastronomijas centra 
direktors profesors Žagars, “inženierzinātņu 
programmas studentiem satelīta izgatavo
šana un vadīšana būs unikāla iespēja pie
mērot Ventspils Augstskolā iegūtās teorē
tiskās zināšanas praksē”.  

Taču ar to veiksme beidzās. Sākotnējā 
iecere par mākslīgā pavadoņa nogādāšanu 
kosmosā 2009.gadā neīstenojās, jo “Ventu
1” pabeidza būvēt vien 2011.gadā, un tālāk 
sekoja gadiem ilgi  “gaidīšanas svētki” pie
mērotas nesējraķetes trūkuma dēļ.  Tika 
izskatītas nesējraķešu iespējas ASV, Krievijā 
un Indijā. Vairākus startus atcēla naudas trū
kuma, sadursmju risku, pārlieku liela svara 
un citu iemeslu dēļ, līdz 2017. gada 23.jūnijā 
šo neliela kofera izmēra satelītu (30x30cm)  
Zemes orbītā nogādāja ar Indijas nesējra
ķetes „PSLVC38” palīdzību. Jāatzīmē, ka ar 
šīs raķetes palīdzību kosmosā tika nogādāti 
pavisam 30 satelīti no 15 valstīm, ar to pašu 
nesējraķeti savu jauno satelītu palaida arī 
lietuvieši. Savukārt pirmie Baltijas valstu kos
mosa sacensībā bija igauņi, kuri savu satelītu 
“EstCube1” palaida 2013. gadā. Tas darbojās 
nepilnus divus gadus.

2017.gada Jāņos šķita, ka grūtākais ir aiz 
muguras, nu var sākties darbs pie galvenā 
uzdevuma  – kuģu automātiskās identifikā
cijas sistēmas raidīto signālu uztveršanas un 
kosmosā iegūto datu apstrādes. Taču “Venta
1”  negaidot saniķojās un divas dienas pēc 
palaišanas kosmosā pārtrauca signāla rai
dīšanu, ņēmās intensīvi rotēt, saziņa ar to 
kļuva apgrūtināta, bet no satelīta vien desmit 
minūtes dienā tika saņemts vārgs signāls. 

Satelītā iebūvēto kuģu satiksmes automātis
kās identifikācijas sistēmu iedarbināt tā arī 
neizdevās. Raidītājs darbojās, taču komandas 
nepieņēma.

Pēc  projekta koordinatora, profesora 
Aigara Krauzes medijiem stāstītā “Venta
1” misija nerealizējās tādēļ, ka  rotācijas ap 
savu asi dēļ satelītam nepietika enerģijas. 
“Uz baterijām tas ilgu laiku nevar darboties, 
ir vajadzīga saules enerģija, bet saulē tas ir 
tikai pusi no apriņķošanas perioda, bet pusi 
tas ir Zemes ēnā, kad pilnīgi noteikti nekādu 
enerģiju nesaņem. Savukārt, ja satelīts pats 
vēl rotē, tad var gadīties, ka tās 40 minū
tes, cik viņam ir atvēlēts būt saulē, baterijas 
nemaz nav vērstas pret sauli, un tas izlādē
jas.” Kad baterijas izlādējas, satelīts „aiz
mieg”, līdzīgi kā sakām par datoru, un arī res
tartējas, kad ir pietiekami uzņēmis enerģiju. 

Pagaidām par Latvijas pirmā māklslīgā 
zemes pavadoņa turpmāko likteni zināms 
vien tas, ka satelīts vēl kādus trīs gadus riņ
ķos kosmosā, tad nonāks atmosfēras zemā
kajos slāņos un sadegs. 
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Kāpu aizvējā uzbūvētās mājiņas “Līltaji” (“Miglas taure”) 
goda vietā Ēriks glabā zilibaltzaļo lībiešu karogu, ko obligāti 
uzvelk mastā savai tautai svarīgos datumos, valsts un ģime
nes svētkos. 

Sakārtojusies arī dzīves materiālā puse, jo par atgūtajām 
zemēm un mežiem, kas atrodas aizsargājamā dabas teritorijā 
un liegti saimnieciskajai izmantošanai, to īpašnieks no valsts 
saņem kompensāciju. Divstāvu mājā, ko par jūrā izsmelto 
sudrabu nācies būvēt Gāliņciemā, jo Miķeļtorņa zvejniekus no 
jūras nogriezuši padomju robežsargi, tagad dzīvo viņa bērni, 
mazbērni, arī jaunākais no visiem  Uldis, kuru Ēriks, protams, 
uzrunā lībiskāk – par Uldriķi vai Uļi.    

DOMĀS AR DUMPINIEKU APRUNĀTIES   
“Līltaju” sētā pensionētais zvejnieks savācis saimniecībā 

noderīgu tehniku, tostarp traktoriņu, ar kuru izpalīdz  kāpās 
vai kupenās iestigušiem kaimiņu vai atpūtnieku limuzīniem. 
Pieticīgi iekārtotajās istabiņās jūtams mūžībā aizgājušās dzī
vesbiedres Edītes sievišķīgo akcentu trūkums, toties ir vaļa 
milzumam Ērika sakrāto materiālu par Kurzemes lībiešu un 
savas dzimtas vēsturi, tostarp daudzajiem tiesu procesiem un 
sarakstei ar valsts un pašvaldības institūcijām, lai iegūtu taga
dējo mājvietu un, varbūt pats galvenais, padarītu to aizsnie
dzamu operatīvajam transportam, kas kāpu zonā izrādījusies 
gandrīz vai “ierēdnieciski neiespējamā misija”.  

Ēriks atzīst, ka, šos krājumus vaļas brīžos pārcilājot, domās 
bieži apstājas pie savas dzimtas līdz šim zināmākā cilvē
ka, vectēva Uldriķa Kāpberga (1869. – 1932.), Miķeļtorņa 
“Buntiku”māju saimnieka un piekrastes zvejnieka, kurš dzim
tajā valodā sevi pieteicis kā Uļi Kinkamāg, atteicies pakļauties 
toreizējās Latvijas valsts varai un pašpasludinājies par “lībie
šu ķēniņu”.  Arī vizuāli ar tālā senča tēlu viņam iznāk satik
ties katru dienu, jo visredzamākajā vietā pie sienas ir slavenā 
lībiešu gleznotāja, tepat Miķeļtornī dzimušā Andreja Šulca ( 
1910. 2006.) zīmētais vecā Uldriķa portrets. Kuplbārdainais 
vīrs uz pasauli noraugās no zvaigžņu tāluma, bet reizēm 
Ērikam jādomā –  ko gan viņš, savdabis taisnības meklētājs 
un mūžīgais protestētājs, Bībeles tulks un tulkotājs,  baznī
cas un laicīgās varas apstrīdētājs, par tagad Latvijā un Lībiešu 
krastā notiekošo? 

Visticamāk, ka viņš arī tagad atrastu iemeslu apstrīdēt jeb
kuru likumu, kas tieši vai šķietami ierobežo kādu no viņa vai 
tautiešu brīvībām. “Lībiešu ķēniņa” fenomenu ir mēģinā
juši analizēt arī nopietni pētnieki, secinot, ka Uļi Kinkamāg 
ekscentriskā uzvedība balstījusies pārliecībā – Baltijas somug
ru tautu saimei piederīgie Kurzemes lībieši, kas šo zemi 
apdzīvojuši vēl pirms Kristus dzimšanas, ir brīva tauta. Tātad 
tai nav  jāpakļaujas svešai, tolaik latviešu nodibinātai  varai, 
nav tai par sevi jāsniedz jebkādas ziņas, nav jāmaksā pie
prasītie nodokļi un Kāpbergu vīriem nav jāiet dienēt Latvijas 
armijā. 

“...LATVIEŠI NES LĪBIEŠU ĶĒNIŅU”
Kā viena no spilgtākajām Kāpbergu protesta akcijām lībiešu 

vēstures annalēs aprakstīts gadījums, kad policija ieradusies 
Buntikos, lai ar varu aizvestu uz iesaukšanas punktu vienu no 
viņa pieciem dēliem, bet tēvs licis viņam bēgt mežā.  Kad 
jauneklis tomēr panākts, Uldriķis un divi citi viņa dēli ar run
gām metušies virsū kārtības sargiem un gūstekni atbrīvojuši. 
Pilsētas laikraksts par 1931. gadā notikušo ziņojis, ka “lībiešu 
ķēniņš Uldriķis ar dēliem , bruņojušies ar nūjām, atsit latvie
šu uzbrukumu”. Kad par pretošanos varasvīriem uz Ventspils 
cietumu policisti gribējuši aizvest pašu Uldriķi,  viņš nogū
lies zemē un atteicies pavēlei pakļauties. Policistiem viņu 
vajadzējis līdz transportlīdzeklim nest, bet Uldriķis saucis: 
“Skatieties, kā latviešu vergi mani nes – kā lībiešu ķēniņu!” 

Diemžēl, šai sākotnēji it kā komiskajai situācijai bijis tra
ģisks iznākums: Uldriķis Kāpbergs 1932. gada 1. jūnijā cie
tumā  – tuvinieku ieskatā policistu nomocīts, bet oficiāli ar 
sirdskaiti – miris. Vēl kāda šausminoši nežēlīga sakritība. 

Lappuses no dzimtas dzīvesgrāmatas

Kamerā, kurā, pēc aculiecinieka stāstītā, bijis salasāms sienā 
ieskrāpēts uzraksts ”Šeit mirst lībiešu ķēniņš”, savu nāves 
stundu pirms nošaušanas 1944. gadā sagaidījis viņa dēls un 
Ērika Kāpberga tēvs, arī vārdā Uldriķis. Vācieši viņu kopā ar 
vairākiem citiem aizturētajiem sodījuši it kā par dezertieru vai 
partizānu atbalstīšanu iekšzemes ciemā, uz kuru viņi, frontei 
tuvojoties, no savas piekrastes aizdzīti.  

Laikabiedri un vēlākie lībiešu kultūras un vēstures pētnieki 
Uldriķa uzvedību “Buntiku” mājās raksturo kā savdabīgi trak
tētu lībiešu patriotismu, bet pieļauj, ka šāda protesta forma 
iekļaujas lībiešu pašapziņas modināšanā, kas toreiz pāršalca 
60 kilometru garā, šaurā joslā gar piekrasti pelēki satupušos 
lībiešu zvejniekciemus.                          

To apdzīvotājiem toreiz vēl nebija Latvijas otrās pamat
tautas statuss. To noteica sešdesmit gadu vēlāk pēc Latvijas 
neatkarības atjaunošanas, jo Ulmaņa valdība  neuzskatīja par 
vajadzību pievērst uzmanību lībiešu etnosa saglabāšanai, 
netieši mudinot asimilēties latviskā vidē: ja viens no bērna 
vecākiem ir latvietis, viņam jāmācās skolā ar latviešu valodu.  

STARPKARU LAIKĀ LĪBISKAIS UZBANGO
“Apzinoties situācijas nopietnību, pagājušā gadsimta 20. 

un 30. gados lībieši, aicinot talkā radu tautas igauņus, somus 
un ungārus, savas kultūras saglabāšanu un kopšanu, vēstures 
un valodas izpēti ņēma pašu rokās, nodibinot Līvu savienību, 
sākot izdot laikrakstu “Līvli”, apstiprinot savu himnu un karo
gu, uzceļot staltu Tautas namu par lībiešu galvaspilsētu dēvē
tajā Mazirbē,” Ēriks pārcilā par savas tautas vēsturi savāk
tos materiālus, kuros atrodamas liecības, ka tieši laikā starp 
abiem pasaules kariem sazēla arī lībiešu literārā, kultūras 
un sabiedriskā dzīve, kurā aktīvi piedalījies arī Uļi Kinkamāg, 
publicējot savu dzeju pirmskara laikrakstā “Līvli”. Daļu no 
tās Ēriks savācis savā atvilktnē: “Līvu tauta mantojusi/Sen šo 
zemi savu./Kā gan lai es ciešu klusu,/ Kā lai aizmirst varu?”     

Mazdēlam šīs rindas prātā, apstaigājot no senčiem manto
to mežu, pusi no kura savulaik atņēmuši PSRS militāristi , ierī
kojot uz tās krasta apsardzes nocietinājumus, kas bijuši pazīs
tami ar nosaukumu “Krasnoflotsk”.  Tagad tas iekļauts aiz
sargājamo teritoriju sarakstā un priecēs nākamās Kāpbergu 
paaudzes.  

VIŅŠ ATRAKA PATRIOTISMA TĒRCĪTI
Klausoties Ērika Kāpberga stāstījumā par savu vectēvu, 

kuru dzīvē viņam nav iznācis satikt, skaidri nojaušams, ka 
mazdēls ar senci lepojas: 

“Jā, daudzi toreiz uzskatīja un arī tagad vērtē, ka viņš bijis 
savādnieks, paštaisns despots ģimenē vai varbūt pat “ķerts”. 
Toties daudzpusīgi talantīgs un spilgts, ne velti Dagnija 
Zigmonte viņu  izvēlējusies par  sava romāna  “Laintu lāsts” 
galvenā varoņa prototipu. Jo ar savu neparasto rīcību, ar gata
vību būt  senas tautas ķēniņam, ar savu piemēru mudināt to 
cīnīties par brīvību viņa izpratnē – vectēvs noteikti uz dau
dziem gadiem pievērsa Latvijas ļaužu uzmanību lībiešiem,” 
gadu sarmas skartais “ķēniņa” mazdēls ir pārliecināts, ka 
Uldriķa Kāpberga seniora īpatnais,varbūt arī ironiski vērtētais 
pienesums devis impulsu daudzu citu lībiešu nopietnākai rīcī
bai savas tautas kultūras vērtību saglabāšanai un vairošanai. 

“Par klasiku kļuvis kāda Latvijas valstsvīra mudinājums 

dzīvē neatteik
ties no mazā, 
jo no  mazā 
veidojas lie
lais. Manuprāt, 
šis šķietami 
mazais, lokālais 
“Buntiku”saimes 
protests bija sīka 
tērcīte, kas gadu 
ritumā ar pārējo 
lībiešu  atdzim
šanā ieinteresēto  
ļaužu pūlēm ir 
pāraugusi starp
tautiski pama
nāmā manas 
mazās tautas 
saglabāšanās plūdumā,” Ēriks atsauc atmiņā pagājušā gada 
septembrī LU Lielajā aulā notikušo Lībiešu institūta atklāšanu, 
kurā arī viņš piedalījies. 

“Vai Uļi Kinkamāg varēja iedomāties, ka paies tikai nepil
ni deviņdesmit gadi pēc viņa nāves, kad pie LU tiks atklāts 
Lībiešu institūts, un šajā ceremonijā piedalīsies ne vien 
Latvijas valsts augstākās amatpersonas un zinātnieku elite, 
bet arī brāļu tautu vēstnieki; ka ciemos atbrauks Zviedrijas, 
Ungārijas, Somijas, Lielbritānijas, Igaunijas un Lietuvas uni
versitāšu gaišākie prāti, lai uzteiktu lībiešus par uzdrīkstēša
nos saglabāt savu tautu kā pasaules vērtību,” to Ēriks, pro
tams, jautā retoriski, apzinoties tautiešus esam vēl tikai lielā 
atdzimšanas ceļa pirmajās jūdzēs.  

GODS DZĪVĪBAS UN DZĪVES DEVĒJIEM 
Atceroties teicienu, ka no mazā veidojas lielais,  Ēriks  

nešaubās, ka process turpināsies, tendenci ilustrējot ar pie
mēru no savas dzimtas. Dēls Ēriks, kas agrāk par lībisko inte
resējies galvenokārt tikai svētku sakarā, tagad ievēlēts Lībiešu 
savienības Ventspils nodaļas valdē, bet praktiskai rīcībai pasā
kumos labprāt atsaucas arī pārējā ģimene – viņa sieva Daiga, 
dēls Ēriks un meita Laura, kura dzimtai nesen dāvājusi visjau
nāko atvasi Uldi. Ērika seniora meita Sanda lepojas ar meitu 
Moniku( kura vectēvu aplaimojusi ar mazmazdēlu Dominiku) 
un dēlu Edmundu, kurš arī jau lielajā  dzīvē. 

“Salīdzinot ar Uldriķi Kāpbergu patriarhu, kura sievai Annai  
dzimuši divpadsmit bērnu, mūsu veikums lībiešu skaita vairo
šanā ir pieticīgs,” paškritiski pasmaida Ēriks seniors, tūdaļ pie
bilstot, ka viņi slavenajam sencim  cenšas līdzināties dzīves 
cilvēciskās kvalitātes ziņā, visiem iegūstot labu izglītību vai 
amatu un neslinkojot sabiedriskajās aktivitātēs."

Kad darbs atļauj un ģimenes grib pavadīt laiku namiņā pie 
zilas jūras,  jaunākie Kāpbergi brauc pie vecākā uz Miķeļtorni 
nogaršot viņa kūpinātos, marinētos vai sālītos lomus, un arī 
paši nav slinki iziet pēc tiem selgā, jo senioram tādām rei
zēm laivas vienmēr gatavībā. Taču pirms tam jāaiziet uz 
Miķeltorņa kapiņiem nolikt ziedus tiem Kāpbergiem, kuriem 
jāpateicas par dzīvību un tagadējo dzīvi.

“Tas ir pienākums, to diktē sirds,” saka Ēriks vecākais, kad 
tuvinieki viņam seko. 

Ēriks seniors pie jūras dzimtajā Miķeļtornī.

Trīs Ēriki Kāpbergi lībiešu pasākumā.

Ērika seniora dēls Ēriks ar mazdēlu Uldi, 
visjaunāko Kāpbergu dzimtā.
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Divi 
aizrautībā
Tā nu ir nejauši sanācis, ka 
augstvērtīgas mūzikas pazinējiem 
svētdien, 3. martā, droši vien bija 
(un joprojām – ir) iespēja izvēlē-
ties, kuru no diviem fantastiskiem, 
aizraujošiem un individuāli emo-
cionāliem solo koncertiem apmek-
lēt. Nelaimīgā kārtā abi koncerti 
notiek vienā un tajā pašā laikā –  
plkst. 18.00. Abus laist garām – ne-
kādā gadījumā! “Ventspilnieks.lv” 
pagaidām vēl nav izšķīries, kuru 
no koncertiem apmeklēt, taču 
neizslēdz iespējamību paviesoties 
abos.

L 
ielai daļai ventspilnieku pie 
sirds ies mūsu pašu – latviešu 
ģitāras virtuoza Mārča Auziņa 
solo koncerts Pārventas bib
liotēkā, kurā viņš reklamē 

savu otro studijas ierakstu albumu 
“Aizrautība”. Tajā te liriskās, te enerģis
kās un pāri visam – oriģinālās – aranži
jās apkopoti paša mūziķa pēdējo divu 
gadu laikā komponētie skaņdarbi, kā 
arī divas kaverversijas ļoti populāriem 
skaņdarbiem – Viļņa Krieviņa un grupas 
“Remix” hitam “Meitenei kafejnīcā” un 
Imanta Kalniņa “Dūdieviņš”. “Aizrautība 
ar mūziku un ģitārspēli ir tā pastāvī
gā sajūta, kas atkal un atkal liek ņemt 
rokās instrumentu, komponēt, aranžēt 
un meklēt jaunus, muzikālus izpausmes 
veidus. Tā ir vilkme pārvērst mirkļus, 
iespaidus, laiku un visu apkārt notie
košo ģitārmūzikā. Tā ir vēlme izzināt 
instrumenta un tā skanējuma un spē
les robežas – nebeidzams izaicinājums 
atklāt un neapstāties. Tas ir tas mirklis 
uz skatuves, kad trijstūrī  – “Es. Mūzika. 
Klausītājs.” – notiek  tā īpašā mijiedar
bība, kas tik daudz prasa un vēl vairāk 
dod atpakaļ,” tā par savu aizrautību – 
aicinājumu saka pats mūziķis.

Bez šaubām, ar ne mazāk fantas
tisku aizrautību raksturojams arī otra 
solo koncerta autors – šveiciešu pianists 
Niks Berčs (Nik Bärtsch). Cīrihē dzīvojo
šais pianists, komponists un producents 
studējis ne tikai mūziku, bet arī filozo
fiju un lingvistiku. Visi šie izziņas virzie
ni ir absolūtā sinerģijā arī viņa mūzikā, 
taču tie nav noslēdzošais horizonts viņa 
plašajā muzikālajā skatījumā. Viņa radī
tā mūzika tieši uzrunā gan džeza un 
akadēmiskās, gan klubu un avangarda 
mūzikas cienītājus. “Es mūziku skatu 
ciešās līdzībās ar arhitektūru, telpu, un 
tāpēc to vada repetīcijas, reducēšanas 
principi un savstarpēji savīta ritmika. 
Skaņdarbā var doties un to apdzīvot 
gluži kā telpu. Tā kustas un transfor
mējas caur aizrautīgiem skaņu motī
viem pēc rondo principa, dažādu takts
mēru pārklāšanos un mikromijiedar
bi. Klausītāju uzmanība tiek vērsta uz 
minimālistiskām variācijām un frāzēju
miem,” tā saka N. Berčs. Jūtamas līdzī
bas ar augstāk minēto latviešu mūziķi, 
vai ne? 

Ar pavasara jausmu Ventspilī 6. martā 
“Jūras vārtos” viesosies Rīgas Doma 
zēnu koris. Koris, kas pastāv jau 69. 
gadu, joprojām ir labi pazīstams visā 
Eiropā un citur pasaulē, un ilgus gadus 
to vadīja Ventspils novada Miķeļtornī 
dzimušais un Ventspilī mācījies vēlā
kais diriģents Jānis Erenštreits. Tagad 
kora diriģents un mākslinieciskais vadī
tājs ir Mārtiņš Klišāns. Koncertā izska
nēs Franca Šūberta, Urmasa Sīsaska, 
Sergeja Rahmaņinova, Bendžamina 
Britena, kā arī latviešu autoru Jura 
Karlsona, Selgas Mences un citu kom
ponistu skaņdarbi. 

Laikam nekad savas pastāvēšanas vēs-
turē mūsu pilsēta nav augusi, pletusies 
plašumā un augstumā tik strauji, kā 
tas notika 19./20. gs. mijā un divdes-
mitā gadsimta sākumā (līdz I Pasaules 
karam). Protams, visnotaļ iespējams, 
ka arī viduslaiku periodā bijuši straujas 
augsmes periodi, taču par tiem trūkst 
informācijas, arī par Kurzemes herco-
gistes ziedu laikiem varētu būt vairāk 
ziņu. Taču mazo, visnotaļ nīkuļojošo 
Ventas krasta pilsētiņu 18. gs. un līdz 
19. gs. 50.–70. gadiem ir grūti salīdzināt 
ar vētrainā tempā attīstošos Ventspili 
dažas desmitgades vēlāk. Visa pamatā, 
protams, ir osta un dzelzceļa līnija, kā 
sacītu mūsdienās, pareizs loģistikas 
risinājums, kas ļāva attīstīties tranzītam, 
vietējai rūpniecībai, materiālu apstrādei, 
cita veida transporta līniju un sakaru 
izveidei.

Lielās augšanas laiks

Pils un Ūdens ielas krustojums. 20. gs. pirmā desmitgade.

Ļ oti liela daļa ēku, kas mūsdienās 
veido pilsētas seju un piesaista tūris
tu skatienus, pacēlusies tieši tai neil
gajā laikposmā starp 1890. un 1914. 
gadu. Pils ielas lielākā daļa, Kuldīgas 

ielas posms starp Brīvības un Raiņa ielām, 
Lielā iela, Platā iela, Kārļa, Marijas, Užavas, 
Maiznieku, Katrīnas, Sofijas ielas, kā arī dau
dzi tālaika ārpilsētas rajoni savus raksturīgā
kos un skais tākos vaibstus (namus) ieguva 
šajā periodā. No vienstāvu, paretam divstā
vu pilsētiņas Ventspils pārtapa 3 un 4 stāvu 
pilsētā. Zināms, lielais vairums stalto namu 
cēlāju un īpašnieku bija vācieši vai ebreji, 
tomēr arī mūsu tautieši, tā sacīt, „nepalika 
pakaļā”. Piemēram, Kuldīgas ielas namu ar 
11. numuru (no padomju laika palicis atmi
ņā kā dzimtsarakstu birojs un komunālo 
uzņēmumu kombināta mākslinieku darbnī
ca), ap 1911. gadu uzcēla Latviešu krājaizde
vu biedrība, kas tur mita arī starpkaru perio
dā. Vidējo no trim staltajiem Kuldīgas ielas 
namiem (nr. 17) licis celt viens no iepriek
šējās gadsimtu mijas Ventspils inteliģen
to latviešu sabiedrības „pīlāriem” – Teodors 
Antmanis; ar šī vīra vārdu nesaraujami saistās 
mūsu pilsētas periodiskās preses un latviešu 
grāmattirdzniecības pirmsākumi, nacionālo 
biedrību aktivitātes un pirmā reālā latvie
šu uzvara pašvaldību vēlēšanās. Arī taga
dējais Kultūras centrs, ikvienam ventiņam 
labi zināmā „ādžene”, ir latviešu uzņēmēja 
J. Lejiņa būvēts. Tāpat 1912. gadā iesvētītais 
Latviešu biedrības nams Maiznieku ielā. Vai 
vēl, piemēram, Ganību un Platās ielas 1912. 
gadā celtais stūra nams, paldies Dievam, pil
nīgi saglabājies līdz mūsdienām, ko savu
laik pazina kā latviešu tirgotāja un uzņēmēja 
Ābeļa māju; kvartālu tālāk – Ganību un Jūras 
ielas krustojumā – vēl viena latviešu veikal
nieka un sabiedriska darbinieka J. Kraptes 

celtais nams, kas 20. gs. beigās pārbūv
ju dēļ ieguvis 3. stāvu, bet zaudējis skaisto 
jumta izbūvi. Vēl viens noteikti pieminams 
tālaika Ventspils latvieša – ārsta un sabied
riska darbinieka Blaua – nams stāv Kuldīgas 
ielas un Lielā prospekta krustojumā. Starp 
citu, skaisti un gadsimtu pārdzīvojuši vairāk
stāvu mūra nami, ko cēluši pilsētā ienāku
šie latvieši, rodami nevien pilsētas centrā, 
bet arī tālaika ārpilsētā un ciemos – Ostgalā, 
Pārventas Čikstiņciemā, Strīķciemā, šīspu
ses Mācītājplacī, Gāliņciemā, Žāžciemā un 
citur. Iepriekšminētajā nepilnajā divdesmit
gadē uzcelto namu skaits ir milzīgs; tā radies 
lielais Jaunpilsētas rajons (starp Ganību, Jūras, 
Katoļu un Inženieru ielām) un citi.

Pats pirmais četrstāvu nams Ventspilī celts 
1899. gadā, īpašnieks vācietis Buhvalds, vēlāk 
rakstos saukts par grāfienes Lambsdorfas 
namu. Diemžēl bijušo īpašnieku mantinieku 
nevērības un ierēdņu nolaidības dēļ mūsu 
pilsēta zaudējusi šo skaisto rotu, bet tās vietā 
Pils ielā (23) tagad ir tukša vieta... Un vēlreiz 
diemžēl – ne vienīgā!

Ja mūsdienu ventspilniekam šķiet, ka pirms 
vairāk nekā simts gadiem pilsētā nebija mūs
dienu ērtību un higiēnas, tad viņš pamatīgi 
maldās. Tolaik celtajos lielajos namos bija 
gan ūdensvads, līdz ar to arī vannas ista
bas un tualetes ar skalojamām kastēm, gan 
elektrība, daudzviet arī telefons. Dzīvokļi – 
dažādi: no pieticīgiem divistabu miteklīšiem 
(bet „ar ķēķi un ankambari”), līdz 7–9 istabu 
dzīvokļiem. Par to liecina piedāvājumi avīžu 
sludinājumu lapās. Vispār, tālaika Ventspils 
sabiedrība absolūti nebija „dzīvokļu jautāju
ma” samaitāta – mēbelētu istabu un dzīvokļu 
piedāvājumi lasāmi ikvienā avīzes numurā, 
būtu tik īrnieki. Dabiski, ne visi dzīvokļi bija 
„smalki” – daudzi ar ķemertiņu sētā un ūdeni 

no akas, bet – mazākatalgotajiem pilsētniekiem 
bija labi arī tādi.

Tālaika pilsētas pašvaldības saistošie noteiku
mi paredzēja regulāru atkritumu kastu izvešanu 
un atejas bedru tīrīšanu; namsaimnieki, kuri to 
neizdarīja, tika sodīti ar prāviem naudas sodiem 
vai administratīvo arestu (pat līdz 2 nedēļām). 
Tais pašos noteikumos bija arī prasība ikvienam 
pilsētas namsaimniekam uzliet cementa ietvi 
(trotuāru) gar savu īpašumu. Gluži fantastiski, 
bet šur tur Ventspilī (visvairāk starp Vecpilsētu 
un Ostgalu) vēl vietumis redzamas šo seno tro
tuāru atliekas. Diezgan daudz ielu bija bruģē
tas (Kuldīgas, Pils, Lielā, Platā, Tirgus, Annas, 
Sarkanmuižas u.c.), tomēr lielākā daļa, īpaši 
Jaunpilsētā un ārpilsētas ciemos, bija visai baigā 
stāvoklī – grambu grambas, rudeņos un pava
saros dubļu skrīnes, kur noslīka ne viena vien 
galoša... Ar apgaismojumu bija līdzīgi – galvena
jās ielās jau 1910. gadā stabos karājās elektris
kās lampas, pusgalvenajās – joprojām petrolejas 
lukturi, savukārt mazākās un ārpilsētas ielas bija 
tumšas, ka vai acī dur!

Pilsētas plešanās plašumā allaž saistīta ar 
jaunu ielu veidošanos un veco ielu pagarināša
nu. Piemēram, Jūras iela, tagad viena no gal
venajām maģistrālēm, kas savieno Vasarnīcu 
ielu ar Brīvības ielu, līdz 1912. gadam bija tikai 
tāds „nogrieznis” – no Kuldīgas ielas līdz Katoļu 
ielai, kur to aizšķērsoja pie baznīcas piederīgie 
katoļu kapi un privātas teritorijas. Arī otrā galā 
(pie Kuldīgas ielas) tagadējās ielas vietā atradās 
ebreju kokrūpniekiem Kāniem piederoši zemes 
gabali. 1912. gadā ievēlētā pilsētas dome (ar 
latviešu vairākumu) panāca vienošanos ar 
Kāniem un katoļu baznīcu par Jūras ielas paga
rināšanu abos virzienos. Nospraužot Frīdriha 
(tagad Puškina) ielu gar baznīcas žogu, iznā
ca tā, ka daļa apbedījumu palika zem ielas un 
Esplanādes austrumu malas. Bēdīgi, bet fakts. 
Arī lepni nosauktais Lielais prospekts sākotnēji 
„aplauzās” pret Kuldīgas ielu, kur aiz kāršu žoga 
pletās milzu plašie Sarkanmuižas lauki.

Nav iespējams vienā nelielā rakstā atspoguļot 
visu daudzpusīgo augšanas procesu, ko mūsu 
pilsēta piedzīvoja vairāk nekā pirms gadu simta, 
taču noslēgumā gribas pieminēt kādu jūtamu 
atšķirību starp, sacīsim, 1913. un 2019. gada 
Ventspili, – tā ir gājēju un braucēju kustība ielās. 
Tolaik tā bija milzīga; laikrakstos bieži minētas 
lielās gājēju un braucēju plūsmas, kas šad tad 
pat novedušas pie sadursmēm (laikā, kad auto
mašīna vēl bija absolūti ekskluzīvs jaunums!). 
Tagad, kad vai ikkatrā ģimenē ir vismaz viens 
auto, dienas laikā ielas ir gandrīz tukšas; pat 
uz galvenajām maģistrālēm gājēji uz pirkstiem 
saskaitāmi. Vai šai ziņā esam zaudējuši vai vin
nējuši? Tas lasītāja izvēles ziņā.

P.S. Mūsu laikraksta iepriekšējā numurā, 
rakstā „Aizgājušo laiku februāra hronikas” 
ieviesusies neprecizitāte: 1921. gadā izdotā 
laikraksta „Ventas Balss” īpašnieks nebija T. 
Antmanis, bet gan viņa mantinieku izveidotā 
akciju sabiedrība. 

4 piestātnes

27 rezervuāri ar kopējo tilpumu 355 000 m3

7 miljoni tonnu jauda gadā

AS Ventbunkers – viens no vadošajiem 
naftas produktu pārkraušanas termināļiem 

gaišo un tumšo naftas produktu 
pārkraušanai Ventspils brīvostā!

Dzintaru iela 92,
Ventspils, 

LV-3602, Latvija
Tālrunis: 

+371 636 02501
Fakss: 

+371 636 02504
e-pasts: 

ventbunkers@ventbunkers.lv
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A U N S
Prāts dažubrīd cīnīsies ar emocijām un nāksies meklēt līdzsva
ru. Neuzņemies pārāk daudz pienākumu, jo pārslodze situāciju 

var saasināt. Brīvdienās padomā kā sevi iepriecināt un izklaidējies. Kādam 
var aktualizēties mācību vai ceļojumu tēma. Paplašini redzesloku un atklāj 
sev jaunus, nezināmus apvāršņus.

V Ē R S I S
Būsi noskaņots aktīvai darbībai, enerģijas netrūks, un dodo
ties pareizā virzienā iespējams tikt pie peļņas. Atbildības sajū

ta un pamatīgums ir tavu panākumu ķīla. Tādējādi vairosi ģimenes labklā
jību, mājās valdīs miers un saticība. Brīvdienās satiecies ar draugiem un 
domubiedriem. Līdzīgi domājošu ļaužu lokā būs daudz pozitīvisma.

D V Ī Ņ I
Ja kārtojamas darīšanas ar komunālo pakalpojumu sniedzējiem, 
jāapspriež līgumi, jākārto zemesgrāmata vai jārisina kredītu 

tēma, vari to darīt. Pratīsi pamatot viedokli un aizstāvēt savas intereses. 
Tomēr svarīgu dokumentu parakstīšanu vēlams atlikt uz mēneša beigām. 
Attiecībām par labu nāks nedēļas nogales izbrauciens vai ceļojums.

V Ē Z I S
Dažu brīdi liksies, ka uz taviem pleciem sagūluši pārāk daudz 
pienākumu. Mēģini uz visām situācijām raudzīties mierīgi, bez 

emocijām. Ko vari ietekmēt – risini, ko ne – neliecies ne zinis. Lai atjauno
tu spēkus, būtu labi izrauties nelielā ceļojumā. Ārzemju tēma šajā periodā 
ir sekmīga, tostarp arī privātajā dzīvē.

L A U V A
Jāuzmanās no pārsteidzīgas rīcības. Kā vēsta senais teiciens: 
septiņas reizes nomēri, pirms nogriezt. Ja izlemsi dzīvē kaut ko 

mainīt, nenodedzini aiz sevis tiltus. Taču palikt uz vietas arī nav tā labā
kā izvēle. Tevi gaida jauni sasniegumi darbā, un ieguldītā enerģija nesīs 
atdevi. Privātajā dzīvē harmonija un sapratne.

J A U N A V A
Partnerus darbā vai biznesā izvēlies rūpīgi, jo ne uz katru var 
paļauties, lai arī cik zinošs un pārliecinošs viņš liktos. Svarīgās lie

tās paļaujies pats uz sevi. Lietišķos jautājumus iestādēs labāk atlikt uz vēlā
ku laiku, un vairāk derētu pievērsties privātajai dzīvei. Sirdslietās valdīs sir
snība un stabilitāte, savukārt brīvajiem ļaudīm iespējama iepazīšanās.

S V A R I
Liela nozīme radinieku un tuvu cilvēku izpratnei un uzmundri
nājumam. Brīvdienās ar savējiem jutīsies vislabāk un kopīgos 

pasākumos smelsies spēkus un idejas. Var rasties domas par ģimenes biz
nesa veidošanu vai arī tuvinieku padomi lieti noderēs personiskajos plā
nos. Attiecībās labs laiks kopdzīves veidošanai un stiprināšanai. 

S K O R P I O N S
Īstais brīdis, lai veidotu karjeru un virzītos uz jauniem mērķiem. 
Panākumi viegli nedosies rokā, jāiegulda darbs, taču vēlāk ar 

rezultātu būsi apmierināts. Tomēr nepārvērtē savus spēkus, bet esi gatavs 
sadarboties un ieklausīties citu viedokli. Pāriem derētu uzprišināt kopā 
būšanu, bet brīvajiem ļaudīm līdz ar pavasari laiks atvērt sirdi mīlestībai.

S T R Ē L N I E K S
Ienākumu tēma tiešā veidā saistīta ar izaugsmi darbā. Taču 
ja kaut ko maini, vispirms noskaidro, kāds būs atalgojums un 

atrunā visus nosacījumus līgumos. Nedēļas nogali atvēli mājas darbiem 
un ģimenei  tuvinieki noilgojušies pēc tavas sabiedrības. Ja šobrīd esi 
viens, var uzdzirkstīt kādas pēkšņas simpātijas.

M E Ž Ā Z I S
Nedēļas nogalē labs laiks saimnieciskiem pirkumiem. Dodies 
iepirkšanās tūrē un iegādājies lietas „ar rezervi”. Jaunnedēļ 

braukāt pa veikaliem diez vai būs laika  darbā vai biznesā atbildība 
un nopietnība. Esi uzmanīgs juridiskos jautājumos, it īpaši – ja runa par 
naudu. Ja pietrūkst kādu zināšanu vai iemaņu, tad ķeries pie mācībām.

Ū D E N S V Ī R S
Jāmācās un jāiegūst jauna informācija. Piesakies kursos vai 
apgūsti pašmācībā to, kas liekas vērtīgs un vajadzīgs. Viss nākot

nē izrādīsies noderīgs. Tikai zināšanas jāprot likt lietā īstajā brīdī un vietā. 
Tur palīdzēs intuīcija. Brīvdienās kopā ar savējiem apmeklē pasākumus, ja 
paliksi mājās, var rasties „rīvēšanās”.

Z I V I S
Pārdomas un daudz emociju, kas var arī izraisīt sadzīviskas 
nesaskaņas. Piebremzē vēlmi visu sakārtot pēc sava prāta, jo 

ideāli risinājumi ir liels retums. Brīvdienās kopā ar ģimeni apdari mājas 
darbus un pēc tam sarīko vai apmeklē kādu pasākumu. Darbā neskaitāmi 
pienākumi un jauni projekti. Raugies, lai atalgojums ir adekvāts.
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Guna 
Kārkliņa, 
sertificēta 
astroloģe
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 Kāpēc jaunie krievi bieži publis
kās vietās staigā treniņtērpos? 
 Tāpēc, ka daudzās iestā
dēs ir uzraksti “No smoking”.

Krīzes laikā:
 Hallo, vai Valsts ieņē
mumu dienests? 
 Jā. 
 Mans kaimiņš kaut ko ēd! 
Tūlīt braucam!

Pacients ieiet ārsta kabinetā: 
 Dakter, mani moka gastrīts. 
Ārsts garlaikoti: – Visus 
tagad moka gastrīts... 
Pacients: – Dakter, bet man vēl 
ir arī asinsspiediens 170/120. 
Ārsts: – Nu, tagad visiem 
ir asinsspiediens... 
Pacients: – Dakter, varbūt jūs 
varētu pateikt, ko man darīt ar 
prostatītu un hemoroīdiem? 
Ārsts: – Prostatīts un hemo
roīdi ir visiem, un neviens 
no tā vēl nav nomiris... 
Pacients izmisis: – Dakter, 
vai tad vispār eksistē kaut 
kas, kā nebūtu visiem? 
Ārsts: – O, jā, ne visiem pie
tiek naudas labam ārstam!

Vīrs un sieva strīdas pie brokastu 
galda. Uz darbu ejot,  
vīrs dusmās sievai pasaka: 
 Un arī gultā tu ne visai... 
Aiziet uz darbu. Pēc kāda laika 
nomierinās, nolemj zvanīt sie
vai un atvainoties. Taču pie 
telefona neviens ilgi nenāk. 
Beidzot sieva paceļ klausuli. 
Vīrs: – Kāpēc tik ilgi necel klausuli? 
Sieva: – Biju gultā. 
Vīrs: – Kāpēc? 
Sieva: – Ieguvu vēl vienu viedokli.

 Dārgais, tu nopirksi man paklā
ju? 
 Tas ir pārāk dārgi! Būs 
vien jālido uz slotas!

Sieva lasa mīlas dzejoļu krāju
mu. Pēkšņi viņa lielā izbrīnā saka 
vīram:  
 Dārgais, tu zini, kaut kāda 

Aspazija nozagusi tev dze
joli, kuru tu man veltī
ji pirms diviem gadiem!

Skolēni raksta sacerējumu. Jānītim 
tikai četri vārdi.  
Skolotāj! Es jūs mīlu!  
Kļūdu labojums: Es bērnus nemīlu!  
Jānītis: Mums bērnu nebūs!

Armijā jauniesaucamajam jautā:  
 Kur vēlaties dienēt?  
 Vienalga, kur, ka tikai par ģene
rāli!  
 Idiots esat?  
 Vai tā ir obligāta prasība?

Brokolis: Es izskatos kā koks.  
Valrieksts: Es izskatos kā smadze
nes.  
Sēne: Es izskatos kā lietussargs.  
Banāns: Veči, mainām tēmu!

Veterinārs māca studentam kā 
jāiebaro zirgiem caurejas zāles:  
 Paņem tableti, ieliec trubiņā. 
Tagad vienu trubiņas galu ieliec 
mutē sev, otru zirgam un iepūt 
tableti zirgam mutē.  
Otrā dienā students darbā ierodas 
divas stundas vēlāk, bāli zaļš.  
 Kas ar Tevi, vetārsts neizpratnē?  
 Zirgs pirmais iepūta trubiņā...

Pie psihologa.  
 Dakter, man ir kaut kādas prob
lēmas – nevaru vairs koncentrē
ties...  
 Profesija?  
 Galdnieks.  
 Kā tieši tas izpaužas?  
 Kā paņemu cirvi rokā, uzreiz 
par valdību domas aiziet...

Vēstule aizsardzības ministram:
Man ir 24 gadi. Apstākļu spiests, 
apprecējos ar 44 gadus vecu 
atraitni.  
Viņai ir meita, kurai ir 25 gadi.  
Mans tēvs viņu apprecēja.  
Iznāk, ka mans tēvs ir manas 
meitas vīrs.  
Tādējādi mana meita ir mana 
pamāte, jo ir mana tēva sieva.  
Mums ar sievu piedzima dēls.  

Viņš kļuva par mana tēva sievas 
brāli un tēva brālēnu.  
Viņš kļuva arī par manu onkuli, jo 
ir pamātes brālis.  
Mans dēls ir mans onkulis!  
Mana tēva sieva arī laida pasau
lē dēliņu.  
Viņš uzreiz kļuva par manu brāli, 
jo ir mana tēva dēls, un mans 
mazdēls, jo ir manas sievas dēls.  
Iznāk, ka esmu savas sievas brā
lis, jo esmu sava dēla brālis.  
Galu galā iznāk, ka esmu pats sev 
vectēvs.  
Tādēļ, ņemot vērā augstākmi
nēto, ministra kungs, lūdzu Jūs 
veikt nepieciešamos pasāku
mus, lai atbrīvotu mani no obli
gātā dienesta, jo pēc likuma, 
iesaukt armijā tēvu, dēlu un 
vectēvu vienlaicīgi nedrīkst!

 Dārgā, ja es nomiršu, tu ne  
skumsti, bet uzreiz apprecies. Esi 
laimīga. Vienīgais lūgums, lai viņš 
dēlus pareizi audzina!  
 Kā tu man esi piegriezies! 
Normāla zupa! Negribi – neēd...

Moiša ierodas pie rabīna un stāsta, 
ka grib šķirties no sievas.  
Rabīns mēģina viņu atrunāt no šī 
soļa.  
– Moiša, kāpēc tu gribi šķirties?  
Tev būs tikai sliktāk.  
– Nē, man būs labāk.  
Ilgi viņi tā strīdējās, kamēr beigās 
rabīns nosaka:  
– Paklausies, Moiša. Sieva tev ir 
skaistule, ļoti patīkama, priecē acis, 
katrs pēc tādas var ilgoties. Visi 
zina tavas sievas labās īpašības, 
bet tu vēlies viņu pamest. Kāpēc?  
Moiša nesaka ne vārda, novelk 
kurpi un noliek priekšā rabīnam.  
– Ko tu bāz man degunā to kurpi?  
– Rebe, apskaties šo kurpi.  
– Kamdēļ man tā jāskatās? Un vis
pār kāds kurpei sakars ar mūsu 
sarunu?  
– Rebe, tā ir brīnišķīga kurpe. 
Visi redz, cik tā skaista, cik patī
kama, kā tā priecē acis un 
katrs tādu gribētu, bet tikai 
es zinu, kā tā maita spiež!

Laikraksts “Ventspilnieks.lv” ir sasniedzis savu pirmo nopietno jubileju – šis ir jau simtais laikraksta numurs. 
Mums ir patiess prieks, ka esam spējuši radīt mūsu pilsēta īsteni brīvu avīzi, kas vēsta par norisēm pilsētā, 
novadā, valstī. Jo ir taču tik būtiski, lai cilvēkiem būtu iespēja lasīt, zināt, salīdzināt... Un, jāsaka godīgi, līdz pat 
“Ventspilnieks.lv” iznākšanai šādas iespējas mūsu pilsētā nebija. Mēs novēlam visiem pilsētniekiem: tvert dzīvi 
viegli, bet tajā pat laikā izzinoši. Vērtēt, analizēt, pieņemt lēmumus. Un zināt, ka viss nav slikti, bet pavisam labi 
būs tad, kad mēs paši būsim gatavi darīt. Lai veicas mums visiem un Ventspilij, sajūtot pilsētā pārmaiņu vējus!



ОВЕН
Разум иногда будет бороться с эмоциями, и придется искать равно-
весие. Не берите на себя слишком много обязанностей, так как пере-

напряжение может обострить ситуацию. В выходные постарайтесь порадовать 
себя и отдохнуть. Для кого-то может стать актуальной тема обучения или путе-
шествий. Расширяйте свой кругозор, стремитесь к новым рубежам. 

ТЕЛЕЦ
Вы будете настроены на активную деятельность, энергии будет 
достаточно, двигаясь в правильном направлении, вы сможете уве-

личить доход. Чувство ответственности и основательность – залог вашего успе-
ха. Вам удастся преумножить семейное благосостояние, дома будут царить мир 
и согласие. В выходные стоит встретиться с друзьями и единомышленниками, в 
кругу которых вы получите много положительных эмоций. 

БЛИЗНЕЦЫ
Если необходимо уладить дела с коммунальными службами, 
Земельной книгой или решить вопрос с кредитом, смело можете 

делать это. Вы сумеете обосновать свое мнение и защитить свои интересы. 
Однако подписание важных документов следует отложить до конца месяца. 
Отношениям пойдет на пользу небольшая поездка или путешествие. 

РАК
Иногда будет казаться, что на ваши плечи возложено слишком много 
обязанностей. Попытайтесь на все смотреть спокойно, без эмоций. 

Решайте то, на что вы можете повлиять, а то, что вам неподвластно, оставьте 
без внимания. Для того чтобы восстановить силы, хорошо было бы отправить-
ся в небольшое путешествие. В этот период удача связана с темой зарубежья. 

ЛЕВ
Остерегайтесь поспешных решений. Как гласит народная мудрость: 
семь раз отмерь, один раз отрежь. Если решите что-либо изменить в 

своей жизни, то не сжигайте за собой мосты. Однако оставаться на месте тоже 
не лучшее решение. Вас ожидают новые достижения на работе, и затрачен-
ная энергия принесет отдачу. В личной жизни – гармония и взаимопонимание. 

ДЕВА
Тщательно выбирайте партнеров для сотрудничества, потому что не 
на каждого можно положиться, каким бы знающим и убедительным 

он ни казался. В важных делах полагайтесь только на себя. Решение деловых 
вопросов лучше отложить и заняться личной жизнью. В делах сердечных будет 
царить сердечность и стабильность, свободных представителей знака ожида-
ет знакомство. 

ВЕСЫ
Большое значение будет иметь поддержка родных и близких. В 
выходные лучше всего вы будете чувствовать себя рядом со свои-
ми любимыми, совместные мероприятия позволят вам наполнить-

ся энергией и подарят новые идеи. Могут возникнуть мысли о создании семей-
ного бизнеса, советы близких очень пригодятся в реализации личных планов. 
Удачное время для укрепления взаимоотношений. 

СКОРПИОН
Подходящий момент, чтобы строить карьеру и двигаться к новым 
целям. Добиться результатов будет нелегко, однако вы испытаете чув-

ство удовлетворения. Не переоцените свои силы, будьте готовы к сотрудниче-
ству, прислушайтесь к точке зрения окружающих. Парам стоит освежить отно-
шения, а свободным представителям знака с наступлением весны – открыть 
сердце для любви. 

СТРЕЛЕЦ
Тема дохода тесно связана с карьерным ростом. Однако, если вы 
стремитесь что-то изменить, сначала выясните, какой будет зар-

плата, и обсудите все условия договора. Выходные посвятите домашним хло-
потам и семье – близкие соскучились по вашему обществу. Если сейчас у вас 
нет пары, может неожиданно вспыхнуть симпатия. 

КОЗЕРОГ
В выходные удачной окажется покупка вещей, необходимых в хозяй-
стве. Отправляйтесь за покупками, делайте запасы. На новой рабо-

чей неделе у вас вряд ли будет время на посещение магазинов – вас ожидают 
серьезные рабочие обязанности. Будьте внимательны в юридических вопросах, 
особенно, если речь идет о деньгах. Если окажется, что вам не хватает знаний 
или навыков, займитесь учебой. 

ВОДОЛЕЙ
Вам необходимо учиться и получать новую информацию. Запишитесь 
на курсы или займитесь самообразованием, изучите то, что кажется 

важным и нужным. В будущем все пригодится. Только знания нужно применять 
в нужное время и в нужном месте. В этом вам поможет интуиция. В выходные 
вместе с близкими посетите мероприятия, если же останетесь дома, возможно 
возникновение мелких ссор. 

РЫБЫ
Время размышлений, эмоциональный период, что может привести 
к бытовым разногласиям. Не стоит пытаться сделать все лишь по 

своему усмотрению, ведь идеальные решения – большая редкость. В выходные 
стоит вместе с семьей заняться домашними делами, а затем вместе посетить 
какое-нибудь мероприятие. На работе бесконечные обязанности и новые про-
екты. Следите, чтобы ваш труд адекватно оплачивался. 
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- По какой причине Вы потеряли свою последнюю 
работу? 
- Компанию переместили, но мне не сказали куда.

- Дорогая, хочешь, я помою посуду? 
- Изменил, гад? 
- И что, теперь пусть посуда грязной стоит?

В ресторане парень подходит к столику: 
- Девушка, вы танцуете? 
- Ты что, идиот? Ем я!

- Микроволновка работает? 
- Как часы! 
- Так она же не греет! 
- Как часы и работает!

- О чём нужно говорить с дамой? 
- О её красоте, конечно. 
- А если она... ну... не красавица? 
- Тогда о недостатках другой дамы.

- Знаешь, у меня такое впечатление, что у нас в 
холодильнике кто-то живёт! 
- Почему ты так думаешь? 
- Да жена каждый вечер носит туда еду!..

Торговый представитель, секретарша и менеджер 
идут обедать и находят античную лампу. Они поти-
рают ее, и из нее появляется Джин. Он говорит: «Я 
исполню по одному желанию каждого из вас».  
«Я первая, я первая!», — говорит секретарша. «Я 
хочу сейчас быть на Багамах, на катере, и не думать 
ни о чем». Пшш! Она исчезает.  
«Теперь я, теперь я», — говорит торговый предста-
витель. «Я хочу быть на Гавайях, отдыхать на пляже, 
с массажем, бесконечным запасом «Пина колады» и 
любовью всей моей жизни». Пшш! Он исчезает.  
«Теперь твоя очередь», — говорит Джин менеджеру.  
«Я хочу, чтобы те двое вернулись в офис после 
обеда».  
Мораль истории: всегда давайте Вашему 
боссу высказаться первым.

- У меня послеродовая депрессия... 
- Но... ты же не рожал!  
- Но, я же родился!

Священник предлагает монахине подвезти ее. Сев в 
машину, она закидывает ногу за ногу, так, что бедро 
обнажается. Священнику с трудом удается избежать 
аварии. Выровняв машину, он украдкой кладет руку 
ей на ногу.  
Монахиня говорит: «Отец, Вы помните Псалом 
129?» Священник убирает руку. Но, поменяв 
передачу, он опять кладет руку ей на ногу. 
Монахиня повторяет: «Отец, Вы пом-
ните Псалом 129?»
Священник извиняется: «Простите, 

сестра, но плоть слаба.»
Добравшись до монастыря, монахиня тяжело взды-
хает и выходит.  
Приехав в церковь, священник находит 
Псалом 129. В нем говорится: «Иди даль-
ше и ищи, выше ты найдешь счастье».

Настя: 
-Я с незнакомыми мужчинами в лифт 
не захожу...Я их там жду!

Жизнь в браке. 
Год первый – мужчина говорит, женщина слушает. 
Год второй – женщина говорит, мужчина слушает. 
Год третий – мужчина и женщи-
на говорят, соседи слушают.

- Папа, а кто сильнее – наш кот Васька или бык? 
- Сынок, рассуждай логически. Ты видел кошачий 
корм с добавлением говядины? 
- Видел. 
- А коровий корм с добавлением котов? 
- Нет. 
- Делай выводы…

В суде: 
- Истец, почему вы хотите развестись? 
- Моя жена храпит. 
- Но это же не повод для развода! 
- Да, но она храпит за стеной, у соседа, ваша честь!

Великая вещь, эволюция! 
В конце Палеозойской эры рыбы вышли на сушу и 
научились ползать. А уже в первой половине ХХI 
века рыбки научились снимать на телефон как пла-
вают на яхте с политиками и бизнесменами.

- Фима, доволен ли ты своей женой? 
- Конечно. Единственное, что я могу себе поже-
лать, чтобы следующая была не хуже.

- Всю ночь не спал, соседи видимо поссорились... 
- Почему «видимо»? 
- Так в одной комнате до утра «Коррозия метал-
ла» гремела, а в другой – Стас Михайлов завывал.

Только что увидел, как на чьем-то крыльце кот мяу-
кает, чтобы его впустили. Без задней мысли я подо-
шел к двери, позвонил в звонок, кивнул коту и 
пошел дальше. И только завернув за угол, я осоз-
нал сделанное, услышав, как хозяин орет: «Твою 
мать! Сара, кот только что позвонил в дверь!»
 
Разговаривают два телеоператора. 
- Надоела мне эта работа, сил больше нет – эту 
точку сними, ту точку сними, вот ту точку сними!.. 
- Меня тоже все это достало. Пойдем спектакль 
посмотрим. 
- Ты с ума сошел? Три часа общий план смотреть!?!

АНЕКДОТЫ

Газета “Ventspilnieks.lv” достигла своего первого серьёзного юбилея – это уже сотый номер газеты. Нам дей-
ствительного радостно от того, что мы сумели создать в нашем городе по-настоящему свободную газету, кото-
рая сообщает о событиях в городе, крае и в стране. Ведь это же так важно, чтобы у людей была возможность 
читать, знать и сравнивать… И надо честно сказать, что до появления газеты “Ventspilnieks.lv” такой возможно-
сти в нашем городе не было. Мы желаем всем горожанам: относиться к жизни легко, но в то же время творчески 
и осмысленно. Оценивать, анализировать и принимать решения. И знать, что не всё плохо, но совсем хорошо 
будет только тогда, когда мы сами будет готовы что-то для этого делать. И пусть нам всем и Вентспилсу сопут-
ствует успех, пусть город почувствует ветер перемен!  
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“Лилтаи” (“Miglas taure” («Туманный горн»)) на почётном 
месте Эрикс хранит сине-бело-зелёный ливский флаг, кото-
рый обязательно поднимает на мачту в важные для народа 
даты, в государственные и семейные праздники. 

Упорядочилась и материальная сторона жизни, так как за 
возвращенные лес и землю, которые находятся на охраня-
емой природной территории и не могут быть использованы 
для хозяйственного использования, их владелец получа-
ет от государства компенсацию. В двухэтажном доме, кото-
рый за полученное в море серебро пришлось построить в 
Галиньциемсе, так как в Микельторнисе рыбаков от моря 
отрезали советские пограничники, сейчас живут его дети и 
внуки, младшего из которых Улдиса Эрикс называет по-лив-
ски – Улдрикис или Улис.    

В МЫСЛЯХ – ПОГОВОРИТЬ С БУНТОВЩИКОМ   
Вышедший на пенсию рыбак собрал в своём доме «Литаи» 

технику, которая может пригодиться в хозяйстве, в том числе 
трактор, с помощью которого помогает застрявшим в дюнах 
или в сугробах соседям или на лимузинах отдыхающим. В 
скромно обставленных комнатах чувствуется нехватка жен-
ского акцента ушедшей в мир иной супруги Эдиты, зато здесь 
огромное количество собранных Эриксом материалов об 
истории курземских ливов и своей семьи,  в том числе – о 
многочисленных судебных процессах, а также переписка с 
государственными институциями и институциями самоуправ-
ления, чтобы получить теперешний дом и, возможно, самое 
главное, сделать это место доступным для оперативного 
транспорта, что оказалось «практически невыполнимой» 
миссий в дюнной зоне.    

Эрикс признаёт, что в свободные минуты перебирает эти 
собрания, в мыслях часто останавливаясь у самого стар-
шего, до сих пор известного представителя семьи, дедуш-
ки Улдрикиса Капбергса (1869 – 1932), хозяина хутора 
«Бунтики» деревни Микельциемс и прибрежного рыбака, 
который на родном языке называл себя Uļi Kinkamāg, кото-
рый отказался подчиниться тогдашней власти Латвийского 
государства и сам провозгласил себя  «королём ливов». 
Визуально также с образом далёкого предка ему прихо-
дится встречаться каждый день, потому что на самом 
видном месте на стене висит портрет старого Улдрикиса, 
нарисованный известным художником, родившимся здесь 
же, в Микельторнисе, Андрейсом Шульцем (1910- 2006).  
Большебородый мужчина смотрит на мир из звёздной 
дали, но иногда Эрик задумывается – чтобы он, чудак, иска-
тель правды и бунтарь, переводчик Библии, оспаривающий 
устои церкви и светской власти, сказал бы о происходящем 
сейчас в Латвии и на Ливском берегу?  

Скорее всего, он бы и сейчас нашёл причину оспорить 
любой закон, который напрямую или косвенно ограничи-
вает какую-нибудь из его свобод или свобод его земляков. 
Феномен «короля ливов» пытались анализировать и серьёз-
ные исследователи, сделавшие вывод, что эксцентричное 
поведение Улдрикиса Капбергса основывалось на убежден-
ности, что принадлежащие к балтийским финно-угорским 
народам курземские ливы, которые эту землю населяли 
ещё до рождества Христова, являются свободным народом.  
Следовательно, они не должны подчиняться чужой, в то 
время созданной латышской власти, они не должны давать 
ей никаких сведений о себе, не должны платить требуемые 
налоги и мужчины семьи Капбергсов не должны идти слу-
жить в Латвийскую армию.  

«… ЛАТЫШИ НЕСУТ ЛИВСКОГО КОРОЛЯ»  
Одна из наиболее ярко описанных в анналах истории 

акций протеста Капбергсов – это случай, когда полиция яви-
лась на хутор «Бунтики», чтобы силой увести на призывной 
пункт одного из пяти его сыновей, но отец велел ему бежать в 
лес. Когда парня всё же поймали, Улдрикис и двое его сыно-
вей набросились на защитников порядка с палками и освобо-
дили пленника.  Городская газета о случившемся в 1931 году 
сообщала, что «ливский король» Уллдрикис с сыновьями, 
вооружившись палками, отбил нападение латышей».  Когда 
за сопротивление властям в Вентспилсскую тюрьму хотели 
отправить самого Улдрикиса, он лёг на землю и отказался 
подчиниться приказу. Полицейским пришлось нести его до 
транспортного средства, а Улдрикис кричал: «Смотрите, как 
латышские рабы несут меня – короля ливов!».  

К сожалению, у этой, казалось бы, комической ситуации 
был трагический исход: Улдрикис Капбергс 1 июня 1932 года, 
с точки зрения близких – замученный полицейскими, а по 
официальной версии – от сердечного приступа – умер.  Ещё 
одно ужасное, жестокое совпадение. В камере, в которой, 
по свидетельствам очевидца, была разборчиво нацарапан-
ная надпись: «Здесь умирает король ливов», свой смертный 
час перед расстрелом в 1944 году встретил и его сын и отец 
Эрика Капбергса, которого также звали Улдрикис.  Немцы его 
вместе с другими несколькими задержанными арестовали за 
якобы дезертирство и пособничество партизанам в деревне, 
из которой с приближением фронта они отступили.  

Современники и позднее исследователи ливской истории 
и культуры характеризуют поведение Улдрикиса в «Бунтики» 
как неоднозначно трактуемый ливский патриотизм, но допу-

Страницы из жизни одной семьи

скают, что такая форма протеста соразмеряется с пробужде-
нием самосознания ливского народа, которое тогда затрону-
ло расположенные на узкой 60-километровой полосе вдоль 
побережья рыбацкие посёлки ливов.                            

У жителей этих посёлков тогда ещё не было статуса вто-
рой основной нации в Латвии. Её установили на шестьдесят 
лет позже, после восстановления независимости Латвии, так 
как правительство Улманиса не считало нужным обращать 
внимание на сохранение ливского этноса, косвенно побу-
ждая народ ассимилироваться в латышской среде: если 
один из родителей ребёнка латыш, он должен учиться в 
школе с латышским языком обучения.    

В МЕЖВОЕННЫЙ ПЕРИОД ЛИВСКОЕ ВОЗРОЖДАЕТСЯ 
«Осознавая серьёзность ситуации, в 20-30-е годы прошло-

го века ливы, призвав на помощь свои родственные народы 
– эстонцев, финнов и венгров, сохранение и возрождение 
своей культуры, исследование своей истории и языка взяли 
в свои руки, основав «Союз ливов» и утвердив свой гимн и 
флаг. Они построили свой Народный дом в так называемой 
столицей ливов – в посёлке Мазирбе», – Эрикс перебирает 
собранные об истории своей семьи материалы, где можно 
найти свидетельства, что именно в период между двумя 
Мировыми войнами начала возрождаться и расцветать лите-
ратурная, культурная и общественная жизнь ливов, в кото-
рой активное участие принимал и Улис Кингкамаг, публико-
вавший свои стихи в довоенной газете “Līvli”. Часть из них 
Эрик собрал и хранит в шуфлядке: “Līvu tauta mantojusi/Sen 
šo zemi savu./Kā gan lai es ciešu klusu,/ Kā lai aizmirst varu?”     

Эти строчки приходят на ум внуку, когда он обходит унас-
ледованный от предков лес, половину которого в своё 
время отняли военные СССР, устроив на берегу укрепления 
береговой охраны, которые были известны под названием 
«Краснофлотск». Сейчас эта территория включена в список 
охраняемых территорий и будет радовать следующие поко-
ления Капбергсов.  

ОН ОТКАПАЛ ЗАРОСШИЙ РУЧЕЕК 
Слушая рассказ Эрика Капбергса о своём деде, которого 

ему не удалось увидеть живым, явно чувствуется, что внук 
гордится своим предком: 

«Да, многие тогда считали, да и сейчас думают, что он 
был странным, самоуверенным деспотом в своей семье и, 
возможно, даже немного «помешанный».  Зато многосторон-
не талантлив и ярок как личность, не зря Дагния Зигмонте 
выбрала его прототипом главного героя своего романа   
“Laintu lāsts”. Потому что своими необычными действиями, 
готовностью быть королём древнего народа, своим приме-
ром побуждать его бороться за свободу в его понимании 
– дед определенно многие годы привлекал внимание жите-
лей Латвии к ливам», – убелённый сединами внук «коро-
ля ливов» убеждён, что странный, возможно, оцениваемый 
иронично вклад сениора Улдрикиса Капбергса, дал импульс 
многим другим ливам к гораздо более серьёзным действиям 
для сохранения и приумножения культурных ценностей сво-
его народа.  

«Классикой стал призыв одного латвийского государствен-
ного деятеля в жизни не отказываться от малого, потому что 
из малого вырастает большое. На мой взгляд, этот, каза-
лось бы, небольшой, локальный протест семьи «Бунтики» 
был маленьким ручейком, который с течением лет, старани-
ями других людей, заинтересованных в возрождении ливов, 
превратился в заметный в международном масштабе поток 

сохранения и 
выживания моей 
м а л е н ь к о й 
н а р од н о с т и » , 
Эрикс вспо-
минает откры-
тие Института 
ливов, состояв-
шееся в сентя-
бре в Большой 
ауле ЛУ, в кото-
ром он также 
принял участие.    

«Мог ли пред-
ставить себе 
Улис Канкамаг, 
что пройдут 
только неполные 
девяносто лет 
после его смерти, когда будет открыт Институт ливов при 
ЛУ, и в этой церемонии примут участие не только высшие 
должностные лица Латвийского государства и элита учёных, 
но и послы братских народов; что в гости приедут самые 
светлые умы университетов Швеции, Венгрии, Финляндии, 
Великобритании, Эстонии и Литвы, чтобы поблагодарить 
ливов за их смелость и энтузиазм в сохранении своего наро-
да как мировой ценности”, об этом, конечно, Эрикс спраши-
вает риторически, осознавая, что мы только прошли первые 
мили большого пути возрождения своего народа.    

В ЧЕСТЬ ОТДАВШИХ И ПОДАРИВШИХ ЖИЗНЬ  
Вспоминая выражение, что великое рождается из мело-

чей, Эрикс не сомневается, что процесс будет продолжать-
ся, и иллюстрирует эту тенденцию примером своей семьи. 
Сын Эрикс, который раньше культурой ливов интересовался 
главным образом в связи с праздниками, избран в правление 
Вентспилсского отделения Союза ливов; на предложения 
практической деятельности на мероприятиях охотно отзыва-
ется и остальная семья – его жена Дайга, сын Эрикс и дочка 
Лаура, которая недавно подарила семье самого младшего 
её члена – внука Улдиса. Дочь сениора Эрика Санда гордит-
ся дочерью Моникой (которая осчастливила деда правнуком 
Домиником) и сыном Эдмундом, который тоже уже начал 
самостоятельную жизнь. 

  «По сравнению с патриархом Улдрикисом Капбергсом, у 
жены которого Анны родились двенадцать детей, наш вклад 
в приумножение численности ливов достаточно скромен», 
с определенной долей самокритики, улыбнувшись, говорит 
сениор Эрикс и тут же добавляет, что он старается равняться 
на своего известного предка в плане качества жизни и обще-
человеческих ценностей, чтобы все получили хорошее обра-
зование или ремесло и не ленились в выполнении обще-
ственных обязанностей. 

   Когда работа позволяет и семьи хотят провести время в 
домике у синего моря, младшие Капбергсы едут к старшему 
попробовать копчёную, маринованную или солёную рыбу, да 
и сами не ленятся выйти за ней в открытое море, потому что 
у сениора для таких случаев лодки всегда готовы.  Но перед 
этим нужно сходить на кладбище Микельторниса и положить 
цветы на могилы тех Капбергсов, которым нужно сказать спа-
сибо за сегодняшнюю жизнь.  

 «Это обязанность, которую диктует сердце», говорит 
Эрикс старший, когда близкие следуют за ним. 

Сениор Эрикс у моря в родном Микельторнисе. 

Сын сениора Эрикса Эрикс  
с внуком Улдисом, самым младшим  
в семье Капбергсов.
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Так сложилось, что ценителям хоро-
шей музыки в воскресенье, 3 марта, 
вероятно, пришлось выбирать, какой 
из двух фантастических, увлекатель-
ных и эмоциональных соло-концер-
тов посетить. К сожалению, оба меро-
приятия проходят в одно и то же 
время – в 18:00. Пропустить их – ни 
в коем случае! «Ventspilnieks.lv» пока 
не решила, какой из концертов посе-
тить, но не исключает возможности 
погостить и на одном, и на другом. 

М ногим вентспилчанам 
по сердцу придется 
соло-концерт латыш-
ского гитариста-виртуо-
за Марциса Аузиньша в 

Парвентской библиотеке, в котором он 
рекламирует свой второй студийный 
альбом «Aizrautība» («Увлеченность»). 
Прозвучат песни, сочиненные музы-
кантом за последние два года в ори-
гинальной аранжировке, а также две 
каверверсии очень популярных произ-
ведений – хита Вилниса Криевиньша 
и группы «Remix» «Meitenei kafejnīcā» 
и «Dūdieviņš» Иманта Калниньша. 
«Увлеченность музыкой и игрой на 
гитаре – это то постоянное чувство, 
которое вновь и вновь заставляет 
брать в руки инструмент, сочинять, 
писать аранжировки и искать новые 
способы музыкального самовыраже-
ния. Это тяга превращать в гитарную 
музыку пережитые моменты, впечат-
ления, время и все вокруг. Это жела-
ние изучить возможности инструмен-
та до основания – бесконечный вызов, 
невозможность остановиться. Это тот 
миг на сцене, когда в треугольнике «Я 
– Музыка – Слушатель» происходит то 
особенное взаимодействие, которое 
требует так много, но еще больше дает 
взамен», – так о своем увлечении-при-
звании говорит сам музыкант. 

Без сомнения, не менее фанта-
стическая увлеченность отлича-
ет и автора другого соло-концерта – 
швейцарского пианиста Ника Берча 
(Nik Bärtsch). Пианист, композитор 
и продюсер из Цюриха изучал не 
только музыку, но и философию, и 
лингвистику. Для его музыки харак-
терна синергия всех этих направле-
ний знания, но они не ограничивают 
его широкого музыкального видения. 
Созданная им музыка обращена к 
любителям различной музыки: джа-
зовой, академической, клубной, аван-
гардной. «Я рассматриваю музыку в 
тесной связи с архитектурой, поме-
щением, поэтому в ней ведущую роль 
играют репетиции, принципы редук-
ции и переплетающаяся ритмика. В 
произведение можно погрузиться и 
обживать его, как помещение. Оно 
движется и трансформируется через 
интригующие звуковые мотивы по 
принципу рондо, перекрываются раз-
меры, происходит микровзаимодей-
ствие. Внимание слушателей обра-
щается на минималистические вари-
ации и фразировку», – говорит Н. 
Берч. Можно почувствовать схожесть 
с вышеупомянутым латышским музы-
кантом, не правда ли? 

Весеннее настроение привнесет 
в Вентспилс 6 марта хор мальчи-
ков Рижского Домского собора, кото-
рый будет гостить в «Юрас варты». 
Хор, который существует уже 69-й 
год, хорошо известен во всей Европе 
и мире, долгие годы им руководил 
Янис Эренштрейтс, который родил-
ся в Микельторнисе Вентспилсского 
края и учился в Вентспилсе. Сейчас 
дирижером и художественным руко-
водителем хора является Мартиньш 
Клишанс. В концерте прозвучат про-
изведения Франца Шуберта, Урмаса 
Сисаска, Сергея Рахманинова, 
Бенджамина Бриттена, а также про-
изведения латышских композиторов 
Юриса Карлсонса, Селги Менце и 
др. 

Двое 
увлеченных

Наверное, никогда за всю историю своего 
существования наш город не рос, не раз-
вивался так стремительно, как это проис-
ходило на рубеже XIX-XX столетий и в нача-
ле XX века (до начала Первой Мировой 
войны). Безусловно, весьма вероятно, что 
и в Средневековье были периоды стре-
мительного роста, однако о них недоста-
точно информации; и о периоде расцве-
та Курземского герцогства могло бы быть 
известно больше. Однако маленький, зау-
рядный городок на берегу Венты в XVIII 
в. и до 50–70-х гг. XIX в. трудно срав-
нить с развивающимся бурными темпами 
Вентспилсом несколькими десятилетиями 
позднее. В основе всего, конечно, порт и 
железнодорожная линия, как сказали бы в 
наши дни, верное логистическое решение, 
которое позволило развиваться транзи-
ту, местной промышленности, обработке 
материалов, другим транспортным лини-
ям и созданию сообщения. 

Время большого роста

О чень большая часть зданий, 
которые в наши дни формиру-
ют лицо города и привлекают 
взгляды туристов, были возве-
дены именно за непродолжи-

тельный период между 1890-м и 1914 годом. 
Большая часть улицы Пилс, участок улицы 
Кулдигас между улицами Бривибас и Райня, 
улицы Лиела, Плата, Карля, Марияс, Ужавас, 
Майзниеку, Катринас, Софияс, а также многие 
районы, которые тогда были за пределами 
города, свои самые характерные и привлека-
тельные черты (здания) обрели именно в этот 
период. Из одноэтажного, в редких случаях 
двухэтажного городишки Вентспилс превра-
тился в город с 3- и 4-этажными строениями. 
Известно, что в большинстве своем строите-
лями домов и домовладельцами были немцы 
и евреи, но и латыши не оставались в сто-
роне. Например, здание под номером 11 на 
улице Кулдигас (с советского времени оно 
осталось в памяти как бюро ЗАГСа и художе-
ственная мастерская комбината коммуналь-
ных предприятий), около 1911 года построи-
ли Латышское ссудо-сберегательное обще-
ство, которое располагалось там и в период 
между войн. Среднее из трех видных зданий 
на улице Кулдигас (N 17) велел построить 
один из ярких представителей вентспилс-
ской латышской интеллигенции Теодорс 
Антманис; с его именем неразрывно связаны 
истоки периодических изданий и латышской 
книготорговли, деятельность национальных 
обществ и первая реальная победа латышей 
на выборах в самоуправление. И нынешний 
Культурный центр, построенный латышским 
предпринимателем Леиньшем. А также освя-
щенный в 1912 году Дом Латышского обще-
ства на улице Майзниеку. Или еще, напри-
мер, угловой дом на улицах Ганибу и Плата, 
построенный в 1912 году, который, к счастью, 
сохранился и до наших дней; в свое время он 
был известен как дом латышского торговца и 
предпринимателя Абеля; кварталом дальше 
– на перекрестке улиц Ганибу и Юрас – дом, 
построенный еще одним латышским владель-
цем магазинов и общественным деятелем 
Крапте. В конце ХХ столетия здание в резуль-
тате перестройки получило 3-й этаж, но утра-

тило красивую постройку на крыше. Еще один 
достойный упоминания дом того времени при-
надлежал вентспилсскому латышу – врачу и 
общественному деятелю Блауа, здание рас-
положено на перекрестке улицы Кулдигас и 
проспекта Лиелайс. Между прочим, краси-
вые, пережившие столетия каменные дома в 
несколько этажей, которые строили прибыв-
шие в город латыши, можно увидеть не толь-
ко в центре города, но и в Остгалсе, парвент-
ском Чикстиньциемсе, Стрикьциемсе, районе 
Мацитайплацис, Галиньциемсе, Жажциемсе 
и в других местах. Число построенных в упо-
минавшееся ранее неполное двадцатилетие 
домов огромно; так возник большой район 
Яунпилсетас (между улицами Ганибу, Юрас, 
Католю и Инжениеру) и др. 

Самый первый четырехэтажный дом в 
Вентспилсе построен в 1899 году, владелец 
– немец Бухвальд, позднее в текстах здание 
упоминается как дом графини Ламбсдорф. К 
сожалению, из-за безразличия наследников 
бывших владельцев и халатности чиновни-
ков наш город потерял это красивое укра-
шение, сейчас на улице Пилс, 23, пустое 
место… опять же, к нашему сожалению, не 
единственное! 

Если современному вентспилчанину 
кажется, что более ста лет назад в городе не 
было современных удобств и гигиены, то он 
очень ошибается. В построенных тогда боль-
ших домах был как водопровод, а значит, 
ванные комнаты и туалеты, так и электриче-
ство, во многих местах и телефон. Квартиры 
– разные; от скромных двухкомнатных (но с 
кухней и кладовкой), до 7-9-комнатных квар-
тир. Об этом свидетельствуют предложения 
на страницах газет. Вообще вентспилсское 
общество того времени абсолютно не было 
испорчено «квартирным вопросом» – мебли-
рованные комнаты и квартиры предлагают в 
каждом номере газеты, были бы съемщики. 
Естественно, не все квартиры были «изы-
сканными» – многие с удобствами на улице и 
водой из колодца, но для горожан с малень-
кой зарплатой и они были хороши. 

Обязательные правила городского само-
управления того времени предусматрива-

ли регулярный вывоз ящиков с отходами и чист-
ку отхожих ям; домохозяева, которые не сдела-
ли этого, штрафовались на значительные денеж-
ные суммы или наказывались административ-
ным арестом (даже до двух недель). В тех же 
правилах содержалось требование к каждому 
домовладельцу залить цементный тротуар вдоль 
своей недвижимости. Фантастика, но кое-где в 
Вентспилсе (больше всего между Старым городом 
и Остгалсом) еще до сих пор можно увидеть остат-
ки этих старинных тротуаров. Довольно много 
было мощеных улиц (Кулдигас, Пилс, Лиела, 
Плата, Тиргус, Аннас, Сарканмуйжас и др.), одна-
ко большая часть, особенно в части Яунпилсетас 
и поселках вне города, были в ужасном состоянии 
– ухабы, осенью и весной грязь, в которой утону-
ла не одна калоша… С освещением была похо-
жая ситуация – на главных улицах уже в 1910 году 
на столбах висели электрические лампы, на ули-
цах поменьше – все еще керосиновые фонари, 
а маленькие улочки и находившиеся вне города 
были такие темные, что хоть глаз выколи! 

Когда город расширяется, всегда появляются 
новые улицы, а старые продлеваются. Например, 
улица Юрас, теперь одна из главных магистра-
лей, которая соединяет улицу Васарницу с ули-
цей Бривибас, до 1912 года была своеобразным 
«отрезком» – от улицы Кулдигас до улицы Католю, 
где она закрывалась относящимся к церкви като-
лическим кладбищем и частной территорией. И 
на другом конце (возле улицы Кулдигас) вместо 
нынешней улицы находились земельные участ-
ки, принадлежавшие промышленникам Канам. 
Избранная в 1912 году городская дума (с латыш-
ским большинством) добилась договоренности 
с Канами и католической церковью о продлении 
улицы Юрас в обоих направлениях. Когда была 
намечена улица Фридриха (ныне Пушкина) вдоль 
церковного забора, получилось так, что часть 
захоронений оказалась под улицей и восточным 
краем Эспланады. Печально, но факт. И гордо 
названный проспект Лиелайс вначале «утыкался» 
в улицу Кулдигас, где за изгородью распростира-
лись огромные поля Сарканмуйжас. 

Невозможно в одной небольшой статье отобра-
зить весь многосторонний процесс роста, кото-
рый наш город пережил более ста лет назад, но в 
завершение хотелось бы упомянуть об ощутимой 

разнице между, скажем, Вентспилсом 
1913-го и 2019-го года – это движе-
ние пешеходов и водителей на улицах. 
Тогда оно было огромным; в газетах 
часто упоминается о больших пото-
ках пешеходов и водителей, что ино-
гда даже приводило к столкновениям (в 
то время, когда автомашина была еще 
абсолютно эксклюзивной новинкой!). 
Теперь, когда почти в каждом семье 
есть как минимум одна машина, в днев-
ное время улицы почти пусты; даже на 
главных магистралях пешеходов можно 
на пальцах пересчитать. Проиграли или 
выиграли мы в этом отношении? Пусть 
читатель решит сам. 

P.S. В прошлом номере нашей газе-
ты, в публикации «Февральские хро-
ники минувших лет» была допущена 
неточность: владельцем изданной в 
1921 году газеты «Вентас Балсс» был 
не Т. Антманис, а созданное его наслед-
никами акционерное общество. 

Перекресток улиц Пилс и Уденс. Первое десятилетие ХХ века. 
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Отклонена провокация СЗК  
и «Согласия» 
Парламентское большинство отклони-
ло предложение партий «Согласие» и 
«Союз зеленых и крестьян», а также 
отдельных депутатов KPV LV (тех, 
кто не поддерживает правительство 
Кришьяниса Кариньша) сократить 
число министерств. По мнению прово-
каторов, состав Кабинета министров 
слишком широк, его возможно консоли-
дировать примерно вполовину. 

Суд ЕС принял решение  
о восстановлении Римшевича 
в должности 
Суд ЕС пришел к выводу, что фак-
тическое отстранение от должно-
сти президента Банка Латвии Илмара 
Римшевича на то время, пока расследу-
ется дело о возможном взяточничестве 
в крупном размере, не имело достаточ-
ных оснований. Суд принял решение о 
восстановлении его в должности прези-
дента Банка Латвии. 

Первый пожар, вызванный 
сжиганием старника, –  
в Вентспилсском крае 
Первый в этом году пожар, связан-
ный со сжиганием прошлогодней травы, 
в Латвии зарегистрирован в Угале 
Вентспилсского края. 

Грипп отступает
Сезон гриппа близится к заверше-
нию, так как значительно сократи-
лась интенсивность заболеваемости. 
Стремительнее всего интенсивность 
гриппа сократилась в Вентспилсе. По 
данным Центра профилактики и контро-
ля за заболеваниями, в течение минув-
шей недели грипп унес жизни еще 11 
человек. Всего с начала сезона гриппа 
от осложнений этого заболевания скон-
чались 48 человек. 

Лидеры «Развитию/За!» – 
Иева Ильвес и Байба Рубеса 
Среди лидеров в списке «Развитию/
За!» на выборах в Европарламент будет 
супруга бывшего президента Эстонии 
Томаса Хендрика Ильвеса Иева Ильвес 
и бывшая председатель правления «RB 
Rail» Байба Рубеса, а первый номер у 
политолога Иварса Иябса. 

Если Вейонис выдвинет 
свою кандидатуру, СЗК его 
поддержит 
Несмотря на то что Союз зеленых и 
крестьян отказался от кандидатуры 
Раймонда Вейониса на должность пре-
зидента страны, сегодня партия изме-
нила свое мнение. Если Р. Вейонис 
примет решение выдвинуть свою кан-
дидатуру на выборах, СЗК его поддер-
жит. Однако, вероятнее всего, в Латвии 
будет новый президент, так как канди-
датуру Р. Вейониса не поддерживает 
правящая коалиция, которая склоняет-
ся к кандидатуре судьи Суда ЕС Эгила 
Левитса. 

Учителя обещают забастовку, 
Кариньш обещает решение 
Если к началу марта в бюджете не будут 
изысканы средства, чтобы выполнить 
график повышения оплаты труда педа-
гогов, то в апреле они соберутся на 
акцию протеста. Если это не возыме-
ет действия, то забастовка пройдет во 
время экзаменов. Премьер Кришьянис 
Кариньш обещает найти средства на 
зарплату педагогов уже в этом году, 
несмотря на то, что пока нет идей, где 
взять деньги в оставленном СЗК пустом 
проекте госбюджета. 

НОВОСТИ ЛАТВИИ

АО «MECHPORT» 
приглашает на работу:
 Сварщиков
- Требования к кандидату:  
профессиональное или среднее специальное образование, опыт работы.
- Предлагаем: стабильную работу, социальные гарантии.  
Оплата-от 4.00 евро в час и премиальные за хорошую работу.
 Слесарей
- Требования к кандидату: профессиональное или среднее специальное образова
ние, желателен опыт работы.
- Предлагаем: стабильную работу, ежемесячные доплаты за результаты работы,  
социальные гарантии, суммированное рабочее время, оплата от 3.40 EUR/ч.
 Подсобных рабочих для выполнения подсобных 
 и вспомогательных работ
- Требования к кандидату: образование - среднее или основное образование.
- Предлагаем: Стабильную работу, ежемесячные доплаты за результаты работы,  
социальные гарантии, суммированное рабочее время, оплата от 3.40 EUR/ч. 

CV отправлять по электронной почте mechport@mechport.lv  
до 31.03.2019.

В КОНКУРСНОМ ПОРЯДКЕ 
ПРИГЛАШАЕТ НА РАБОТУ
ТРАНСПОРТНЫХ РАБОЧИХ 

ТРЕБОВАНИЯ К КАНДИДАТУ:
• Среднее образование;
• Водительские права B категории;
• Преимуществом будет считаться:
    • Опыт работы на портовой технике;
    • Водительские права на тракторную 

технику категории С;
    • Опыт работы на должностях: соста-

витель поездов и оператор ДСК.
Работа по сменам, 4,10 EUR в час

CV  и заявление направлять  
в отдел кадров до 08.02.2019. 

Вентспилс, ул. Дзинтару 22, 
LV-3602; э-почта personals@vto.lv

Ventspilnieks.lv предлагает:
• Разместить объявления и рекламу в 
газете “Ventspilnieks.lv”
• Разработать дизайн рекламы по жела-
нию клиента
• Подготовить и публиковать реклам-
ные и информационные листы в газете 
“Ventspilnieks.lv”
• Распространять рекламные вкладыши 
вместе с газетой Ventspilnieks.lv”
• Разместить рекламный баннер на пор-
тале “Ventspilnieks.lv”
• По вопросам о расценках на рекламу 
и объявления, об изготовлении и разме-
щении рекламы в газете и на портале 
“Ventspilnieks.lv” просим связываться с 
редакцией газеты. 

э-почта:  
redakcija.ventspilnieks@gmail.com

Слава богу, в Латвии очень редко происходят вооруженные нападения на людей в 
общественных местах, там, где никто не ожидает опасности. И тем не менее, они про-
исходят. Одно из таких событий, от которых кровь стынет в жилах, на этой неделе про-
изошло в Вентспилсе – там, где ежедневно собирается большое число вентспилчан. В 
Вентспилсской поликлинике некий молодой мужчина, который, возможно, имеет психи-
ческие проблемы и страдает зависимостью, напал на своего лечащего врача. Медик был 
ранен, но последствия могли быть еще более трагичными. 

На волосок от трагедии

К ровавый инцидент случил-
ся во вторник, 26 февраля, в 
Вентспилсской поликлинике. Некий 
мужчина 1994 года рождения 
напал с ножом на своего лечаще-

го врача, нанеся ему телесные повреждения. 
Как рассказала газете «Ventspilnieks.lv» пред-
ставитель Управления Государственной поли-
ции Курземского региона Сигне Штейнберга, 
с места преступления ему удалось скрыться, 
однако вскоре он был задержан. 

Первой информацию получила 
Вентспилсская городская полиция самоу-
правления, патрульный экипаж которой 
прибыл на место преступления в течение 
минуты. Выяснив приметы и данные напа-
давшего, работники Вентспилсского участ-
ка Управления Государственной полиции 
Курземского региона совместно с сотрудни-

ками Вентспилсской полиции самоуправле-
ния оперативно, в течение получаса, задер-
жали мужчину, который совершил нападе-
ние в поликлинике. Нападавший задержан в 
Парвенте, на улице Страдиня. 

В поликлинике рассказали, что травмы, 
нанесенные доктору, не опасны для жизни. 
Правда, имена пострадавшего врача и напа-
давшего не называются, хотя из неофици-
альных источников стало известно, что напа-
давший, возможно, имеет психические нару-
шения и страдает от зависимости. «Конечно, 
мы неприятно удивлены действиями пациен-
та, но, к сожалению, мы никак не могли пред-
полагать такого и предотвратить нападение. 
Однако пациенты могут смело посещать 
специалистов и отправляться на обследова-
ния, угроза устранена», – отметила предсе-
датель правления Вентспилсской поликли-

ники Даце Сормуле. 
По данному факту начат уголовный про-

цесс. Сейчас ведется расследование, поли-
ция выясняет обстоятельства произошедше-
го. В рамках уголовного процесса назначены 
экспертизы, в том числе, с целью выяснения 
состояния здоровья нападавшего. 

Вентспилсская городская дума решила повысить плату за услу-
ги вентспилсского дома социального ухода «Селга». С одной 
стороны, повышение вроде бы небольшое, но, если посчитать, 
во сколько каждому это обойдется в месяц, сумма выходит 
приличная – в среднем на 60 евро дороже. Самоуправление не 
поясняет, почему решено повысить стоимость именно на такую 
сумму, известно лишь, что новый тариф на услуги социально-
го ухода и реабилитации «дума установила в соответствии с 
необходимым клиентам уровнем ухода». По информации само-
управления, в данный момент в «Селге» проживают 18 детей и 
136 сениоров, 44 из которых – в отделении интенсивного ухода. 

Вентспилсская дума повысила плату  
за проживание в «Селге» 

П лата за услуги соци-
ального ухода и реа-
билитации в вент-
спилсском доме 
социального ухода 

«Селга» повысится в среднем 
немногим более чем на два 
евро в сутки. В соответствии с 
решением стоимость пребыва-
ния в центре для одного челове-
ка в сутки теперь будет состав-
лять 16,50 евро вместо прежних 
14,53. Если необходим интен-
сивный уход, то 20,00 евро вме-
сто 17,83. Повысится также сто-
имость пребывания в центре 
для детей, она составит 38,50 
eвро в сутки на одного ребенка 
вместо прежних 36,58 евро. 

Для клиентов, которые 
сами или их кормильцы вно-
сят плату за услуги в центр 
«Селга» и которые до получе-
ния услуг были задекларирова-
ны на административной терри-
тории Вентспилса, в отделении 

интенсивного ухода установле-
на скидка в размере 9%, для 
остальных клиентов она состав-
ляет 6%. 

В стоимость пребывания 
в доме социального ухода 
«Селга» для всех клиентов, 
независимо от уровня необ-
ходимого ухода, входит четы-
рехразовое питание, медицин-
ские услуги, товары первой 
необходимости, плата за ком-
мунальные услуги. В центре 
«Селга» доступны услуги соци-
ального реабилитолога, парик-
махера, массажиста и эрготе-
рапевта, а также клиенты могут 
посещать занятия по интере-
сам, например, по рукоделию 
или рисованию. 

Решение о повышении платы 
вступит в силу уже через месяц 
– 1 апреля. Предыдущее реше-
ние об оплате услуг в «Селге» 
в силе с середины прошлого 
года. 



Распределены путевки  
в финал Кубка Европы 
На прошедшем в Вентспилсе розы-
грыше кубка «Danubiа» по шорт-треку 
путевки в финал Кубка Европы в своих 
возрастных группах завоевали несколь-
ко вентспилсских юных спортсменов: 
Анна Янсоне, Алина Усатова, Даниела 
Аникевича, Максим Солейчук, Кристапс 
Канбергс. Ранее путевку на розыгрыш 
Кубка Европы завоевали спортсме-
ны олимпийской сборной Вентспилса 
Карлис и Робертс Крузбергсы. Финал 
состоится в марте в Германии. 

Объявлен конкурс  
спортивных проектов 
Спортивное управление Вентспилсской 
городской думы объявило конкурс на 
финансовую поддержку в 2019 году 
спортивных проектов, которые способ-
ствуют тому, чтобы дети и молодые 
люди в городе содержательно прово-
дили свое свободное время, а также 
организации спортивных мероприя-
тий. Заявки необходимо подавать до 
6 марта в Спортивное управление. 
Время реализации проектов – до 31 
марта 2020 года. 

Обыграли Айзкраукле
Убедительную победу в игре чемпио-
ната Латвийской национальной первой 
лиги отпраздновал ВK «Вентспилс», 
который дома со счетом 3-0 обыграл 
волейболистов из Айзкраукле. После 
этой победы вентспилчане с 23 очками 
в 14 играх завершили основной турнир 
на 3-й позиции.  

«Вента–2002» споткнулась  
о Валмиеру 
Неожиданное поражение в игре чем-
пионата Лиги развития юниорского хок-
кея потерпела «Вента–2002», которая 
на своей площадке со счетом 1:3 усту-
пила хоккейному клубу из Валмиеры. 
Единственную шайбу в пользу вент-
спилчан за две с половиной минуты до 
окончания основного времени забро-
сил Райво Фрейденфелдс. После этого 
поражения вентспилчане с 56 очками 
сохраняют 2-ю позицию. 

У вентспилсских команд  
по фрисби – двойная победа 
Победителями Латвийской школьной 
спартакиады стали команда девочек 
и команда мальчиков по фрисби из 
Вентспилсской 6-й средней школы. В 
обеих группах ребятам удалось пре-
взойти команды Вентспилсской 4-й 
средней школы.  

Разгромили Ницу 
Очень убедительную победу в игре 
Первой лиги чемпионата Латвии 
по футзалу одержала команда 
Вентспилсской высшей школы, кото-
рая у себя дома со счетом 7:0 разгро-
мила ФK «Nīca»/ «OtankiMill.eu». Два 
гола на счету Артурса Сонецса. После 
этой победы ВВГ с 21 очком закрепи-
лась на 3-й позиции. Если в последней 
игре удастся одолеть лидеров – FC 
«Nikers», то ВВШ финиширует второй. 

Сантуш и Айегун были точны 
Еще один проверочный матч на сборах 
в Испании провел ФК «Вентспилс», 
который на сей раз со счетом 3:1 обы-
грал норвежский «Ranheim”. Два гола 
в пользу вентспилчан на счету Жо 
Сантуша, один забил Тосин Айегун.  

Мельниченко покинул ФК 
«Вентспилс» 
Основной вратарь ФК «Вентспилс» 
минувшего сезона Виталий 
Мельниченко вновь покинул команду и 
вернулся в ряды бывшего чемпиона – 
юрмальский «Спартак». Ранее из вент-
спилсского клуба ушел и второй быв-
ший первый номер команды – Максим 
Уваренко, который присоединился к 
нынешнему чемпиону «Riga FC».
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Чем ближе весна, тем чаще люди начина-
ют думать о том, как избавиться от нако-
пившихся за зиму лишних килограммов. 
Многие отдают предпочтение «ленивым» 
способам похудения: пластической хирур-
гии, средствам, способствующим сжига-
нию жира… Короче говоря, популярно 
все, что не требует физического напряже-
ния и много времени. Однако без физи-
ческой активности процесс похудения не 
будет настолько активным, как хотелось 
бы. Между тем, ходьба позволяет не толь-
ко сбросить лишние килограммы, но и 
продлевает жизнь. 

Расход энергии за один час: 
езда на велосипеде – 450 ккал/час; 
ходьба вверх по ступенькам – 900 ккал/час;
плавание – 500 ккал/час; 
бег – от 600 до 800 ккал/час; 
игра в теннис – 450 ккал/час;
катание на роликах – 500 ккал/час; 
ходьба в быстром темпе – от 300 до 450 ккал/час. 

Мечта о космических достижениях Латвии, во всяком случае пока, так и осталась меч-
той. Запущенный в июне позапрошлого года в космос искусственный спутник Земли 
«Вента–1», изготовленный в Вентспилсской высшей школе, так и не смог выполнить 
свою главную задачу – следить за движением судов и безопасностью в океанах. 

Космическая одиссея «Venta-1» не удалась

Н ужно отметить, что процесс 
создания и запуска сателлита 
«Вента–1» был совсем не из лег-
ких, хотя сначала казалось, что 
с этим проектом Вентспилсская 

высшая школа вытянула счастливый билет. 
Во-первых, проект продвигал латвийский 
корифей в области космоса профессор 
Юрис Жагарс, на уровне менеджмента над 
ним работала Дана Рейзниеце–Озола, тогда 
еще руководитель Вентспилсского парка 
высоких технологий, в строительстве сател-
лита участвовал Бременский университет 
прикладных наук и немецкое предприятие 
аэрокосмических технологий «OHB System». 
Cотрудничество было еще более тесным 
потому, что главный конструктор упомяну-
того Бременского университета – выпускник 
Рижского Технического университета про-
фессор Индулис Калниньш. Финансирование 
строительства сателлита – около 350 000 
eвро – из бюджета Латвийского государ-
ства выделило Министерство образования 
и науки. Целью проекта сателлита было 
развивать инженерные науки и побуждать 
молодых людей изучать информационные 
технологии, электронику и сателлитные 
технологии. Как подчеркнул тогда дирек-
тор Международного центра радиоастроно-
мии, профессор Ю. Жагарс, «для студен-
тов программ инженерных наук изготовле-
ние сателлита и управление станет уникаль-
ной возможностью применить полученные 
в Вентспилсской высшей школе теоретиче-
ские знания на практике». 

Однако на этом удача закончилась. План 
доставки искусственного спутника в космос в 
2009 году не осуществился, так как «Вента–
1» закончили строить лишь в 2011 году, 
а затем последовал многолетний «празд-
ник ожидания» из-за отсутствия подходящей 
ракеты-носителя. Были рассмотрены воз-
можности, связанные с ракетой-носителем 
из США, России и Индии. Несколько стартов 
отменили по причине нехватки денег, риска 
столкновения, излишнего веса и проч., пока 
23 июня 2017 года этот небольшой сателлит 
размером с чемоданчик (30x30см) на зем-
ную орбиту доставили с помощью индий-
ской ракеты-носителя «PSLV-C38». Нужно 
отметить, что с помощью этой ракеты-но-
сителя в космос было доставлено всего 30 
сателлитов из 15 государств, в том числе, и 
из Литвы. В свою очередь, первыми среди 
Балтийских стран в «космическом соревно-
вании» были эстонцы, которые свой сател-
лит «EstCube-1» запустили в 2013 году. Он 
работал неполные два года. 

В 2017 году в праздник Янова дня каза-
лось, что самое трудное позади, и может 
начаться работа над главной задачей: сател-
лит должен принимать сигнал системы авто-
матической идентификации судов и обра-
батывать полученные в космосе данные. 
Однако неожиданно «Вента–1» через два 
дня после запуска в космос перестала пере-
давать сигнал, стала производить актив-
ную ротацию, связь с ней стала затрудни-
тельной, и от сателлита всего десять минут 
в день можно было получать слабый сиг-

нал. Встроенную в сателлит систему авто-
матической идентификации судового движе-
ния привести в действие так и не удалось. 
Передатчик работал, однако команды не 
принимал. 

Координатор проекта, профессор Айгарс 
Краузе рассказал средствам массовой 
информации, что миссия сателлита «Вента–
1» не реализовалась потому, что из-за рота-
ции вокруг собственной оси сателлиту не 
хватило энергии. «На батарейках он долгое 
время не может работать, нужна солнечная 
энергия, но в тот момент, когда Солнце нахо-
дится в тени Земли, энергию мы не получа-
ем. В свою очередь, если сателлит сам про-
изводит ротацию, то может случиться, что в 
те 40 минут, которые он находится на солнце, 
батарейки не развернуты к солнцу, и он раз-
ряжается». Когда батарейки разряжаются, 
сателлит «засыпает», подобно тому, как это 
происходит с компьютером, и возобновляет 
работу, когда в достаточной мере подпитал-
ся энергией». 

Пока о дальнейшей судьбе первого лат-
вийского искусственного спутника Земли 
известно лишь то, что сателлит еще прибли-
зительно три года будет находиться в космо-
се, затем окажется в низших слоях атмосфе-
ры и сгорит. 

Хотите жить дольше? Больше ходите!

И это действительно так. Если 
хотите жить дольше, больше 
ходите пешком. Длительные 
прогулки считаются самыми про-
стыми и эффективными физи-

ческими упражнениями против старения, что 
подтверждается исследованиями ученых. По 
своему воздействию ходьба приравнивается 
к массажу, причем не только мышц, но и всех 
внутренних органов, когда в клетках происхо-
дит активный обмен веществ. Мнение ученых 
однозначно: регулярная физическая актив-
ность каждый день или хотя бы получасовая 
прогулка быстрым шагом может продлить 
жизнь человека на три года и даже больше. 

ЧУДОДЕЙСТВЕННЫЙ СПОСОБ
Одновременно были проведены два 

исследования о пользе активного образа 
жизни. Одно из них, которое проводилось в 
Медицинском центре Университета Эразма 
Роттердамского, основывалось на наблю-
дениях, проводившихся в течение 40 лет. В 
исследовании участвовали более четырех 
тысяч добровольцев. Их разделили на три 
группы: низкий, средний и высокий уровень 
физической активности. Ученые следили, 
насколько интенсивно участники занимают-
ся физической активностью. В результате 
они пришли к выводу, что продолжитель-
ность жизни у 50-летних участников иссле-
дования из средней группы была на полтора 
года больше, чем у тех, кто отдавал предпо-
чтение пассивному образу жизни. В группе с 
высокой физической активностью продолжи-
тельность жизни участников была на 3,5 лет 
выше, чем у участников из первой группы. 
Важно и то, что эти дополнительные годы 

большая часть добровольцев, принявших 
участие в исследовании, не были подверже-
ны никаким заболеваниям сердца.  

Второе исследование, которое провели 
ученые из Университета штата Флорида, 
было посвящено изучению пользы ходьбы 
пешком. Выяснилось, что 30-минутная про-
гулка шагом не реже пяти раз в неделю 
улучшает деятельность сердечно-сосуди-
стой системы и снижает уровень холесте-
рина в крови. А если это прогулка быстрым 
шагом, то достаточно 3–4 раз в неделю. По 
мнению специалистов, во время совершения 
шага задействованы 346 мышц, то есть 60% 
всех мышц человеческого организма. Значит, 
чтобы чувствовать себя бодро, совсем не 
обязательно нагружать себя в тренажерном 
и спортивном зале. Ходьба – чудодействен-
ный способ, который позволяет продлить 
жизнь и поддерживать организм в тонусе. 

СЕКРЕТЫ ПОЛЕЗНОЙ ХОДЬБЫ 
Лучше всего начинать с непродолжитель-

ных прогулок, постепенно удлиняя 
маршрут. Для того чтобы прогул-
ка принесла максимальную пользу, 
необходимо, чтобы организм прила-
гал некоторые усилия. Нужно выбрать 
такой темп и длину шага, чтобы было 
«немного трудно». Шаг нужно делать 
от бедра, а не от колена. Если во 
время ходьбы сложно разговаривать, 
то темп нужно снизить.  

Первый признак, свидетельствующий о 
том, что ходьба правильно действует на 
организм, – крепкий сон. Однако не рекомен-
дуется отправляться на прогулку незадолго 
до ночного сна, поскольку улучшается кро-
вообращение, из-за чего может быть слож-
но уснуть.  

И еще – лучше преодолеть меньшее рас-
стояние, но быстрее, а затем отдохнуть, чем 
ходить много и медленно. При движении в 
быстром темпе тратится больше энергии. 
Например, если темп ходьбы – 110 шагов в 
минуту, то человек весом 70 кг за час теря-
ет 290 ккал, а если темп 120 шагов, то на 
100 ккал больше. 

Молодым и здоровым людям нужно делать 
акцент на темп ходьбы, а людям более стар-
шего возраста, имеющим проблемы со здо-
ровьем, – на длительность пеших прогулок. 
Однако в любом случае прогулка не долж-
на вызвать одышку, а пульс через 10 минут 
после прекращения ходьбы должен быть 
близок к норме. 
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НОВОСТИ ВЕНТСПИЛСА

Скандальный президент США, любимая форма коммуни-
кации которого с жителями и масс-медиа своей страны, с 
могущественными мира других стран, а также с «рядовыми 
людьми», живущими в других странах, – полторы сотни зна-
ков в социальной сети для публичного обмена сообщения-
ми “Twitter”, имеет обыкновение говорить, что журналисты и 

Десять раз по десять тысяч номеров! 
людях и событиях, которым, на наш взгляд, в Вентспилсе нужно 
уделять большее внимание, мы не уклонялись и от критики, пото-
му что и она нужна. Мы не гнались за новейшими новостями, мы 
не писали о закулисье частной жизни, но замечали и писали о тех 
событиях, которые длительно влияют на жизнь нашего города.  Мы 
пытались смотреть на вещи в их взаимосвязи, побуждая читателей 
самим делать выводы. И самое главное – “Ventspilnieks.lv” позво-
ляла своему читателю думать. О том, как должно было бы быть, о 
том, что важно для города и края, о том, в каком направлении нам 
идти дальше. 

“Ventspilnieks.lv” сегодня отмечает свой первый важный юби-
лей – выход 100-го номера.  С одной стороны, конечно, это не так 
много. Но с другой стороны – этого достаточно, чтобы мы заняли 
важное место в медийном пространстве Вентспилса. В том про-
странстве, в котором до выхода “Ventspilnieks.lv” разнообразия 
и демократии было довольно мало. Незадолго до предыдущих 
выборов в самоуправления некоторые контролирующие учрежде-
ния задавали редакции вопрос – не являемся ли мы «рупором» в 
руках какой-нибудь определенной политической силы, не являет-
ся ли газета таким как бы «предвыборным проектом» …  Время 
доказало – “Ventspilnieks.lv” выходит и после выборов, выходит, 
чтобы каждую неделю информировать вас о самом важном. И так 
уже сто недель.  

Наша цель и в дальнейшем остаётся неизменной: способство-
вать пробуждению общественной мысли в Вентспилсе, призывать 
людей делать и действовать, чтобы при встрече с каким-нибудь не 
вентспилчанином, могли с гордостью говорить, что мы из города 
на берегу Венты. И чтобы и у нас, как и в других местах в Латвии, 
город жил бы нормальной, демократической жизнью, управля-
емой достойными хозяевами города. И нам бы не приходилось 
краснеть, услышав оценку: ну, да, так только в вашем княжестве 
происходит… Вентспилс может и должен развиваться как город с 
завтрашним днём, а не как город, где завтрашний день будет сол-
нечным только для нескольких приближённых, а остальные долж-
ны из города бежать…    

Вентспилчанам и сами себе желаем – десять раз по десять 
тысяч номеров нашей газеты. Чтобы и впредь в колонках нашей 
газеты кипела настоящая жизнь с её различными красками, нюан-
сами и мнениями.  Пусть и в дальнейшем наша газета будет такой 
же пёстрой, как живот латвийского дятла. Потому что такими – 
пёстрыми и многоцветными являемся и мы сами. 

Искренне ваша, “Ventspilnieks.lv”

Концерт прошел успешно
Во время благотворительного концерта в 
поддержку ученика Вентспилсской цен-
тральной начальной школы собрано более 
трех тысяч евро. 

Выставка работ участниц 
художественной студии
В Парвентской библиотеке можно озна-
комиться с выставкой работ участниц 
неформальной художественной студии 
«Konsuelo», на которой представлено 
более 20 работ. 

Заключат договоры об аренде
Вскоре состоится аукцион на право арен-
ды новых торговых киосков на улице Остас. 
Договоры, заключенные сроком на пять 
лет, не будут предусматривать разрешение 
на продажу алкоголя и табачных изделий. 

Эксперименты закончены
Завершился вентспилсский отборочный 
тур в конкурсе юных исследователей окру-
жающей среды «Школьники эксперименти-
руют». 10 лучших экспериментов отобраны 
для демонстрации в Риге. 

Продолжатся работы 
по проектированию
Предстоящим летом будет заверше-
на работа по подготовке строительно-
го проекта Отделения реабилитации 
Северокурземской региональной больни-
цы. Отделение реабилитации будет пред-
ставлять собой двухэтажную пристройку к 
зданию Отделения инфекционных заболе-
ваний и паллиативного ухода. 

Будет новая гостиница
В Старом городе, в строении на углу улиц 
Лиела и Пилс, восстанавливается здание, 
в котором когда-то располагались кафе 
«Мара» и «Марите». Там будет обустрое-
на гостиница. 

Лирическая постановка
Общество пенсионеров «Liedags» подго-
товило театральную постановку – лириче-
скую комедию Валентина Файнберга «Три 
красивые женщины». Посетить спектакль 
можно 2 марта и 20 апреля. 

Дискуссия об играх 
В Дигитальном центре прошла дискуссия 
о развитии игровой индустрии в Латвии и 
Курземе. Участие в ней приняли предста-
вители нескольких городских предприятий 
информационных технологий. 

Мошенничество в «Фейсбуке»
Некий вентспилчанин наказан 140 часами 
принудительных работ за то, что в соци-
альной сети «Фейсбук» предложил купить 
мобильный телефон, затем получил день-
ги, но телефон не отдал. 

Библиотека скоро будет
Уже предстоящей осенью на улице Акменю 
начнется строительство новой детской 
библиотеки. Осталось внести небольшие 
корректировки в проект. 

Ансамбли выбраны
В отборочном туре конкурса вокальной 
музыки «Balsis-2019” два вентспилс-
ских детских вокальных ансамбля заво-
евали право участвовать в региональном 
отборе. 

Продемонстрируют специалистов
Для того чтобы популяризировать 
Дигитальный центр и показать его рабо-
ту изнутри, аккаунт предприятия в 
«Инстаграме» каждую неделю будет кон-
тролировать один из работников центра, 
наглядно демонстрируя свои рабочие 
будни. 

Хотят построить новую вышку 
«Tele2» хочет построить новую вышку 
мобильной связи в поселке Пацкуле. 
Городская дума обсудит возможное влия-
ние вышки на окружающую среду. 

масс-медиа – это довольно отвратительное явление во всех 
остальных смыслах в светлой общественной жизни великой 
державы.  И СМИ, конечно, с таким же тёплым отношением к 
местному правителю, говорят, наконец-то мы получили руко-
водителя страны, высший полёт которого в деятельности и 
коммуникации не больше скандальных выражений в объёме 
140 знаков. И тогда, знаете ли, уважаемые журналисты, сами 
понимаете, что я под этим подразумевал, потому что другого 
комментария не будет. 

А мерика, конечно, и близко не Вентспилс. И отцы наше-
го города обычно гораздо красноречивее, богаче на 
эпитеты и текстуально велеречивее. Следовательно – 
хотелось бы, чтобы и в аргументах они были бы убеди-
тельнее. Жизнь, однако, показала, что обычно в жизни 

нашего города в действительности за потоками красноречия и в рез-
ких эпитетах, направленных против оппонентов, скрывается толь-
ко «эссенция», которую тоже можно записать с помощью 140 зна-
ков. Так как и у нас «культ личности» и безошибочность правителей 
почти как в вентспилсскую Книгу судеб вписан. И всё это в течение 
долгих лет усердно популяризировали городские СМИ.  А именно, 
их отсутствие. Кажется, что выражение единственной и правильной 
точки зрения уже стало такой как бы визитной карточкой всего про-
исходящего в нашем городе…

И именно поэтому “Ventspilnieks.lv” принесла время перемен в 
жизнь нашего города.  Хотя бы только из-за своего существова-
ния. Так как, наконец, появилась возможность сравнивать, оце-
нивать и анализировать информацию, не искать истинного значе-
ния между печатных строк “единственной и настоящей правды», 
а читать откровенную, честную, возможно, с несколько иной точки 
зрения, информацию. Читать не только об официальной точке 
зрения, но получать также информацию из других, не связанных с 
городской властью источников. Жизнь многокрасочна, многогран-
на и настолько пёстрая, как живот латвийского дятла.  Мы никог-
да не претендовали на то, что выражаем единственно правильное 
мнение, поэтому на своих полосах мы пытались обеспечить раз-
нообразие мыслей и взглядов на мир, информировали о вещах, 

– депутатов. В 2010 году размер зарплаты 
членов правления портов устанавливался в 
соответствии с разделением портов, поэто-
му сейчас зарплата председателя правле-
ния в крупном порту – значит, и в Вентспилсе 
– составляет 3984 евро в месяц, в свою оче-
редь, оклад членов правления крупных пор-
тов составляет 95% от месячной зарплаты 
председателя правления порта. Посчитайте 
сами, однако выходит близко к зарплате А. 
Лембергса. В свою очередь, в маленьких 
портах при выплате или невыплате зарпла-
ты учитывалось и выполнение поставленных 
целей, чего не было для руководителей круп-
ных портов. В прошлом году четыре малые 
порта из семи не соответствовали установ-
ленным ранее критериям, и в этих портах 
председатели правления и члены правления 
вознаграждения не получили. 

Изменения предусматривают, что раз 
в год, после утверждения годового отче-
та, принимая во внимание информацию 
Центрального статистического управления 
о средней зарплате в стране за год, будет 
пересчитываться месячная зарплата пред-
седателей правлений портов путем примене-
ния коэффициента соответствующего порта, 
который для малых портов составит 0,9, для 
средних – 2,4, а для крупных – 3. Месячная 
зарплата будет округляться до целых евро. 
Соответственно, члены правлений ежеме-
сячно будут получать 90% от зарплаты пред-
седателей правлений. То есть доход членов 
правления сократится еще больше. 

Совершенно абсурден порядок, при кото-
ром председатель правления и член правле-
ния крупного порта получают и ежемесячную 
специальную доплату к зарплате, если в пре-
дыдущем календарном году в порту вырос 
грузооборот, а также если председатель прав-
ления и член правления порта в прошлом 
году выполняли обязанности не менее шести 
месяцев. Прошлый год все крупные порты, 

в том числе и Вентспилсский 
(пусть маленький, но рост) 
завершили с ростом грузообо-
рота по отношению к показате-
лям 2017 года. Предлагаемые 
Министерством сообще-
ния изменения предполага-
ют выплачивать специаль-
ную выплату лишь раз в год, 
к тому же, в размере одной 
месячной зарплаты. Но и она 
не будет гарантированной, так 
как доплату можно будет полу-
чить только в том случае, если 
в предыдущем календарном году грузообо-
рот в порту вырос, а также если председа-
тель и члены правления порта в прошлом 
году выполняли обязанности не менее шести 
месяцев. 

««Я считаю неприемлемым, что предсе-
датели и члены правлений крупных портов 
получают зарплату больше, чем на своих 
основных рабочих местах, или вторую зар-
плату, затрачивая на эти обязанности всего 
пару часов в месяц или не более одного дня 
в месяц», – сказал Т. Линкайтс. – Я пола-
гаю, что за подобную работу нужно получать 
подобную зарплату. Мы приравниваем зар-
плату в правлениях крупных портов к зар-
плате в крупных государственных обществах 
капитала, и не только ежемесячный оклад, 

но и систему бонусов и премий мы уравни-
ваем в портах и государственных обществах 
капитала». 

А. Лембергс, как и его ближайшие сорат-
ники Янис Витолиньш, Гунтис Блумбергс 
и Дидзис Ошениекс в правлении 
Вентспилсского порта находятся уже от 12 
и даже до 24 лет, что всем им обеспечива-
ет огромный доход, который значительно 
превышает зарплату, получаемую ими как 
депутатами думы. С началом работы ново-
го правительства в Вентспилсском порту 
утверждены четыре новых члена правле-
ния, среди которых неудобный для руко-
водства Вентспилсской думы лидер груп-
пы оппозиционных депутатов Гиртс Валдис 
Кристовскис. 

За безделье в Вентспилсском порту членам правления  
и Лембергсу урежут зарплату и снимут доплаты 
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«КОРРУПЦИЯ В ДЕМОКРАТИИ –  
КАК РАК, МЕТАСТАЗЫ,  
КОТОРЫЕ НАДО ВЫРЕЗАТЬ»

По поводу скандалов и ситуации, в кото-
рой сейчас оказалась Латвия, в том числе 
по поводу риска попасть в «серый» список 
Группы разработки финансовых мер борь-
бы с отмыванием денег (FATF), Левитс 
говорит: «Это, разумеется, халатность. Не 
верю, что такие суммы, шедшие через 
Латвию, были настолько скрытыми, что их 
никто не замечал. В это как-то не особо 
верится. Скорее всего, некоторую выгоду 
поимели и банки, и другие люди, и на это 
закрывали глаза». По его мнению, сейчас 
на Латвию смотрят строже. «Эту [корруп-
ционную] систему надо ликвидировать, и, 
как я понимаю, правительство Латвии тоже 
твердо намерено перекрыть этот «кран» 
грязных денег».

Также Левитс считает, что в редких слу-
чаях экономические преступления могут 
совершаться без подкупа должностных лиц. 
«Поэтому они, разумеется, тесно связаны 
между собой. Должен сказать, что коррупция 
в демократии – как рак, метастазы, которые 
надо вырезать», — уверен он.

Левитс добавил: «Важно, чтобы у проку-
ратуры была некоторая ответственность за 
эффективность борьбы с преступностью. 
Ни один государственный орган не должен 
работать в таком режиме, что ни перед кем 
ни за что не отвечает. Мы можем работать 
быстрее или медленнее, это наше дело, 
каким образом это осуществляется или 
будет осуществляться, это зависит от кон-

кретных решений. Но должен быть кто-то, 
какое-то должностное лицо, которое будет 
отвечать за эффективную борьбу с преступ-
ностью на всех уровнях».

СУДЕБНЫЕ ПРОЦЕССЫ  
С ПОЛИТИКАМИ ДЛЯТСЯ ДОЛЬШЕ?

Левитс отмечает, что финансовые престу-
пления, отмывание денег здóрово подры-
вают престиж Латвии. При этом он подчер-
кнул, что «Латвия – правовое государство. 
Это я заявляю с полной ответственностью 
и могу обосновать тем, что мы находимся в 
Евросоюзе», и добавил, что в Евросоюзе не 
может находиться неправовое государство. 
«В таком случае нас либо не приняли бы 
в 2004 году, либо подвергли санкциям», — 
назвал последствия Левитс.

На вопрос: «Разве суды не рассматривают 
дольше дела, в которых фигурируют имен-
но должностные лица?» — Левитс ответил, 
что не во всех, но во многих случаях такую 
корреляцию можно заметить. «Это так, и 
это неправильно. Решения этой проблемы 
есть. Там необходима политическая воля. 
Новое правительство пришло с лозунгом 
«Бескомпромиссное верховенство права», 
и я это бескомпромиссно поддерживаю», — 
заявил он.

По его мнению, в Латвии «такого пря-
мого политического влияния на суды нет». 
«Наши суды, в принципе, независимые. Есть 
процессуальные трюки, к которым можно 
прибегнуть. Хорошие адвокаты пользуются 
ими в интересах своих богатых клиентов и, 
наверное, в интересах политиков. Эти трюки 
небольшие, неюристы их могут и не заме-
тить невооруженным глазом. Их надо иско-
ренять, чтобы все дела рассматривались в 

разумные сроки», — говорит он.
Левитс добавил, что в 99% случаев так и 

происходит, но есть и «эти громкие дела, о 
которых пишет пресса», которые долго рас-
сматриваются, и это неприемлемо. Это, в 
свою очередь, создает впечатление, будто 
судебная система Латвии работает недоста-
точно хорошо, говорит Левитс.

По мнению Левитса, этот отрицательный 
пример можно полностью искоренить. «Как я 
понимаю, наше правительство намерено это 
сделать», — добавил он.

«ГЛАВНАЯ ЗАДАЧА ПРЕЗИДЕНТА  
СТРАНЫ – ВИДЕТЬ СТРАНУ ЦЕЛИКОМ,  
КАК КАРТИНУ»

Левитс видит две главные задачи прави-
тельства – ликвидировать правовые недо-
четы и усовершенствовать образование и 
науку, так как именно эти области, по его 
мнению, являются «мотором» развития и 
отражаются на материальном благополучии 
всех.

«Главная задача президента страны – 
видеть страну целиком, как картину, с раз-
личными деталями, моментами, которые на 
ней отображены, а также видеть общее благо 
государства», — сказал Левитс и напом-
нил, что понятие «общее благо государства» 
включено в Конституцию, во введение.

Он добавил, что партии при демократии 
смотрят на государство и на общее благо 
государства со своей идейной точки зре-
ния, что хорошо и абсолютно правильно, а 
президент – это «тот орган в нашем госу-
дарстве, который должен уметь видеть госу-
дарство целиком и замечать общее благо, 
несмотря на интересы партий и их идейные 
установки».

ВОЗМОЖНОСТЬ ВНЕСТИ ВКЛАД, 
ЧТОБЫ ОКАЗАТЬСЯ СРЕДИ  
НАИБОЛЕЕ РАЗВИТЫХ СТРАН МИРА

«Мне бы хотелось видеть Латвию демо-
кратическим, современным государством, у 
которого по многим сегодняшним вопросам 
имеются современные, эффективные, тол-
ковые, нормальные и ориентированные на 
людей решения. И это касается и экономики, 
и культуры, и общества как такого, но осо-
бенно образования», — сказал Левитс.

По его мнению, то, что мы сделали за 
тридцать лет независимость, «в большей 
мере солидно», но Латвии надо бы устано-
вить новую планку – как стать современным 
государством.

К тому же Латвии, по мнению Левитса, 
это проще сделать, чем крупным странам с 
50 млн или 100 млн жителей. «Я бы сказал, 
что в будущем мы могли бы стать в некото-
ром роде «полигоном для испытаний», чтобы 
смотреть, как решать новые проблемы, свя-
занные с дигитализацией, трансформацией 
общества. Это те вопросы, о которых мы до 
сих пор мало думали, но которые будут ста-
новиться все важнее не только для нас, но 
и для Европы и всего мира», — пояснил он.

«Я думаю, что мы можем внести свой 
вклад, чтобы оказаться среди наиболее раз-
витых стран мира. В этом смысле не требу-
ется больших инвестиций, если так можно 
выразиться, «в железо». Тут нужны инве-
стиции в людей, чтобы повышать потенциал 
людей, то есть в образование, науку. Это те 
области, которые могут развивать наше госу-
дарство дальше и даже очень быстро», — 
считает Левитс. 

Симона Шьядите, Лиене Миллере 
www.bnn.lv

Левитс: Президент не может быть идейным исполнителем идей одной партии 

Несколько дней назад, 20 февраля, Айвар Лембергс, как обычно, отвечал на вопро-
сы журналистов, заданные вентспилчанами. Как обычно, Айварс Лембергс лгал. Как 
обычно, для распространения лжи был использован его личный – содержащийся на 
налоговые платежи вентспилчан видеопортал самоуправления Ventas balss. Как обыч-
но, достойная Геббельса ложь Лембергса на сей раз была слабой и близорукой попыт-
кой оправдать нелегитимный бюджет самоуправления города Вентспилса 2019 года и 
позорный и противозаконный процесс его принятия. 

Достойная Геббельса ложь Лембергса подтверждает позорный  
и противозаконный процесс принятия городского бюджета

Т о, почему именно так и так резко 
мы, депутаты меньшинства само-
управления города Вентспилса, 
характеризовала принятый и 
утвержденный партией «Латвии 

и Вентспилсу» нелегитимный бюджет города 
Вентспилса, мы уже объяснили и обоснова-
ли в интервью газете Ventspilnieks.lv. В этом 
интервью всё сказано абсолютно точно и 
резко. Мы, депутаты меньшинства, точно опи-
сали в действительности уродливую картину 
и суть бюджета города Вентспилса, руковод-
ство самоуправления для убеждения вент-
спилчан применило проверенный приём, а 
именно, фантазии Лембергса на тему бюдже-
та, или фактически ложь.    

Следует обратить внимание на то, о чем 
депутата Лембергса спрашивал журналист?! 
Является ли бюджет нелегитимным, как его 
оценивают депутаты меньшинства? Является 
ли он нелегитимным, если бюджет принят 
без поддержки депутатов меньшинства? Как 
Лембергс оценивает бюджет и процесс его 
принятия? Были ли предложения депутатов 
оппозиции конструктивными?  

Так как ответ Лембергса, его речь на тему 
бюджета действительно достойна пропаган-
ды Геббельса, я решил дать оценку ответам 
депутата Лембергса.  

Лембергс, конечно, всё упрощает до голо-
сования, завершающего процесс принятия 
бюджета. Он ничего не говорит о процессе 
принятия бюджета, хотя именно об этом спра-
шивал журналист, к тому же понятие процесс 
бюджета был поставлен в название видео-
конференции.  Вместо этого Лембергс огра-
ничился только ссылкой на то, что за бюджет 
проголосовали депутаты позиции, а оппози-
ция проголосовала против. Так было в тече-
ние всех лет независимости Латвии. Поэтому 
нет оснований считать бюджет нелегитим-
ным.  Чтобы охарактеризовать соответствие 
бюджета Вентспилса 2019 года принципам 
демократического и правового государства, 
депутат Лембергс иронизирует на тему вре-

мён Улманиса и лет советской власти, так 
как только в то время не было никакой оппо-
зиции.  Голосование по бюджету в то время 
было единогласным.  

Что мы, депутаты меньшинства, можем 
сказать о такой попытке Лембергса запудрить 
мозги вентспилчанам? Во-первых, уже то, 
что нелегитимность бюджета 2019 года, как 
и предыдущего бюджета города Вентспилса, 
мы обосновали отсутствием открытости его 
противозаконного составления и процес-
са обсуждения, сокрытием информации и 
тотальным ограничением нашего доступа к 
информации о бюджете.  Все эти противо-
правные меры однозначно обосновывают то, 
что бюджет по сути не соответствует латвий-
скому законодательству и природе демокра-
тического государства, принципам достойного 
управления, таким образом он нелегитимный.  
Конечно, в такой ситуации мы не можем голо-
совать «на дурака», «вслепую».    

Если бы мы, депутаты меньшинства Гиртс 
Валдис Кристовскис, Даце Корна, Айвис 
Ландманис и Иварс Ландманис, были бы 
такими примитивными людьми, какими нас 
публично изображает Лембергс и его союзни-
ки, то мы никогда бы не поддержали те 99% 
существенных вопросов жизни города, кото-
рые мы, депутаты меньшинства, вместе с 
депутатами большинства поддерживаем на 
заседаниях думы и комитетов, в которых нам 
дана возможность участвовать. Тогда бы мы 
с Айвисом Ландманисом срывали бы кворум 
заседаний комитета финансов в тех случаях, 
когда на заседание не явились депутаты пра-
вящего большинства в необходимом числе.  
Мы этого не делаем.  К тому же Лембергс 
очень хорошо знает, что мы бесчисленное 
число раз подчёркивали, что их группа депу-
татов большинства численно большая!  К 
тому же он знает, что мы всегда им тут же 
задаём следующий риторический вопрос – 
почему Лембергс, почему вы, депутаты боль-
шинства скрываете информацию, нарушая 
цивилизованные процедуры принятия бюд-

жета, если являетесь большинством и всегда 
ваших голосов будет больше!? Почему?

Действительно – почему? Ответ простой. 
Потому что очевидно, что есть позиции бюд-
жета бесхозяйственные, происходит расто-
чение средств самоуправления, они исполь-
зуются для обслуживания и удовлетворения 
лично-политических интересов Лембергса и 
приближенных к нему лиц.  Если бы этого не 
было, то согласно статусу правового и демо-
кратического Латвийского государства, бюд-
жет был бы прозрачным, всем своевремен-
но доступным и понятным, в процессе его 
составления в общих интересах общества и 
вентспилчан были бы использованы лучшие 
из предложений оппозиции. Не все, но хотя 
бы одно, лучшее, которое уменьшило наблю-
даемые во многих местах бесхозяйствен-
ность и расточительство.

На фоне этой оценки любой может убедить-
ся, насколько нагло вводит в заблуждение 
иронизирование Лембергса на тему управле-
ния, характерного для улманисовских времен 
и времен советской власти.  Даже ещё боль-
ше и ярче видна схожесть нынешнего руко-
водства самоуправления города Вентспилса 
с авторитарными и тоталитарными режима-
ми тех времен. Даже если метод власти 
в Вентспилсе в настоящее время оформ-
лен более хитро, цель, как и в упомянутые 
Лембергсом времена, как и сейчас, одна, то 
есть – не давать никакой возможности оппо-
зиции предлагать альтернативу, возможно, 
предложение лучшего управления и расходо-
вания бюджета самоуправления.   

Чтобы реализовать такую власть, чтобы 
удержать её, Лембергс продолжает лгать и фан-
тазировать на тему ностальгии Кристовскиса 
по советским временам, диктатуры одной пар-
тии! Слышать это просто смешно, так как 
любой знает, как никто иной, как Лембергс, в 
советское время был высоким должностным 
лицом, секретарём компартии района и бор-
цом идеологического фронта. Приписывать 
такой порок другим, использовать в таком низ-
ком процессе ресурсы самоуправления, интер-
нет-портал – просто невежливо.  Это совсем 
уж некрасиво. И недопустимо. 

Вот почему мы выдвинули целый ряд пред-
ложений, которые ограничивали бы возмож-
ности Лембергса эксклюзивно, в своих инте-
ресах, незаконно использовать этот и другие 
ресурсы самоуправления, которые обходят-

ся самоуправлению в сотни тысяч евро еже-
годно. Однако на своей видеоконференции 
20 февраля Лембергс «забыл» упомянуть 
об этих предложениях. Не зря во всем про-
цессе составления бюджета Вентспилсская 
городская дума, её руководство, специали-
сты, отдел финансов так и не ответили, сколь-
ко денег самоуправление города Вентспилса, 
его предприятия и общества капитала в этом 
году снова перечислят обществу Ventspils 
attīstības aģentūra (Вентспилсское агентство 
развития), от которого, согласно данным 
должностного лица А. Лембергса, в качестве 
оплаты труда этот работяга ежегодно получа-
ет почти 100 000 евро!?  Любой может поду-
мать, правильно ли это, или всё же нет? Если 
получает, то почему скрывает?  Вот один из 
примеров того, почему бюджет самоуправле-
ния города Вентспилса нелегитимен!   

Вот почему он не только нелегитимен, но 
и бесхозяйственный! Лембергс лживо пуга-
ет вентспилчан, указывая на то, что на счету 
самоуправления 9 миллионов свободных 
денег, которые просто жадные депутаты 
меньшинства планируют потратить в течение 
нескольких лет.  Однако самоуправление про-
должает молчать о расходах, которые уходят 
в Вентспилсское агентство развития и СМИ, 
которые внушительно, сотнями тысяч евро 
финансируются из средств самоуправления! 

Я не могу согласиться с этим мнением. 
Считаю, что оппозиция является составной 
частью демократии. Если большинство правит 
справедливо и законно, уважает права оппо-
зиции и понимает её обязанности, то оппо-
зиция, или её часть, скорее всего проголосу-
ет за хорошо подготовленный проект бюдже-
та.  Хотя на такой шаг оппозиции, депутатов 
меньшинства нет оснований надеяться в том 
случае, если от них скрывают информацию, 
которая должна быть открытой и прозрачной. 
Закон предусматривает, что она служит инте-
ресам всего общества. К сожалению, процесс 
составления бюджета самоуправления города 
Вентспилса об этом не свидетельствует и не 
отвечает этим характеристикам.  Скорее, это 
бюджет захватившей власть незаконно орга-
низованной группы, которая, помимо проче-
го, выделяет и вкладывает средства в город.  
Иначе ведь нельзя, если речь идёт о курице, 
которая кому-то несёт золотые яйца. 

Депутат Вентспилсской городской думы
Гиртс Валдис Кристовскис
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Страницы из жизни  
одной семьи
Весной прошлого года, 
во время акции в честь 
100-летия Латвии 
представители трёх по-
колений одной ливской 
семьи 4 мая посадили 
дуб возле своего народ-
ного дома в Мазирбе, 
как символ долголетия 
государства.  Старший 
из этой троицы, житель 
Микельторниса Эрикс 
Капбергс из этих ста лет 
вместе с Латвией прожил восемьдесят и именно 
сегодня, 1 марта отмечает свой день рождения. 
Поздравления ожидаются не только от сына Эрик-
са, который живёт и работает в Вентспилсе, но и от 
внука Эрикса, который учится в Риге, и от внучки 
Ливы, которая работает в Норвегии, а также от 
других родных и друзей, так как жизнь сениора, и 
на море, и на суше, была достаточно многокрасоч-
ной и продолжается по-прежнему среди людей, 
наполненная многообразием красок.   

П ерелисты-
вая страни-
цы жизни 
с в о е й 
с е м ь и , 

старший из Эриксов 
Капбергсов сравнива-
ет, насколько различным 
за прошедшее столетие 
был его собственный опыт 
и опыт земляков в обще-
нии с властью Латвийского 
государства и после его 
основания,  сколько пере-
жито от обоих оккупацион-
ных режимов, в результа-
те чего число этнических 
ливов на их древней тер-
ритории на побережье 
Северной Курземе по офи-
циальным данным стати-
стики за последние сто лет 
уменьшилось почти в семь 
раз, а число знающих лив-
ский язык сейчас можно по 
пальцам пересчитать. 

У МОРЯ, ГДЕ 

«ТУМАННЫЙ ГОРН» 
И тут же Эрикс не забы-

вает добавить, что именно 
восстановленная Латвия 
дала ему хотя и не роза-
ми устланную, но всё же 
– возможность вернуться 
в свободный от оккупан-
тов Микельторнис и жить 
ещё ближе к морю, чем в 
короткоштанном детстве. 
Во времена Атмоды здесь 
удалось основать пер-
вый в Латвии рыбоводче-
ский кооператив “Rāndalist” 
(“Jūrmalnieks”), а сейчас 
свободно и в любое время 
бросать сеть для собствен-
ных нужд, так как большую 
часть своей жизни ему 
приходилось это делать, 
отдавая рыбу, выловлен-
ную в близких и дальних 
морях, колхозу. В постро-
енном c заветренной  
стороны дюн домике 
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«Вента–2002» 
на Всемирной 
студенческой 
универсиаде! 

Левитс: Президент не может быть 
идейным исполнителем идей одной партии 

Уже в конце этой недели в российском Красноярске 
соберутся студенты со всего мира, чтобы поучаство-
вать во Всемирной зимней универсиаде. Начиная со 2 
марта, в течение десяти дней на студенческой зимней 
олимпиаде в России будет представлен и Вентспилс 
– в состязаниях примут участие хоккеисты «Вента–
2002». В студенческую сборную Латвии по хоккею 
включены несколько наших спортсменов! 

Л атвийские сту-
денты стар-
туют в пяти 
видах спорта: 
хоккей среди 

мужчин, горные лыжи, 
шорт-трек, фигурное ката-
ние и сноуборд. Для того 
чтобы обеспечить старт 
латвийских спортсме-
нов в универсиаде, госу-
дарство выделило 30 000 
евро, однако средства вло-
жили также Латвийская 
хоккейная федерация и 
самоуправления.  

В студенческую сборную 
Латвии по хоккею включены 
20 спортсменов из различ-
ных клубов страны. С уче-
том того, что в чемпионате 
Высшей лиги Латвии при-
шло время игр плей-офф, 
отдельных игроков невоз-
можно включить в сборную. 
Все игроки, включенные в 
сборную, представляют 
не только свои ВУЗы, но и 
клубы Высшей лиги Латвии 
и Лиги развития юниорско-
го хоккея. 

Вентспилсский хоккей-
ный клуб «Вента–2002» на 
зимней универсиаде пред-
ставляют четверо спор-
тсменов. Планируется, что 

первым номером в воро-
тах будет Денис Баранов, 
в сборную включены 
один из самых результа-
тивных игроков Лиги раз-
вития юниорского хок-
кея Элвис Кайминьш, 
Кристерс Бергманис 
и Кристерс Кришс 
Петрашкевичс. Вратарь Д. 
Баранов является студен-
том Вентспилсской выс-
шей школы. Э. Кайминьш 
учится в Банковской выс-
шей школе, К. Бергманис 
– в Латвийской акаде-
мии спортивной педагоги-
ки, K. K. Петрашкевичс – 
в Латвийском университе-
те. Капитаном Латвийской 
студенческой хоккейной 
сборной стал Кристапс 
Миллерс, который высту-
пает за команду «Zemgale/
LLU”. 

Латвийские студен-
ты в первой игре турни-
ра встретятся со сбор-
ной Швейцарии, затем 
сыграют с хоккеистами 
из Казахстана, Канады, 
Швеции и Великобритании. 
Две лучшие команды из 
двух групп попадут в полу-
финал и продолжат борьбу 
за медали. 

Нахождение в правлениях латвийских крупных пор-
тов, называемое «золотым дном», для многих полити-
ческих динозавров уже вскоре будет означать суще-
ственное оскудение золотой жилы, а для некоторых – 
тяжелые времена в будущем, так как за безделье такие 
щедрые зарплаты выплачиваться больше не будут. 
Министерство сообщения с новым министром отрасли 
Талисом Линкайтсом во главе продолжает ранее обе-
щанный курс по приведению в порядок работы пор-
тов, что уже ранее вызвало неприятие у многих из тех, 
кто определяет политическую повестку дня. Например, 
планы Т. Линкайтса перенять порты в государственное 
управление. Теперь Министерство сообщения продвига-
ет изменения в Правилах Кабинета министров о месяч-
ной зарплате и специальных доплатах членам правле-
ния портов. Они предусматривают существенное сокра-
щение зарплаты и изменение системы премирования 
именно в больших портах – Рижском, Вентспилсском и 
Лиепайском. 

За безделье в Вентспилсском 
порту членам правления  
и Лембергсу урежут зарплату 
и снимут доплаты 

К ак свидетельству-
ют документы, 
представленные 
Министерством 
сообщения на 

этой неделе на собрании 
госсекретарей (первый шаг к 
рассмотрению изменений в 
правилах на заседании пра-
вительства), министерство 
предлагает корректировать 
размер месячной зарпла-
ты председателя правления 
порта и членов правления 
в соответствии с размером 
месячного оклада предсе-
дателей и членов советов 
обществ капитала публич-
ных лиц. Самое существен-
ное нововведение – уре-
зать зарплату, что в слу-
чае Вентспилса особенно 
болезненно затронет обви-
няемого в тяжких престу-
плениях Айвара Лембергса, 
который является предсе-
дателем управления с 1994 
года. В соответствии с пла-
нами, предполагается ликви-
дировать абсурдную систе-
му, когда выплачивается так 
называемая «доплата» за 

предыдущий год на протяже-
нии всего текущего года. Эта 
сумма будет заменена еще 
одной месячной зарплатой 
после того, как будет утвер-
жден отчет за прошлый год, 
причем при важном усло-
вии – если будут достигну-
ты установленные ранее 
показатели.

Новый уровень оклада 
будет определяться следую-
щим образом: среднюю зар-
плату в стране планируется 
умножать на соответствую-
щий коэффициент. 

Но как же дело обстоя-
ло до сих пор? Для мно-
гих работа в правлениях 
портов была намного более 
прибыльной, чем основное 
место работы. Многолетним 
вождям Вентспилсской думы 
во главе с занятым в дли-
тельных судопроизводствах 
А. Лембергсом работа в 
правлении свободного порта 
обеспечивала доход, кото-
рый в несколько раз пре-
вышал оклад слуг народа 

«Президент страны не может быть идейным исполнителем идей одной партии», — считает судья 
Суда Европейского союза Эгилс Левитс. Он добавил, что по этой причине трудно найти президента, 
который бы стопроцентно соответствовал пожеланиям всех партий. «У президента страны должны 
быть интеллектуальный потенциал и авторитет, чтобы убеждать политиков партии в том, что 
может быть общегосударственными интересами», — говорит в интервью BNN пока единственный 
публично обсуждавшийся в коалиции потенциальный кандидат на пост президента.

ОТКРЫТОЕ ГОЛОСОВАНИЕ, ЧТОБЫ  
ИЗБЕЖАТЬ ПОЛИТИЧЕСКОГО ТОРГА

2019 год запомнится тем, что в Латвии будет открыто 
избранный президент. И Левитс называет это ростом. «Из 
конституционной системы следует, что президент страны 
должен быть открыто избранным, чтобы граждане видели, 
какие партии, какие депутаты голосовали «за», а какие – 
«против», ведь избрание президента страны – это все-таки 
важное событие в жизни страны и не должно происходить 
тайно», — поясняет он.

На просьбу BNN прокомментировать то, что раньше выбо-
ры президента были «тайные», а также существовала прак-

тика торга за голоса, Левитс ответил: «Раньше так и было. 
Не думаю, что это пример очень хорошей политической куль-
туры. Но это и не недемократично: предыдущие президенты 
тоже избирались по демократическому порядку, легитима-
ция не вызывает сомнений. Однако у политической культу-
ры разные уровни, и они [открытые выборы] станут новым 
уровнем».

Говоря о правительственных переговорах и поддерж-
ке, Левитс подчеркивает, что важно, чтобы у коалиции был 
общий кандидат, да и оппозиция может участвовать в поиске 
этого общего кандидата. В противном случае у каждой пар-
тии свой кандидат и ведется «политический торг: должность 

президента страны меняется на другие должности».
«Это неправильно. С точки зрения государства, хорошо, 

что есть общий кандидат. Хорошо, что есть такой кандидат, 
которого хотя бы часть оппозиции может поддержать», — 
говорит Левитс.
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